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Съкращават 1000 военни
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Два български филма
отличени в Париж
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ГЕРБ замрази промените
„Дянков” за Сребърния фонд
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ще бъде 4 години в Бургас
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Подозрения

Косово - полигон
за бунтовници?

Стр. 8

Споразумението за общо
явяване на изборите на СДС
и ДСБ беше бламирано в
Пловдив от Националния
съвет на сините. Противници-
те на Синята коалиция надде-
ляха и Мартин Димитров по-
даде оставка, след което на-
пусна форума. “Три години съм
работил за единна десница,
не мога сега да говоря друго
на хората”, каза той.

За да се запази Синята ко-

Синята коалиция
се разпадна

Няколко
ÄÓÌÈ

Мая
ЙОВАНОВСКА

Откакто се помня, по-
редният министър, отго-
ворящ за ВиК-то и кана-
лизацията, разправя за
едни митични милиарди,
дето са ни потребни, за
да стегнем системата в
страната. Първо говоре-
ха за 7 млрд. лв., после
станаха 12 млрд. лв., по-
следваха ги 14 млрд. лв.,
за да стигнем до вчераш-
ния ден, когато ми-
нистърът по европейски-
те фондове Томислав
Дончев докара сметката
за подобряване и разви-
тие на сектора до 43
млрд. лв. (стр. 6). Колко-
то повече годините ми-
нават, толкова набъбват
и необходимите пари. Ло-
гично е да е така, ако
нищо не се прави.

Имаше една разпоред-
ба, която трябваше да
влезе в сила по време на
царското правителство
и с която да се забрани
повече от 25% от загу-
бите на водните друже-
ства да се начисляват в
сметките на потребите-
лите. Е, после махнаха
тази разпоредба от на-
редбата и продължаваме
да им покриваме всичко.
А загубите, които се
отчитат от дружества-
та, достигат до 60%.
Диагнозата към момента
е следната: средна въз-
раст на ВиК-инфраст-
руктурата в страната -
между 30 и 60 години, на
места канализационните
съоръжения са на 200 го-
дини, а водоснабдителни-
те - около 100-годишни.

Ясно е, че държавата
не отпуска необходими-
те средства, щото чака
на еврофондовете (по
тяхното усвояване сме
на дъното в ЕС) и на
т.нар. публично-частни
партньорства. Въпросът
е: какво правят ВиК опе-
раторите, които години
наред си оправдават по-
редното увеличение на
цените с инвестиции. Ей,
тия пари, да кажат, къде
са отишли.

алиция, Костов е трябвало да
направи крачка встрани, смя-
та Мартин Димитров. Той
очаква противниците на обе-
динението с ДСБ да кажат
какво ще предприеме СДС
след това решение, кой ще
носи отговорност за евентуал-
на загуба на парламентарни-
те избори.

Димитров е категоричен,
че сините трябва сами да уча-
стват във вота догодина, а не

в коалиция с НДСВ или с Мег-
лена Кунева. Стана ясно, че
той ще гласува за човек, кой-
то ще работи “за доброто на
партията”, защото по устав
СДС трябва спешно да свика
национална конференция и да
избере нов лидер.

“СДС определи своя път за
развитие и с открито лице
вече може да погледне в очи-
те десния избирател”, заяви
доволен от развоя на събити-

Лидерът на СДС подаде оставка и напусна форума, който
трябваше да реши формата за явяване на избори

ята председателят на предиз-
борния щаб на сините Борис
Марков.

 Лидерът на БСП Сергей
Станишев коментира, че
ГЕРБ доста успешно влияе
върху политическите процеси.
Те разбиха не една парла-
ментарна група и политичес-
ка сила, последният пример
е това, което се случва в СДС,
обобщи той.

Саркози си тръгна. Надеждата на лява Европа -
Оланд, встъпи в длъжност

А какво
направихте
с парите?

ИНСТИТУТЪТ ПО ИСТОРИЯ НА БАН: ЦЪРКВАТА
В БАТАК ТРЯБВА ДА ОСТАНЕ ПАМЕТНИК

Стр. 15

Стр. 5

” Ì‡Ò ÌˇÏ‡ ÒÚ‡ÚÂ„Ëˇ Á‡
ÎÂ˜ÂÌËÂ Ì‡ Á‡‚ËÒËÏÓÒÚÚ‡,
ÔÓÍ‡Á‚‡ ‰ÓÍÎ‡‰, ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌ
Ì‡ ‰ËÒÍÛÒËˇ ‚ ¡˛ÍÒÂÎ.

Снимка БГНЕС
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Ì‡  ÓÓ‰ËÌ‡ˆËÓÌÌËˇ Ò˙‚ÂÚ ì¡˙Î„‡Ëˇ-–ÛÒËˇî
‚ ÔÓ‰ÍÂÔ‡ Ì‡ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ‡ Á‡ ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂ Ì‡ ¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî

ÕËÂ, ˙ÍÓ‚Ó‰ÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ Ó„‡ÌËÁ‡ˆËË, ‡·ÓÚÂ˘Ë
Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‡‚ÌÓÔÓÒÚ‡‚ÂÌË Ë ‚˙‚ ‚Á‡ËÏÂÌ ËÌÚÂÂÒ ‰ÛÊÂ-
ÒÍË ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ Ò –ÛÒÍ‡Ú‡ ‘Â‰Â‡ˆËˇ, ÔÓ‰ÍÂÔˇÏÂ ·ÂÁÂÁÂ‚ÌÓ
Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡ ÔÓ‰ÔËÒÍ‡ Á‡ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ ÔÓ ÔÓÂÍÚ‡
¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî. “Ó‚‡ Â ÔÓÂÍÚ Á‡ ÔÓ-Ì‡Ú‡Ú˙¯ÌÓ ‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ Ò˙‚Â-
ÏÂÌÌ‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ ˇ‰ÂÌ‡ ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡, ·‡ÁÓ‚‡ Á‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ËÍÓ-
ÌÓÏËÍ‡ ÔÂÁ 21 ‚ÂÍ.

¬ËÒÓÍÓ ˆÂÌËÏ Ì‡ÚÛÔ‡ÌËˇ ‚Â˜Â Ô‡ÍÚË˜ÂÒÍË Ë Ì‡Û˜ÂÌ ÓÔËÚ Ë
˜Ó‚Â¯ÍË ÔÓÚÂÌˆË‡Î ‚ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ÚÓÁË ÒÂÍÚÓ.  ÓÓ‰ËÌ‡ˆËÓÌ-
ÌËˇÚ Ò˙‚ÂÚ ÔËÁÓ‚‡‚‡ Ó˘Â Â‰ËÌ Ô˙Ú ˜ÎÂÌÓ‚ÂÚÂ Ë ÒËÏÔ‡ÚËÁ‡ÌÚË-
ÚÂ Ì‡ Ì‡¯ËÚÂ Ó„‡ÌËÁ‡ˆËË, ‚ÒË˜ÍË Ó‰ÓÎ˛·Ë‚Ë ·˙Î„‡Ë Á‡ Ï‡ÒÓ‚Ó
Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌËˇ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ.

Õ‡ ÙÓÌ‡ Ì‡ Á‡ÒÚÓˇ ‚ ËÍÓÌÓÏËÍ‡Ú‡ Ë ·ËÁÌÂÒ‡, Ì‡ ‡ÒÚˇ˘ËÚÂ
·Â‰ÌÓÒÚ Ë ·ÂÁ‡·ÓÚËˆ‡, ËÁ‡Áˇ‚‡ÏÂ Ò‚ÓˇÚ‡ Û‚ÂÂÌÓÒÚ ‚ ¯ËÓÍ‡-
Ú‡ ÔÓ‰ÍÂÔ‡ Ì‡ ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡ Á‡ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ‡, Í‡ÍÚÓ Ë ‚ ·˙‰Â˘ÂÚÓ
Ì‡ ˇ‰ÂÌ‡Ú‡ ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡ Í‡ÚÓ ÒÚ‡ÚÂ„Ë˜ÂÒÍË ÒÂÍÚÓ Ì‡ ËÍÓÌÓÏË-
Í‡Ú‡ ‚ ËÏÂÚÓ Ì‡ ÔÓÒÔÂËÚÂÚ‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ.

 ŒŒ–ƒ»Õ¿÷»ŒÕ≈Õ —⁄¬≈“ ì¡⁄À√¿–»fl - –”—»flî
11.05.2012

ƒ≈ À¿–¿÷»fl
енерал-лейтенант Димитър
Димитров поиска по лични
причини да бъде освободен
от длъжност и от военна
служба. Началникът на Наци-
оналната служба за охрана е

идерът на СДС Мар-
тин Димитров пода-
де оставка, след
като Националният
съвет на партията не

ЛИЧНИЯТ БОДИГАРД НА
БОРИСОВ СТАВА ШЕФ НА НСО

на Националната служба за охрана
длъжността ще изпълнява бригаден ген.
Тодор Николаев Коджейков, настоящ
зам.-началник на службата.

За рокади в ръководството на НСО
се заговори още преди встъпването в
длъжност на президента Росен Плевне-
лиев. Коджейков дълги години беше ли-
чен охранител на Бойко Борисов, още
като главен секретар на МВР. Вероятно
Тодор Коджейков ще оглави НСО, смя-
тат запознати.

С постановление, при-
ето на подпис, кабинетът
реши да бъдат предоста-
вени допълнителни 600
000 лв. за организиране-
то и провеждането на
кампания за отбелязване
на 100-годишнината от
Балканските войни. Сума-
та щяла да бъде осигуре-
на от сметката на МФ с
възстановените бонуси на
членовете на политичес-
ки кабинети, уточни прес-
службата на МС.

Общата сума на пари-
те, върнати за десетина
дни по заповед на Бори-
сов от министри, зам.-ми-
нистри, политически каби-
нети и областни управи-

С пари от бонусите ще
отбелязват Балканските войни

тели, е 603 675,62 лв. Това
съобщи на 7 март преми-
ерът, като нарече получе-
ните законно от комисии
и фондове допълнителни
възнаграждения “недора-
зумение”.

Въпросните 600 хил.
лв., за които е решението
от вчера, ще се използват
за ремонт и възстановява-
не на паметници на заги-
налите във войните, орга-
низиране на изложби,
възстановяване на истори-
чески документи, научни
конференции и др. МО
трябва да организира из-
работването на юбилеен
награден знак “100 годи-
ни от Балканските войни”,

да проведе тържествени
митинги, зари-проверки и
международна конферен-
ция, да отпечата юбилей-
ни издания, да изготви
списъци на загиналите
български военнослуже-
щи през Балканските вой-
ни.

МВнР пък ще издава
книга и ще подготвя из-
ложба за участниците от
Македония в Македоно-
одринското опълчение,
редовна част от Българ-
ската армия през 1912 г.
Външно ще организира и
издирване на гробове на
загинали български воен-
ни на територията на Ре-
публика Македония.

Г
депозирал оставката си пред президен-
та Росен Плевнелиев, съобщиха едва
вчера от прессекретариата на държав-
ния глава. Стана ясно обаче, че остав-
ката е била приета още в петък.

До назначаването на нов директор

Вече окончателно се разпадна политическият съюз между СДС и ДСБ

Мартин Димитров подаде оставка,
СДС ще избира нов лидер
Синята коалиция отиде в историята по волята на софийските седесари

“Съжаляваме, че НС на
СДС отхвърли изготвено-
то от преговорната група
споразумение за явява-
не на Синята коалиция
на бъдещите избори.
Десните избиратели
демонстрираха ясно с
гласа си, че волята им е
силен десен субект да
посрещне предизвика-
телствата на кризата.
ДСБ ще отговори на
тези очаквания с реши-
телна икономическа
програма за защита на
правата и собствеността
на българските гражда-
ни. Започваме своята
конкретна подготовка за
следващите парламен-
тарни избори веднага
след Националното си
събрание на 30 юни
2012 г.”

Синята коалиция беше създадена в началото на 2009 г.
от пет десни партии - две основни и 3 по-малки: Съюз
на демократичните сили, Демократи за силна България,
Българска социалдемократическа партия, Обединени
земеделци и Радикалдемократическа партия в Бълга-
рия. Коалицията посочи двама съпредседатели - Мар-
тин Димитров и Иван Костов, и участва в изборите за
ЕП и в парламентарните избори през 2009 г. Синята
коалиция спечели 15 депутатски места в 41-ото Народ-
но събрание.

тавка, за да се запази Синята
коалиция. Според него гласу-
ването на Националния съвет
на СДС било срещу лидера на
ДСБ, а не против общите дей-
ствия с неговата партия.

Димитров е категоричен,
че след този вот СДС трябва
да се яви самостоятелно на
изборите, а не в коалиция с
НДСВ или с бъдещата партия
на Меглена Кунева. Той ко-
ментира, че Кунева е работи-
ла за правителство на Трой-
ната коалиция и НДСВ и не

Днес СДС определи своя
път за развитие и с открито
лице вече може да погледне
в очите десния избирател,
каза по-късно Борис Марков.
Дали СДС ще се коалира с
други политически формации,
предстояло да се обсъжда,
добави той. Румен Христов
обясни бодро, че Синята коа-
лиция се запазва в Народно-
то събрание, а за следващия
мандат може да се поднови
след изборите. Според Хрис-
тов решението на НС и остав-
ката на Димитров нямало да
се отразят негативно на пар-
тията.

Националното ръководство
на ДСБ се събра на извънред-
но заседание заради решени-
ето на сините, макар зам.-
председателят им Радан Кънев
да заяви ден по-рано, че ДСБ
са готови и сами да се явят на
вота догодина, ако СДС разту-
ри Синята коалиция.

Снимка БГНЕС

може да бъде десен политик.
По повод предстоящия вот за
нов лидер на СДС Димитров

заяви, че ще гласува за чо-
век, който ще работи за доб-
рото на партията.

Л
прие споразумението за общо
явяване на избори с ДСБ и
сложи точка на Синята коали-
ция. Противниците на десния
съюз надделяха с 49 срещу 38
гласа след близо четиричасо-
ви дебати в Пловдив. Петима
делегати се въздържаха, а с
55 гласа бил прекратен и ман-
датът на преговорния екип.

По устав предстои нацио-
нална конференция на СДС,
която да излъчи лидер на пар-
тията. Димитров бе избран на
21 декември 2008 г. и преизб-
ран на 29 ноември 2009 г.

“Движеща сила” в разпада
на Синята коалиция очаквано
станаха представителите на
софийското СДС и председа-
телят на предизборния щаб на
сините Борис Марков. Сто-
личната организация скочи
против коалицията, като я
нарече формула на “страха и
лицемерието”. Марков опре-
дели случилото се като “осво-
бождението на СДС”, макар
партията да няма решение
как да се яви на парламен-
тарните избори догодина. Те-
мата е отложена за следващо
заседание.

Мартин Димитров обяви, че
очаква членовете на Нацио-
налния съвет на сините, които
са били против съюз с Иван
Костов, да кажат какво ще се
прави оттук нататък. Той попи-
тал кой ще носи отговорност,
ако СДС получи 1% на след-
ващите избори и не влезе в
парламента. Ако се окаже
обаче, че опозицията на съю-
за с ДСБ е права, той обеща
да й ръкопляска.

След заседанието Мартин
Димитров коментира, че Кос-
тов е трябвало да подаде ос-
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Ñúùî òàêà íèå ïëàíèðàìå
è ïðîâåæäàìå ëú÷åâè
ïîëèöåéñêè îïåðàöèè‘Главният секретар Калин Георгиев вече се чуди как да блесне с интелект

на БСП Сергей Станишев след
заседанието на Изпълнително-
то бюро на партията. Това беше
и последното събиране на ръко-
водството в този състав преди
висшия форум на социалистите.
Коментарът на Станишев бе по
повод изразеното от Първанов
в неделя желание да има сбли-
жаване на позициите на двете
страни в БСП и на разговор по
поставените проблеми.

Няма как една среща преди
конгреса, каквато предлага Ге-
орги Първанов, да промени
волята на партийните конфе-
ренции, смята соцлидерът. Той
информира журналистите, че
по негова инициатива Изпълни-
телното бюро е дискутирало
предложението на бившия пре-
зидент. Конференциите, които
се проведоха и приключиха, са
водили разговор по всички
въпроси, започвайки от поли-
тиката, минавайки през органи-
зационното състояние и дее-
способността на БСП, стигайки
до номинации за председател
и членове на НС на БСП, тоест
- те се произнесоха, отбеляза

Според Сергей Станишев конгресът на БСП няма да бъде
удавен в процедури, а ще излезе с ясни послания към хората

Сергей Станишев:

Разговор с Първанов сега
ще обезсмисли конгреса
30 процента е обновлението на ръководствата на БСП
по места по време на отчетно-изборната кампания

Изборите в Кюстендил поставиха
началото на края на ГЕРБ. Този извод
направи вчера депутатът от КБ Мая
Манолова като коментар на провелия
се в неделя вот за общински съветни-
ци в града. Тя посочи, че ГЕРБ са се
сринали до 10 процента. Това обаче
беше и краят на политиката, защото
близо 30 процента от вота беше кон-
тролиран, възмути се Манолова. Спо-
ред нея е опасен прецедент това, че
вече няма значение какво правиш,
предлагаш или какви промени реша-
ваш, а целият изборен процес зависи
единствено от парите. Като факт тя по-
сочи, че съвсем близък процент до този
на ГЕРБ имат РЗС и “Лидер”, които на
национално ниво нямат никакво влия-
ние. Това подсказва много неща, кате-

Петър ГЕОРГИЕВ

В сградата на читалище “Искра” в Казанлък с представител на общинска
полиция влязоха заместник-кметът Петър Косев и новоизбраната за директор на
културната институция Диана Рамналиева. Причината била, че Рамналиева не е
желана от колектива на театър “Любомир Кабакчиев”.

Униформените пробиха живата верига, направена от протестиращите актьори, за
да осигурят достъп на спечелилата конкурса за административен шеф на театрална-
та формация. Минути по-късно по телефона от София председателят на Съюза на
артистите в България Христо Мутафчиев заяви, че ще потърси премиера Бойко Бо-
рисов, за да го помоли да защити театралната трупа в Казанлък от тамошния кмет,
избран с бюлетината на ГЕРБ.

“Нагледали сме се на подобни актове в културата, при които за началници се
пращат парашутисти. Тези случайни личности идват и си отиват бързо, но нанасят
страхотни поражения. Познавам работата на колегите от Казанлък, познавам
досегашния им ръководител Атанас Чопов и съм категоричен, че те трябва да
бъдат подпомагани, а не наказвани”, заяви Мутафчиев.

Напрежението в театралната трупа на Казанлък избухна на 27 април, когато
чрез манипулиран според актьорите конкурс за директор е избрана журналистката
Рамналиева. От края на април трупата е обявила гражданско неподчинение, изра-
зяващо се в улични уорк-шопове, хепънинги и безплатни представления.

и за Националния съвет може в
хода на самия конгрес да про-
мени своята позиция и да от-
тегли номинацията си.

Има 101 конференции, кои-
то са посочили само един кан-
дидат и това съм аз, това озна-
чава, че делегатите от тези кон-
ференции имат съответен ман-
дат, съобщи Станишев и
допълни, че самостоятелните
номинации за Първанов са 10.

Лидерът на БСП отбеляза,
че се носят слухове как ще има
опити за “удавяне” на конгреса
в процедури, но членовете и
симпатизантите на БСП очак-
ват нещо съвсем различно от
делегатите на висшия форум.

Главният секретар на БСП
Евгений Узунов съобщи, че при
приключилата вече отчетно-из-
борна кампания е постигнато
30-процентно обновление на
ръководствата на партийните
организации и са избрани 823
делегати на конгреса. Сергей
Станишев има 179 номинации
за председател на БСП, а Геор-
ги Първанов - 82. 631 са канди-
датите за членове на Национал-
ния съвет и 171 за общопартий-
ната Контролна комисия. Това е
израз на подчертания демокра-
тизъм на БСП, която май остана
единствената демократична
партия в страната, категоричен
бе Узунов. Днес в централата
на БСП Сергей Станишев ще
направи и специално обръще-
ние преди заседанието на 48-я
конгрес на партията.

Станишев. Според него е не-
възможно една среща да про-
мени волята на обикновените
социалисти, защото има техни

номинации.
Самият характер на кампа-

нията в БСП, която на моменти
придобиваше доста ожесточен

характер, бе избран от другаря
Георги Първанов, обобщи соц-
лидерът. Той обаче добави, че
всеки кандидат за председател

Изборите в Кюстендил -
началото на края на ГЕРБ

ВЪВЕДОХА НЕЖЕЛАН ДИРЕКТОР
НА ТЕАТЪР С ПОЛИЦИЯ

Александър СИМОВ

С
реща с Георги Първа-
нов сега ще обез-
смисли дискусията на
конгреса. Това комен-
тира вчера лидерът

Снимка Мариета ТОМОВА

дерът на БСП Сергей Станишев. Според
него това ще е  начинът ГЕРБ да се опи-
тат да избягат от своята отговорност за
всички проблеми в страната и заради
това, че парите са свършили.

Ние се намираме в реална предизбор-
на ситуация, убеден е той. Според него
това личи в поведението на правителст-
вото. Правителството предприема само

В левицата още не изключват
предсрочни избори

действия, които са подчинени на следва-
щите парламентарни избори, каза Стани-
шев. Той даде за пример Закона за
държавния служител, който по същество
носи много ясни предизборни цели. Спо-
ред него продължава лобисткото законо-
дателство за фирми, приближени на ГЕРБ,
индикатор за това бил Законът за горите.

Станишев посочи, че това е една
форма на ГЕРБ за генериране на ресурс,
облагодетелствайки приятелски кръг.
Административната реформа гони същи-
те тези цели, смята още соцлидерът.

горична бе социалистката.
Манолова остро отхвърли обвине-

нията на премиера, че БСП е купила
изборите. В страната на Цветан Цвета-
нов звучи като виц да кажеш, че друга
партия може да купи вот, иронизира
Борисов тя. Според нея е било естест-
вено ромите да гласуват за левицата.
Единствено в нашата листа на избира-
емо място имаше представител на ром-
ското население и той стана общински
съветник, обобщи тя.

Сергей Станишев допълни, че
изявленията на Борисов не му правят
чест. Той прекрасно знае, че БСП не
е купила изборите, нима в държавата
на абсолютния контрол това може да
се случи, риторично попита соцли-
дерът.

А з все още продължавам да не из-
ключвам варианта предсрочни
избори, които самите ГЕРБ ще
предизвикат, обобщи вчера ли-
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СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ

Днес, сряда, 16.05.2012 г., от 17.30 ч. на
ул. “Славянска” 6 се организира творческа сре-
ща-разговор с писателя Атанас Тончев по повод
85-ата годишнина от рождението му. Слово ще
произнесе писателят Николай Тодоров.

Заповядайте!

ЧЕСТИТ 85-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ
на о.з. полковник

ДАФИН
КОСТОВ
АНГЕЛОВ
Роден на 16 май

1927 г. в
с. Обнова,
Плевенско
Ревностен

пропаганда-
тор и защитник

на
социалистичес-
ката идея.

Редовен читател
на в. ДУМА.

От все сърце ти желаем
още дълги годинида си ни жив

и здрав и да се радваш на
прекрасни внуци, внучка

и правнучка.
С много обич от семейството.

Социални работници
готвят протест
Опасяват се, че и недоволството на бедните ще се отключи

НЕДОВОЛСТВАТ
И ДЕЙЦИТЕ НА
КУЛТУРАТА

Снимки Мариета ТОМОВАС
Елка Пенкова, предсе-
дател на Синдиката на
работещите в музеите
и галериите, обяви, че
няма да бойкотират
Деня на музеите, но
ще излязат на протест
заедно с колегите си
от КТ “Подкрепа” на
18 май. “Нашите
заплати не са увелича-
вани и от предишното
правителство. Средна-
та заплата е между
420-460 лв. Млади
специалисти започват
с 340 лв. Получава се
така, че музеите
изпадат от обществе-
ния интерес, въпреки
че посетителите ни се
повишават”, заяви
Пенкова. Очакваме
министърът на култура-
та да отговори на
нашето предложение
за преговори, което е
отправено преди
повече от месец,
допълни Пламен
Димитров.

От КНСБ направиха и препоръки към Наказателния кодекс, свързани с
осигурителните измами и неплащането на заплати

лужители от 19
дирекции за со-
циално подпо-
магане ще пре-
кратят работа.

Причината за протеста им
са лошите условия на ра-
бота и ниските заплати. В
офисите няма дори кламе-
ри и хартия, за да се раз-
печатат формуляри на хо-
рата, които искат помощи,
а те се увеличават, каза
Евтим Боюклиев, председа-
тел на Националния син-
дикат на административни-
те служители към КТ “Под-
крепа”. По думите му дори
визията на много социални
работници не се отличава
много от тази на хората,
които чакат за помощи.
Средната заплата в секто-
ра е 450 лв., а началната е
359 лв. От синдиката при-
зовават трудовите възнаг-
раждения на служителите
от системата да се увели-
чат с 35%. В момента за-
платата на социален работ-
ник с 23 години трудов стаж
е 430 лв., от които получа-
ва чисто 215 лв. Доходите
на служителите не са уве-
личавани от 4 години.

Самите социални работ-
ници смятат, че протестът
им ще се отрази на много
от техните  клиенти, “на
хора, които имат много
спешна нужда от подпома-
гане, нашият протест ще
повлече и техния. Стигнах-
ме критичната точка на ра-
зочарованието и недовол-

ството и няма как да не се
обадим”.

Проблемите в система-
та не са нови, а от години.
Постоянно говорим със со-
циалния министър Тотю
Младенов и той ни обеща-
ва, че ще пише писма на
Дянков, че ще разреши си-
туацията, но подобрение
няма, каза Боюклиев. За-
това този път социалните
работници са твърдо ре-
шени да отстояват искани-
ята си докрай.

Получихме отговор на
исканията ни, в момента се
провеждат преговори с
изпълнителния директор на
АСП, съобщи Силва Васе-
ва, секретар на Федераци-
ята на независимите син-
дикати от държавното уп-
равление и организации
към КНСБ. Тя не можа да
даде отговор дали синди-
калните им членове ще
излязат на протест.

“Случаят с АСП е кон-
кретен пример. Няколко

десетки такива случаи ча-
кат своето развитие. Ако не
се стигне до конфликт, ще
се стигне най-малкото до
искане за по-високи запла-
ти”, допълни Пламен Дими-
тров, президент на КНСБ.
Даваме си сметка, че в сре-
дата на годината трудно
може да бъде ревизиран
бюджетът, но трябва и да
се приемат мерки за дофи-
нансирането на минимал-
ните заплати, допълни той.
Според Димитров трябва да

бъдат намерени всички ре-
зерви, които незабавно да
бъдат изплатени, независи-
мо каква система на изпла-
щане ще бъде определена.
Димитров припомни, че
вече са предложили сред-
но нарастване на средства-
та за минимална работна
заплата с 10% за бюджет
2013. Готови сме и сме по-
казали, че там, където има
условия за борба и победа,
КНСБ ще води тази борба,
подчерта Димитров.

ОБЯВИХА БРАТЯ
ГАЛЕВИ ЗА
МЕЖДУНАРОДНО
ИЗДИРВАНЕ

Първият етап от реконструкцията на столичния буле-
вард “Витоша” и превръщането му в истинска  пешеходна
зона без трамвайни релси ще бъде завършен до август.
Това съобщи вчера главният архитект на София Петър
Диков пред общинската комисия по околна среда. Той
представи плана за реконструкцията на целия булевард.

Само една част от зоната обаче ще бъде реконстру-
ирана в близките месеци със средства на строителите на
метрото в този участък -пространството от бул. “Патриарх
Евтимий” до ул. “Неофит Рилски”. За останалия участък от
ул. “Н. Рилски” до ул. “Солунска” ще са нужни между 1,5
и 2 млн. лв., които общината все още няма. Затова ре-
монтът няма да бъде осъществен тази година. За втория
етап на реконструкцията на пешеходната зона между ул.
“Солунска” и ул. “Алабин” още не са поставени срокове,
тъй като живеещите в района не са съгласни там да бъде
изграден подземен паркинг.

Проектът на арх. Диков предвижда в обновената пе-
шеходна зона да има повече зеленина, настилките да са
в един стил, стълбовете за осветлението да са с герба на
София, обществена тоалетна, както и пластики подобни
на тези на пл. “Славейков”. В зоната обаче няма да има
велоалеи, ще бъдат премахнати и четири павилиона.
Предвижда се да бъде спряно движението по ул. “Хан
Аспарух” и “Парчевич”. Отпаднали са първоначалните
идеи да има стъклени куполи на места по булеварда.

Дупнишките бизнесме-
ни Пламен Галев и Ангел
Христов, известни като
братя Галеви, са обявени
за международно издир-
ване. Това съобщи главни-
ят секретар на МВР Калин
Георгиев, а по-късно но-
вината беше потвърдена
и от вътрешния министър
Цветан Цветанов. Калин
Георгиев отново пре-
хвърли вината и заяви, че
двамата са успели да из-
бягат заради “проблем
при прилагането на зако-
нодателството и недо-
статъчно гъвкава реакция
на съдебната власт”. Цве-
танов пък каза, че в този
случай МВР заедно с про-
куратурата са си свърши-
ли работата, щом Галеви
са осъдени, но е трябвало
съдът да им наложи по-
тежки мерки за неоткло-
нение.

“Оттук нататък про-
дължаваме това, което
сме правили винаги, кога-
то изпаднем в подобна
ситуация. А именно да се
задейства механизмът, с
който започва издирване-
то на определени лица,
които трябва да бъдат
приведени в местата за
лишаване от свобода и да
изтърпят своите наказа-
ния”, коментира Цветанов.

ДУМА припомня, че
миналата седмица Вър-
ховният касационен съд
осъди двамата на 4 и 5
години затвор, но когато
те бяха потърсени за
задържането им, не бяха
открити. След това два-
мата бяха обявени за об-
щодържавно издирване.
До момента няма следа
къде може да са се
скрили.

Двама свидетели ще бъдат доведени принуди-
телно на 29 май, за когато е насрочено следва-
щото заседание по делото срещу бизнесмена
Христо Ковачки. Апелативните съдии разпореди-
ха Васил Лозанов да бъде доведен от посочения
от него адрес в град Самоков, а Тодор Николов
- от Свети Влас.

ДУМА припомня, че Ковачки е обвинен за
извършване на данъчни престъпления в периода
2005-2008 г. чрез фиктивни сделки за доставка
на оборудване, като така неправомерно е бил по-
лучен данъчен кредит. По това обвинение Софий-
ският градски съд осъди бизнесмена на три го-
дини условно с 5-годишен изпитателен срок.

Танов обвини „Лукойл”, че
казва на прокуратурата
какво да прави

Шефът на митниците Ваньо Танов заподозря,
че петролният гигант “Лукойл” стои зад
инициирането на дело срещу него. ДУМА
припомня, че Танов е подсъдим по дело за

разгласяване на държавна тайна по непредпазли-
вост, което в момента се гледа от Софийския град-
ски съд.

Танов смята, че обвинението има за цел да го
отстрани от поста му, тъй като, ако е бил подведен
под отговорност за умишлено разгласяване на тай-
на, е щял да загуби допуска си до класифицирана
информация, а оттам и работата си. “Не съм издал
класифицирана информация и всичко, което съм
казал, са били публични данни. Това дело срещу
мен е поръчка”, заяви шефът на митниците. След
журналистически въпрос той призна, че подозира,
че “Лукойл” е казал на прокуратурата какво да пра-
ви.

Според обвинителния акт в интервю пред БНТ
на 1 септември 2011 г. Танов е обявил количество-
то на държавния резерв от гориво за военновре-
менни запаси, държано в “Лукойл”, с което е нару-
шил Закона за защита на класифицираната инфор-
мация. Шефът на митниците коментира, че в интер-
вюто той не е издал държавна тайна, а информация
за задължителните запаси от нефт и нефтопродук-
ти, които всяка държава-членка на ЕС трябва да
поддържа, за да може да реагира при възникване
на криза.

Делото срещу Танов продължава на 5 юли, ко-
гато ще бъдат разпитани вещи лица и председате-
лят на Държавната агенция “Държавен резерв и
военновременни запаси” Станимир Пеев.

Прокуратурата иска Танов да получи глоба, тъй
като неговото обвинение предвижда наказание до
2 години затвор или пробация, а той е с чисто
съдебно минало.

ВОДЯТ ПРИНУДИТЕЛНО В СЪДА
СВИДЕТЕЛИ СРЕЩУ КОВАЧКИ

Обновяват бул. „Витоша”,
махат трамвайните релси

Деси ВЕЛЕВА

Тополи бяха изсечени на бул. “Черни връх” в София
заради строителството на метрото
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ОБЩИНА НИКОЛАЕВОIN MEMORIAM
ОБЯВЯВА:

На основание чл.62, ал.1 от Наредба №3 за реда
за придобиване, управление и разпореждане с об-
щинско имущество Решение 39/ 12.04.2012 г. и Реше-
ние 24/10.02.2012 г. на Общински съвет-Николаево.

 Да се организира и проведе публичен търг, с
явно наддаване на 18.06.2012 г. от 10.30 часа в сгра-
дата на община Николаево за отдаване под наем:

1. Лекарски кабинет и обслужващи помещения с
обща площ 19.25 кв.м в Здравна служба с.Едрево с
начална цена 6.65 лв.

2. Свободна площ от 1 кв.м, намираща се на входа
на Общинска администрация Николаево с начална
цена 10.00 лв.

 Стъпка за наддаване в размер на 10% от начал-
ната тръжна цена.

 Депозит за участие - 100 лв.
 Цена на тръжна документация - 60 лв.
 Оглед на обекта може да се извърши всеки

работен ден от 8,30 часа до 16,30 часа до 14.06.2012
г.

 Тръжна документация се закупува в стая 12, етаж
3, от гл. специалист “Общинска собственост” до
14.06.2012 г. до 17,00 ч.

 Краен срок за подаване на тръжни документи за
участие до 15.06.2012 г. до 16,30 часа.

 Повторен търг, при неявяване на кандидати ще
се проведе на 16.07.2012г. от 10,30 часа.

Косьо Косев
Кмет на община Николаево

На 73 години
си отиде и ЗА-
ХАРИ ГЛАВ-
ЧОВСКИ, баща-
та на модерна-
та вестникарска
графика.  Глав-
човски е от ос-
нователите на
“Медиа хол-
динг”.

Гениалният
почерк на Вуйчо
направи от “Оте-
чествен фронт”
истински евро-
пейски вестник.
После написа
новата история
на в. “Труд”, на-
прави “Жълт” и
“Нощен Труд”,
създаде и оглави “АвтоТруд”, спаси списанията
“Космос” и “Съвременник”.

Още като студент, заедно с колегите си Сте-
фан Велев и Петър Долапчиев той започва да
прави и издава първия брой на вестника на МЕИ
“Технически авангард”. Оформител на сп. “Ли-
тературни Балкани” и поредицата “Балканска
библиотека”.

За цялостен принос към българската журна-
листика през 2010 г. Захари Главчовски получи
наградата “Йосиф Хербст”.

Почивай в мир, приятелю!

ДВАМА ОТ ОЦК КЪРДЖАЛИ
ГЛАДУВАТ В ЗНАК НА ПРОТЕСТ

коло 180 хил. мъже и 35 хил. жени
у нас са алкохолно зависими,
сочат данните от представен в
Брюксел доклад в рамките на

Работниците от Оловно-цинковия
комбинат в Кърджали, които обявиха
гладна стачка, вече са двама. Техно-
логът от предприятието Стефано Ата-
насов гладува от понеделник, от вче-
ра сутринта към него се присъедини
апаратчикът Марин Николов. Двама-
та са категорични, че протестът им
ще продължи, докато заплатите на
служителите в ОЦК не бъдат изпла-
тени, настояват и всички искания на
протестиращите да бъдат изпълне-
ни. Очаква се и други служители в
завода да се включат в гладната
стачка. За гладуващите е осигурено
помещение в завода и лекар, който
да наблюдава състоянието им. Те

онстатираните нарушения в болница “Пирогов” се срещат в почти
всички лечебни заведения, каза пред журналисти управителят
на НЗОК д-р Пламен Цеков вчера. Проверяващите от НЗОК са
констатирали непопълване на всички реквизити в историята на

Първата “синя зона” във Варна бе открита вчера. Клиентите обаче ще
започнат да се таксуват от 1 юни. Предвиден е 15-дневен гратисен период,

за да могат гражданите да се запознаят с регламента, начините за закупуване
на ваучери и с регистрацията чрез безплатен смс

Снимка БГНЕС

обаче категорично отказали да се за-
творят там. Атанасов и Николов дежу-
рят в палатката в градския център,
където върви подписката с исканията
на металурзите за незабавното из-
плащане на възнагражденията им и
за отстраняването на Валентин Заха-
риев от собствеността върху комби-
ната и на ръководния му екип. Над
6000 души са подкрепили каузата на
работниците и са се включили в под-
писката.

Все още няма яснота за бъдеще-
то на комбината, нито за това кой ще
поеме собствеността и кога ще бъдат
изплатени дължимите задължения
към работниците.

НАРУШЕНИЯТА В „ПИРОГОВ” БИЛИ
ОБИЧАЙНИ И ЗА ДРУГИ БОЛНИЦИ

К
заболяването, липса на преданестезиологична консултация, липса на
пациенти, които по документи се водят приети в болницата. Проверки-
те ще продължат следващите два месеца, като целта е да се проверят
всички болници и медицински центрове, имащи договор с НЗОК.

Извънредната проверка в болницата, на която присъства здравни-
ят министър Десислава Атанасова, започна, след като стана ясно, че
“Пирогов” и почти всички болници имат преразход от 9 млн. лева за
първото тримесечие. Само в “Пирогов” обаче бе предприета показна
проверка в петъчния следобед, а в края на деня Атанасова съобщи,
че засега са открити само трудови нарушения, тъй като част от рабо-
тещите в болницата внезапно се разболели и вдигнали кръвно и ня-
мало кой да предаде нужната документация.

редстои сериозна реорганизация на Пета ме-
ханизирана бригада, която ще засегне около
1000 военнослужещи от гарнизоните в Пле-
вен, Шумен и Враца. Това съобщи министърът
на отбраната Аню Ангелов при посещението
си във военно формирование 22 160 в Плевен.

Гарнизон Плевен остава, като в него ще се
формира Център за подготовка, който ще под-
готвя войници и резервисти, допълни ми-
нистърът. Той посочи, че в града ще останат
зенитно-ракетният дивизион и механизирани-
ят батальон. Ангелов увери, че военнослуже-
щите от военните формирования на 5-а меха-
низирана бригада, които желаят да продължат
службата си в Българската армия, ще имат
възможност да кандидатстват за вакантни
длъжности. Те ще бъдат разкрити от 1 юли в
гарнизоните на 2-а механизирана бригада и
61-а механизирана бригада.

Военнослужещите, които ще останат без
длъжности, ще бъдат взети в специален щат
на министъра на отбраната и ще им бъдат
отправени 6-месечни предизвестия за прекра-
тяване на договорите за военна служба. През
това време те ще имат право да се обучават в
квалификационни курсове. Министър Ангелов
обяви, че част от освободените терени и съоръ-
жения ще бъдат предоставени на местните
власти за кампус на университета или други
нужди на гражданите на Плевен.

215 хил. българи са
зависими от алкохола
О
У нас няма стратегия за лечение на алкохолици

дискусия на тема “Алкохолната зависи-
мост в Европа - пропуснати възможнос-
ти за подобряване на общественото
здраве”. От него става ясно, че у нас
няма национална стратегия за превен-
ция и лечение на алкохолната зависи-
мост.

ДУМА припомня, че според неотдав-
нашно проучване всеки осми ученик
употребява алкохол 10 или повече пъти
в месеца. Поне едно питие в живота си
са пили 87% от тийнейджърите, а 65%
пият поне веднъж на 30 дни.

Консумацията на алкохол в ЕС спо-
ред представения вчера доклад е най-
високата в света, а социалните разходи

и загубите,
с в ъ р з а н и
със зависи-
мостта, се
оценяват на
156 млрд.
евро в ЕС
през 2010 г.
За сравне-
ние матери-
алната цена

на алкохол. В същото време по-малко
от 10% от европейците с алкохолна
зависимост получават лечение.

Представеният вчера в Брюксел до-
клад е първият по рода си, в който са
събирани и анализирани данни за по-
треблението на алкохол и вредите от
алкохолната зависимост в ЕС, Швейца-
рия, Норвегия, Исландия и Русия. Евро-
депутати подчертават нуждата от об-
стойно преразглеждане на Европейска-
та стратегия за борба с алкохола и
напомнят, че алкохолната зависимост е
хронично заболяване и подходът към
неговото лечение трябва да включва
всички възможни решения - от образо-
ванието и профилактиката до превен-
цията и болничното лечение.

ДУМА припомня, че на 15 септември
2011 г. СЗО прие резолюция за създава-
не на европейски план за действия за
периода 2012-2020 г. за ограничаване
на вредното въздействие на алкохола.

Над 70% от българите имат или не-
адекватна, или опасна здравна култура.
Това заяви евродепутатката д-р Антония
Първанова във връзка с проблема с неже-
ланите лекарствени реакции. Тя припом-
ни, че всяка година около 197 хил. смъртни
случая в ЕС са свързани с нежелани ле-
карствени реакции, което провокира ад-
министрацията на европейско равнище да
търси по-добър достъп на пациентите до
лекарства. Българската политика в тази
сфера не отговаря на посоката, която Ев-
ропейският съюз се опитва да следва,
смята Първанова. Тя подготвя доклад пред
Европейския парламент, в който ще се
разглежда прозрачността в лекарствена-
та регулация и ценообразуване в страни-
те членки. Промяната в европейското за-
конодателство няма да толерира излишно
удължаване на сроковете за регистрация
на лекарства и включването им в реим-
бурсна листа - ако в момента европейски-
те страни са длъжни до 6 месеца след
регистрирането на едно лекарство да му
дадат цена и да го включат в позитивния
си списък, то след промяната в директиви-
те този срок ще стане 15 дни за генерич-
ни продукти и 60 дни за новативни, обясни
евродепутатът.

ВСЕКИ ТРЕТИ Е
С НЕАДЕКВАТНА
ЗДРАВНА КУЛТУРА

на алкохола за ЕС бе изчислена на 125
млрд. евро през 2003 г. Пак тогава не-
материалната щета на алкохола е из-
числена на над 270 млрд. евро.

Към настоящия момент 12 млн. души
в ЕС живеят с алкохолна зависимост, а
през 2004 г. почти 95 хил. мъже и пове-
че от 25 хил. жени между 15 и 64 г. са
починали поради завишена консумация

Съкращават 1000
военни от Плевен,
Шумен и Враца

П
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казват данните на Асоциацията
на колекторските агенции в
България (АКАБГ). Такава е
причината за неплащането при
42 на сто от длъжниците към
април тази година. През мина-
лата година 44% от длъжници-
те не са плащали заради заба-
вени от работодателите пари.
Втората причина, за да не по-
гасяват задълженията си хора-
та, е безработицата. За ноем-
ври миналата година този дял
е 14 на сто, а сега - 17 на сто.

Един от изводите, които
правят от асоциацията, е, че
средностатистическият профил
на длъжника у нас е различен
с времето от преди кризата,

42% от длъжниците
са в борчове заради
забавени заплати
Хората с най-ниски доходи все по-рядко стават длъжници,
увеличава се събираемостта на задълженията

От събирачите на борчове се ползват
предимно банките, мобилните оператори и

доставчиците на комунални услуги

обясни председателят на асо-
циацията Райна Миткова-Тодо-
рова. Вече той е човек, доско-
ро имал добър стандарт на
живот, имал е малък бизнес или
е заемал добра длъжност, но е
останал безработен или биз-
несът му е ударен от кризата,
каза тя. Най-бедните хора, кои-
то традиционно са на дъното
по доходи, все по рядко попа-
дат в списъците на длъжници-
те. Това обаче се дължи на
факта, че през последните го-
дини кредиторите много труд-
но отпускаха пари на тази гру-
па.

Хора със сравнително по-
нисък образователен статус са
все по-малка част от длъжни-
ците, докато расте броят не
тези, които са живели по на-
чин, който доходите им не поз-
воляват. От асоциацията съоб-
щиха, че българите приоритет-
но си плащат вноските по ипо-

теките, както и сметките за
електричество. При влошаване
на финансовото положение на
домакинствата обикновено се
пропускат плащания по
задължения, които предпола-
гат отлагане на последствията
във времето.

Услугите на колекторските
фирми се ползват банките, мо-
билните оператори и доставчи-
ците на комунални услуги. От
организацията обясниха, че
комисионите, които те получа-
ват за свършената работа, са
за сметка на кредиторите, а не
за сметка на длъжниците. Ко-
мисионата, която представлява
процент от вземането, варира
и зависи от размера не взема-
нето, неговото просрочие и т.н.,
обясни Миткова-Тодорова. По
нейните думи този дял е от 1
до 25%.

От организацията отчетоха,
че от началото на годината има

подобряване на събираемостта
на дълговете на българите. Ин-
дексът на събираемостта, из-
числяван от АКАБГ, се е пови-
шил с 22 пункта през април
спрямо същия месец на 2010 г.
Статистиката на организацията
показва, че нивата на събирае-
мост на задълженията от нача-
лото на годината досега вече
са доближават до нивата на
събираемост от преди кризата.
От организацията очакват в
следващите месеци събирае-
мостта на задълженията да се
повиши още.

Средната продължителност

на междуфирмената задлъжня-
лост е 97 дни след датата на
плащането, обяви Ивайло Тос-
ков от АКАБГ. Според него оба-
че не се правят стъпки тя да се
преодолее. Най-тежко постра-
дали от междуфирмената
задлъжнялост са фирмите от
строителния сектор, хранител-
ната индустрия, земеделието и
транспорта, чиято работа има
сезонен характер. Увеличение-
то на междуфирмената задлъж-
нялост се дължи и на забаве-
ните плащания на държавата и
общините към бизнеса, каза
Тосков.

Мая ЙОВАНОВСКА

З
абавените от работо-
дателите заплати са
основната причина
да не си плащаме
дълговете. Това по-

България не успя да спаси 100 млн. лв.
от еврофондовете за земеделие, като ги
прехвърли от Програмата за развитие на
селските райони (ПРСР) към гаранционен
фонд за кредитирате на фермерски проек-
ти, които да се реализират пак със средства
от ЕС, предаде Медиапул. Европейската
комисия е одобрила създаването на гаран-
ционния фонд за земеделие, но в него ще
бъдат прехвърлени 237 млн. лв. от ПРСР, а
не 335 млн. лв. (171 млн. евро), както Бълга-
рия искаше и каквото правителствено ре-
шение беше взето.

Брюксел е орязал парите за обезпечава-
не на фермерските кредити за проекти по
програмата с мотива, че не е необходимо
толкова голямо гаранционно покритие във
фонда, след като по някои от мерките и в
момента липсва интерес от страна на сел-
скостопанските производители. Механично-
то прехвърляне на парите от тези мерки в
гаранционния фонд няма да повиши интере-
са на фермерите, смятат от ЕК. Според евро-
чиновниците по този начин страната ни се
опитва чисто счетоводно да усвои парите.

Така на практика България ще получи
със 100 млн. лв. по-малко за земеделие и

Руските подгреватели на V блок на АЕЦ “Козлодуй” са изработе-
ни от метали с качество, отговарящи на поръчаното, показа допълни-
телна проверка на оборудването, за което през февруари руски медии
съобщиха, че е било произведено от по-евтини и некачествени ма-
териали като част от схема за източване на средства от предприя-
тията, които са правили поръчката. Това съобщиха вчера от АЕЦ
“Козлодуй”. В рамките на извършвания в момента планов ремонт и
презареждане с гориво на V реактор в централата е направено ново
изследване на основните носещи елементи на конструкцията на
подгревателите високо налягане на енергоблока.

Водният сектор има нужда от
финансова инжекция между 13 и
43 млрд. лв., съобщи министърът
по еврофондовете Томислав Дон-
чев по време на форум за пуб-
лично-частно партньорство във
водния сектор. “Ако България
разчита на инвестиции само на
европейско финансиране, на нея
ще са й необходими от 5 до 20
програмни периода”, пошегува се
министърът.

Според него в България има-
ме достатъчно количества каче-
ствена вода, но огромна част от ВиК инфра-
структурата е стара и амортизирана - с 30 до
60-годишна средна възраст, а на места кана-
лизационните съоръжения са на 200 години,
а водоснабдителните - на около 100. От думи-
те му стана ясно, че че през следващия про-

Розопроизводителите от ка-
занлъшкия регион очакват по-до-
бра реколта през тази година
спрямо миналата. Значително ви-
сока ще бъде и изкупната цена за
килограм рози - очаква се тя да
надвиши 2 лв. Кампанията по при-
бирането на розов цвят ще започ-
не през тази седмица. Недко Нед-
ков, директор на Института по
розата, е категоричен, че цената
на килограм розово масло ще се

Брюксел оряза със 100 млн. лв. гаранционния фонд за земеделие
според агроминистерството това се дължи
на лошото разпределяне на финансиране-
то на фермерите по еврофондовете през
сегашния седемгодишен програмен пери-
од на ЕС.

С одобрението на ЕК вече ще може да
заработи фондът, макар и с по-малък капи-
тал от депозирания в държавната Българ-
ска банка за развитие. В края на 2011 г. от
бюджета бяха дадени 335 млн. лв. на Държа-
вен фонд “Земеделие” за учредяването на
гаранционния фонд, от които сега въпрос-
ните орязани 100 млн. лв. ще бъдат върнати
в хазната. С останалите 237 млн. лв. ще се
обезпечават кредити по проекти по три
мерки от ПРСР - за модернизиране на зе-
меделските стопанства, за подобряване ико-
номическата стойност на горите и за доба-
вяне на стойност към земеделски и горски
продукти.

Общата стойност на кредитите, които
фондът ще гарантира, е 1.2 млрд. лв., уточ-
няват от агроминистерството. До два месеца
Националният гаранционен фонд ще избе-
ре банките-партньори, които ще осъществя-
ват реалното кредитиране и издаване на
гаранции, и ще публикува техния списък.

По-добра реколта и
по-високи цени на розите

Водният сектор имал нужда от 43 млрд. лв.

десетдневка на май в
курорта Слънчев бряг.
Търсенето за започващия
сезон подсказва, че и тази

Руснаци, британци и германци
атакуват Слънчев бряг

година туризмът ще отбе-
лежи ръст. Това коментира
пред БТА председателят
на Управителния съвет на
сдружение “Съюз на
собствениците-Слънчев
бряг” Елена Иванова.
Експертът прогнозира, че

заетостта на легловата
база в комплекса след
втората десетдневка на
май ще бъде повече от
20%. Официалното открива-
не на летния сезон в
Слънчев бряг ще е в
началото на юни.

грамен период ще бъдат отде-
лени 2 млрд. за инвестиции в
сектора. “Около 75%, или около
11,7 млрд. лв., са договорените
до момента средства за финан-
сиране, а обемът плащания е
около 23%”, каза още министър
Дончев.

До два-три месеца ще бъде
обявена процедурата за изгот-
вянето на водния кадастър на
страната, каза зам.-министърът
на регионалното развитие Доб-
ромир Симидчиев. По думите му

именно той е липсващото звено за управле-
ние на сектора. Изготвянето му е част и от
водната стратегия на екоминистерството. Спо-
ред него инвеститорският интерес ще бъде
насочен към по-големите ВиК-та в населени
места с поне 200 000 жители.

Г
олеми групи руснаци,
англичани, германци
и ирландци се очак-
ват през третата

повиши драстично заради по-го-
лямото търсене.

Преди една седмица имаше
голямо задушаване, но след пад-
налите валежи се надяваме на
една добра реколта, каза още
Недков. Според него голяма част
от розовите насаждения са в до-
бро състояние. Добивите от розов
цвят ще бъдат около 600 кг на
декар и 200-250 кг добив от ста-
рите насаждения.

Нова проверка доказва,
че руското оборудване
в АЕЦ-а било качествено

Нова проверка доказва,
че руското оборудване
в АЕЦ-а било качествено

Нова проверка доказва,
че руското оборудване
в АЕЦ-а било качествено

Нова проверка доказва,
че руското оборудване
в АЕЦ-а било качествено

Нова проверка доказва,
че руското оборудване
в АЕЦ-а било качествено
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фонд, които бяха внесени
преди два месеца в Народ-
ното събрание. Това съоб-
щиха източници от ръко-
водството на партията за
Mediapool.

“Дянков може да на-
стоява за каквото си иска,
но ние вземаме полити-
ческото решение”, каза
източникът по повод иде-
ите на вицепремиера и
финансов министър за
“раздвижване” на парите
в Държавния фонд за га-
рантиране устойчивост на
държавната пенсионна
система, по-известен като
Сребърен фонд.

Промените бяха изгот-

Преференциалната цена, по която се изкупу-
ва енергията от възобновяеми енергийни източ-
ници (ВЕИ), ще бъде намалена от 1 юли 2012 г.
Това съобщи вчера председателят на Държав-
ната комисия за енергийно и водно регулиране
Ангел Семерджиев.

В момента се правят анализи, но категорич-
но ще се намалят цените на енергията най-вече
от фотоволтаици, защото се намаляват и капита-
ловите разходи, заяви Семерджиев, без да се
ангажира с конкретен процент.

Токът няма да поскъпне с повече от 10% от
1 юли беше прогнозирано миналата седмица.
Тогава Семерджиев потвърди, че погасяването
на част от заема за АЕЦ “Белене” няма да се
отрази на цената на енергийния носител. За да
се покрие сумата, Българският енергиен холдинг
ще отпусне заем на НЕК в размера на 70 млн.

Търсенето на 5-годишни
български държавни облигации
надхвърли над два пъти пред-
ложеното от МФ количество за
продажба на проведения вчера
аукцион, съобщиха от финансо-
вото министерство. Участниците
подадоха поръчки в размер на
110.05 млн. лв., при предложе-
ни от емитента 50 млн. лева. Ко-
ефициентът на покритие на еми-

Във фонда има 1.77 млрд. лв., предвидeнитe от страната ни
за емитиране облигации на външните пазари сa до 2 млрд. лв.

вени от Министерството
на финансите по лично
настояване на Симеон
Дянков, след което мина-
ха през Министерския
съвет, получиха одобре-
нието му и бяха внесени
в парламента. Мотивите
на Дянков бяха, че пари-
те в Сребърния фонд,
създаден за подпомагане
на държавната пенсион-
на система, стоят на де-
позит в БНБ и на практи-
ка губят от ниската лихва
и инфлацията. Той пред-
ложи до 70% от парите
на фонда да бъдат инвес-
тирани в държавни ценни
книжа, за да получат по-
висока доходност.

Повечето от икономи-
стите обаче бяха на мне-
ние, че Дянков има скри-
ти мотиви да иска парите

от фонда да се влагат в
ДЦК. В началото на след-
ващата година предстоят
тежки плащания на
България по външния
дълг в размер на 1.6
млрд. лв. Освен това бюд-
жетът за тази година е
разчетен с дефицит от
близо 1 млрд. лв., а има и
належащи вътрешни раз-
плащания. В момента в
Сребърния фонд има 1.77
млрд. лв., които са част от
силно изтънелия фиска-
лен резерв.

Ако по-голямата част
от парите от Сребърния
фонд бяха вложени в
ДЦК, на практика Минис-
терството на финансите
щеше да разполага с тях
и те щяха да загубят
предназначението си.
Самата идея за тази опе-

У
правляващата
партия замрази
проекта за про-
мени в Закона
за Сребърния

Около 170 млрд. лева
са междуфирмените
задължения. Tова съоб-
щи зам.-министърът на
икономиката Жулиета
Хубенова на третото из-
дание на форума “Шумът
на парите”.

По последни данни
на БСК за година назад
междуфирмените задъл-
жения бяха в размер на
157 млрд. лева, или поч-
ти двойно повече от БВП.

За да имаме добре развита икономика, трябва да имаме до-
бре развити капиталови пазари, застраховане, финансиране от
страна на банките, допълни Хубенова. Сред начините предприя-
тията да получат финансиране са или да са на борсите, или на
вторичните пазари, или чрез издаване на бонд, на облигации.
Фирмите могат да използват и инструменти на дяловото финан-
сиране, както и кредити от банките за инвестиции.

Чрез финансовия инструмент JEREMIE Министерството на ико-
номиката, енергетиката и туризма предоставя на компаниите 850
млн. евро, обясни зам.-министърът. Единият начин тези пари да
стигат до фирмите е чрез капиталовите инвестиции - това са два
фонда, които започват да се финансират. Има фонд, който финан-
сира стартиращи предприятия, друг фонд, който финансира пред-
приятия, които вече са се разраснали и се нуждаят от капитал.

В момента чрез пет банки работи Фондът за гаранции, от
който предприятията взимат инвестиционни заеми. Досега имам
над 230 компании, които са се възползвали от този инструмент.

През септември-октомври се очаква новият инструмент, който
ще бъде по линията на JEREMIE - той е за заеми, които ще бъдат
с лихви, намалени наполовина. Средства в размер на 150 мили-
она евро ще бъдат осигурени от фонда “Джереми”, а останалите
ще набавят банките, обясни зам.-министърът.

“Финансовата ни система се нуждае от реформи и реоргани-
зация. Имаме нужда от рационална промяна, заяви на свой ред
председателят на Асоциацията на банките в България Левон
Хампарцумян. Няма да унищожим банките и застрахователните
дружества и да ги заместим с мрежа от чейндж бюра и лихвари,
каза още Хампарцумян. Според него финансовите институции
трябва да свършат своята работа - да бъдат в помощ на предпри-
емачите. Технически България не е в криза вече няколко месеца,
смята банкерът.

рация срещна много си-
лен отпор не само от опо-
зицията, работодателски
организации и независи-
ми икономисти, но и от
институционални пред-
ставители. Проектът бе
разкритикуван от Евро-
пейската централна бан-
ка (ЕЦБ), след като пре-
ди това същото направи-
ха ръководителите на
БНБ Иван Искров и на
КФН Стоян Мавродиев.

Председателят на бю-
джетната комисия в пар-
ламента Менда Стоянова
(ГЕРБ) също бе твърде
въздържана по проекта.

Дянков поиска мнени-
ето на Европейската ко-
мисия и то се оказа също
силно негативно. Това го
накара да свие размера
на дела от Сребърния

фонд за влагане в ДЦК
до 30% за първата годи-
на и нарастване всяка го-
дина с 10% до достигане
на 70%.

“Трябва да видим как-
ви ще са резултатите от
емисията облигации на
външните пазари, които
Министерството на фи-
нансите подготвя”, обясни
вчера източникът от ръко-
водството на ГЕРБ. “В за-
висимост от тях и съоб-
разно с мненията на екс-
пертите, особено на ЕК,
ще вземем политическо-
то решение за Сребърния
фонд”, каза той. Думите

му косвено потвърдиха
мотивите на Дянков - с
парите, събирани в под-
крепа на пенсиите, да се
финансират дълговете на
страната.

Както е известно,
България предвижда да
емитира облигации в
евро на външните пазари
в размер до 2 млрд. лв.,
или 950 млн. евро. Дян-
ков очаква емисията да е
успешна и да е с по-нис-
ка доходност, отколкото
са лихвите върху облига-
циите, по които трябва да
направим плащания
следващата година.

170 млрд. лева e
междуфирмената
задължнялост у нас

Цената на зелената енергия пада

БАНКИ МАСОВО КУПУВАТ
ДЪРЖАВНИ ОБЛИГАЦИИ Пенсионните фондове инвестират там, където има

възможности, разбира се, претегляйки до голяма сте-
пен наличните рискове, коментира Мирослав Мари-
нов, член на УС, ПОК “Доверие”. Повече от половина-
та от управляваните от фондовете средства са инвес-
тирани в България в различни пазарни инструменти,
което е в противовес с непрекъснатите нападки над
този род институции, че не инвестират на БФБ.

Пенсионните фондове продължават да са най-
големите инвеститори на родната борса. В Румъния,
например, с два пъти повече население и три пъти
по-голям пазар, пенсионните фондове са с размер
на активите като тези у нас, обясни още Маринов.

година и запазва равнището си
спрямо четвъртото тримесечие на
2011 г., т.е. растеж няма, сочи ек-
спресната оценка на Национал-
ния статистически институт. В но-
минално изражение БВП дости-
га 15 661 млн. лева.

Реализираната добавена
стойност през първото триме-
сечие на 2012 г. е 13 358 млн.
лв.. Най-голям дял в общата до-
бавена стойност се формира от
сектора на услугите (63.7%),
следван от индустриалния сек-
тор (32.3%). Аграрният сектор

Икономиката с нулев растеж
през първото тримесечие

определя 4% от общата доба-
вена стойност в икономиката.

Най-голям дял в БВП от 86.9%
заема крайното потребление, ко-
ето възлиза на 13 612 млн. лв.

На тримесечна база през
първото тримесечие на 2012-а
спрямо четвъртото тримесечие
на 2011 г. БВП запазва равни-
щето си. За същия период брут-
ната добавена стойност нама-
лява с 0.4%. Според експрес-
ните оценки на БВП по елемен-
ти на крайното използване през
първото тримесечие на 2012 г.
крайното потребление бележи
лек ръст от 0.2%. Износът на
стоки и услуги намалява с 4.6%,
a вносът - с 2.4% спрямо пред-

ходното тримесечие.
По данни на Евростат, Ев-

розоната през първото триме-
сечие също отчита нулев рас-
теж след спада от 0,3 на сто
през предходните три месеца.

“Лукойл Нефтохим” свали цените на
едро на  част от горивата. Литър от най-
масовия бензин A95 се продава на едро
за 2.4144 лв. за литър, което е понижение
с 1.5%. Цената на високооктановия А98
пред склада на производителя с включе-
ни съответните транспортни такси от пло-
щадката на завода намалява с 1.4% до
2.4864 лв. за литър. Дизелът поевтинява с
1.3% до 2.3940 лв. за литър на едро с ДДС.

В момента средната цена на дребно на
литър А98 в бензиностанциите на “Лукойл”
е 2.56 лв. Литър А98 струва 2.72 лв.,
а дизелът се продава за 2.61 лв.

сията достигна 2.20, като това е
най-високата стойност на про-
ведените три аукциона за тази
емисия от началото на 2012 г.

Анализът на инвеститорска-
та база показва водеща пози-
ция на банките, които придоби-
ват 35% от одобрения номинал,
следвани от пенсионните фон-
дове - 32%, и застрахователни
дружества - 10%.

лева. Няма да се променя и съотношението в
цените за нощната и дневната електроенергия.

Семерджиев отказа да коментира каква ще
бъде цената на природния газ през третото три-
месечие. Чакаме заявлението на “Булгаргаз”,
каза председателят на регулатора.

От газовото дружество оповестиха в понедел-
ник своята прогноза за цена на синьото гориво
през третото тримесечие на годината и тя е, че
върху цената трябва да окаже влияние само
курсът на долара. Според “Булгаргаз” намале-
нието от 11%, договорено с “Газпром”, вече е
залегнало в цената на природния газ от 1 ап-
рил, защото при поискано от “Булгаргаз” увели-
чение от близо 26 на сто цената бе повишена с
близо 13 процента. След месец “Булгаргаз” тряб-
ва да внесе своето заявление за цена от 1 юли
в ДКЕВР.

Пенсионните фондове -
най-големият
инвеститор на БФБ

ПО-ЕВТИНИ
ДИЗЕЛ И БЕНЗИН
ОТ „ЛУКОЙЛ”

ГЕРБ замрази промените
„Дянков” в Закона
за Сребърния фонд

ГЕРБ замрази промените
„Дянков” в Закона
за Сребърния фонд

ГЕРБ замрази промените
„Дянков” в Закона
за Сребърния фонд

ГЕРБ замрази промените
„Дянков” в Закона
за Сребърния фонд

ГЕРБ замрази промените
„Дянков” в Закона
за Сребърния фонд

П рез първото тримесечие
на 2012 г. БВП нараства с
0.5% спрямо същото три-
месечие на предходната



8 СРЯДА 16 МАЙ 2012

Свят кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

иологичните ресурси на Земята са
намалели с 28% от 1970 до 2008 г.
Това стана ясно от новия доклад,
наречен “Жива планета”, който се

Медведев готов
с предложенията
за кабинет

Министър-председателят на
Русия Дмитрий Медведев пред-
стави на среща с президента
Владимир Путин своите предло-
жения за структурата и кадро-
вия състав на правителството.
“В съответствие със законите и
в рамките на договореностите с
президента аз проведох предва-
рителните консултации”, поясни
Медведев.

Чуждестранните
инвестиции в Китай
намаляват

Преките чуждестранни инве-
стиции в Китай падат за шести
пореден месец през април. Инве-
стициите от чужбина са паднали
с 0,7%, в сравнение с година по-
рано, до 8,4 млрд. долара.

Строс-Кан съди
обвинилата го
камериерка

Бившият управляващ дирек-
тор на МВФ Доминик Строс-Кан
заведе контраиск за 1 млн. дола-
ра срещу камериерката от нюй-
оркски хотел, която миналата
година го обвини в сексуално
посегателство. В контраиска,
заведен пред Върховния съд на
Бронкс, се твърди, че “зложела-
телните и произволни лъжливи
твърдения” на камериерката са
подкопали репутацията на
Строс-Кан и са засегнали “оста-
налите му професионални възмож-
ности”.

Обвиниха
Ребека Брукс

Британската прокуратура е
предявила обвиненията спрямо
бившия ръководител на издател-
ската къща News International,
която издаваше скандалния таб-
лоид “News of the World”, Ребека
Брукс и мъжа й Чарли са обвинени
в редица престъпления, в това
число и възпрепятстване на хода
на следствието, по време на раз-
следването на подслушванията,
които журналистите от табло-
ида са извършвали.

От космодрума Байконур в посока към
Международната космическа станция

стартира ракетата-носител “Союз-ФГ”
с космическия кораб “Союз ТМА-04М”.

На борда на кораба са двама руски
космонавти - Генадий Падалка и Сергей
Ревин, и един американски астронавт -

Джоузеф Акаб. Тримата са новият
екипаж на МКС, който ще смени

досегашния

Гърция ще се проведат предсрочни парламен-
тарни избори, съобщи лидерът на ПАСОК Еван-
гелос Венизелос. Поредният опит за сформира-
нето на ново гръцко правителство отново се про-
вали, съобщи РИА Новости.

Междувременно Еврогрупата има намерение да
запази членството на Гърция в еврозоната и ще и
предостави допълнителна помощ до края на юни.
Това заяви председателят на Еврогрупата Жан Клод
Юнкер след срещата на финансовите министри на
еврозоната, предаде ИТАР-ТАСС. “Структурните
реформи в Гърция днес са необходими повече от
когато и да е било. Не става дума за отслабване на
мерките за бюджетна дисциплина”, каза Юнкер, като
подчерта, че на провелата се среща въпросът за
излизане на Гърция от еврозоната не се е обсъждал.
“Еврогрупата се надява на скорошно създаване на
правителство на Гърция”, отбеляза Юнкер. Що се
касае до поредния транш на помощи за Гърция, то
от 5,2 млрд. евро 4,2 млрд. вече са преведени, а
още 1 млрд. ще бъдат преведени до началото на
юни, увери председателят на Еврогрупата.

Междувременно еврозоната регистрира нулев
растеж през първите три месеца от годината, с
което избегна очакваната рецесия.

Русия подозира Косово, че
иска да обучава на територия-
та си бойци от въоръжената
сирийска опозиция, заяви рус-
кият постоянен представител в
ООН Виталий Чуркин, цитиран
от Франс прес. По време на
дебат в Съвета за сигурност на
ООН за обстановката в Косово
Чуркин окачестви като тревож-
ни съобщенията на някои ме-
дии, че косовските власти ус-
тановяват контакти с предста-
вители на сирийската опози-
ция с цел да обучават сирий-
ски бунтовници на своята тери-
тория. Подобна инициатива би
била в разрез с усилията на
специалния пратеник на ООН
и Арабската лига за Сирия
Кофи Анан, подкрепяни от ця-
лата международна общност,
изтъкна руският дипломат. “Ос-

Снимки БГНЕС

Испанската полиция със сила разгони събралите се на площад “Пуерта дел сол” “възмутени”. Повече от 100 души останаха
три денонощия на мадридския площад, за да отбележат първата годишнина на протестното движение

България консумира с 20 на сто
повече ресурси, отколкото преди две
години, сочи докладът. Това е
причината страната ни да се изкачи
от 59-о на 49-о място в класацията
Българите използваме ресурсите
така, все едно разполагаме с две
планети (в доклада от 2010 г. - 1,8
планети), което ни прави съпостави-
ми с Унгария. В същото време
Румъния и Сърбия потребяват ресур-
си все едно разполагат с 1,5 плане-
ти, Европейският съюз - с 2,7 плане-
ти, САЩ - с 4 планети, Япония - с
2,35 планети, Русия - с 2,5 планети, а
Китай - с 1,2 планети.

Убиваме
планетата...
бързо
За 40 години
човечеството е
унищожило почти
една трета от
биоресурсите
на Земята

новодни, предаде ИТАР-ТАСС.
Експертите от фонда констатират, че

потреблението на природни ресурси от
човека се е удвоило спрямо 1966 г. Спо-
ред тях главен потребител и замърсител
на световната екосистема е САЩ. “Ако
целият свят използваше природните ре-
сурси по начина, по който днес ги из-
ползват американците, то за поддържа-
не на екологичния баланс биха били не-
обходими пет планети като Земята”, от-
белязва се в доклада. От друга страна,
САЩ са едва на пето място в списъка с
държави, които използват разточително
природните ресурси на базата на глава
от населението. Лидер по този показа-
тел е Катар, следван от Кувейт, Обеди-
нените арабски емирства и Дания. От 6-
о до 10-о място се класират Белгия, Ав-
стралия, Канада, Холандия и Ирландия.

База за изчисленията на създателите
на доклада са показатели като нивото на
изхвърления в атмосферата въглероден
двуокис, количеството гори и земите, из-
ползвани в селското стопанство, обемът
на промишлените отпадъци и т.н.

Според генералния директор на фон-
да Джим Лип новият доклад е директно
адресиран до участниците в предстояща-

та в края на юни в Рио де Жанейро кон-
ференция на ООН за устойчиво развитие.
“Световните правителства са способни,
освен това са длъжни да използват кон-
ференцията “Рио +20” за определянето
на нов курс на устойчиво екологично раз-
витие”, смята Лип. “На този форум в Бра-
зилия ще бъде предоставена уникална
възможност да се обединят силите на
правителствата, на големите градове и
на бизнеса, за да можем всички ние да
опазим планетата си жива.”

Миналия април Британското кралско
научно дружество, международна група от
23 учени под ръководството на Нобеловия
лауреат по биология сър Джон Сталстън,
публикува отчет, в който призова към ра-
дикално преосмисляне на отношението
към природата. Те предложиха да се из-
мени структурата на потребление на при-
родните ресурси от развиващите се стра-
ни, а също и да се увеличат мерките по
контрола на нарастване на населението,
за да се премине към устойчива икономи-
ка и по-добро ниво на живот за по-голяма-
та част от човечеството. В противен слу-
чай учените прогнозират социални, ико-
номически и екологични аварии и катаст-
рофи в невиждани по-рано мащаби.

Б
съставя два пъти годишно от специалис-
тите от Световния фонд за дивата приро-
да. Основният извод от доклада е, че по-
стоянно увеличаващата се нужда от ре-
сурси от страна на нарасналото населе-
ние на Земята оказва огромен натиск
върху биоразнообразието и поставя под
заплаха бъдещата сигурност, здраве и
добруване на човечеството.

Докладът “Жива планета” използва
глобален индекс, за да измери промени-
те в състоянието на екосистемите на Зе-
мята чрез проследяването на 9000 попу-
лации от повече от 2600 вида животни -
бозайници, риби, птици, влечуги и зем-

Русия подозира Косово, че
е полигон за бунтовници

вен това превръщането на
Косово в международен поли-
гон за подготовка на бойци от
различни въоръжени формиро-
вания би могло да стане сери-
озен дестабилизиращ фактор,
излизащ от рамките на балкан-
ския регион”, посочи Чуркин.
Той призова международните
структури, действащи в Косово
(ЕС и ООН), да “пресекат по-
добни попълзновения”.

Външният министър на Ко-
сово Енвер Ходжа отрече стра-
ната му да обучава бойци на
сирийската опозиция в отговор
на журналистически въпроси
по тази тема. Той обаче при-
зна за съществуването на дип-
ломатически контакти между
Прищина и сирийската опози-
ция. “Ние твърдо подкрепяме
тяхната кауза”, заяви Ходжа.

В
Гърция пак ще избира
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Досегашният френски президент Никола Саркози посрещна новия
държавен глава Франсоа Оланд на стълбите на Елисейския дворец

и го отведе в кабинета си, за да му предаде ядрените кодове и
други тайни документи. Последва кратка церемония по встъпване

в длъжност, на която присъстваха около 400 гости

Новата първа дама Валери Трирвильор

Татяна БАТЕНЬОВА

Вече 9% от работадателите с готовност използват
при подбор на персонала такъв още до неотдавна ек-
зотичен прибор като детектор на лъжата. Това откри
изследователският център на рекрутинговия портал
Superjob.ru. При това 2% от фирмите го използват при
подбор на кандидати за всички длъжности без изклю-
чение, а още 7% - за някои позиции, свързани с мате-
риална или финансова отговорност.

В някои големи компании дори имат на щат полигра-
фолог или психолог, които да умеят да интерпретират
резултатите от такова изследване. В повечето руски фир-
ми обаче (91%) новата технология продължава да не се
използва, като се осланят на традиционните методи за
подбор на персонал - събеседване, наблюдение, про-
верка на предоставените от кандидата данни.

Все повече мениджъри смятат за полезна методи-
ката за проверка на кандидата с детектор на лъжата.
Все пак 41% от HR-мениджърите засега не са убедени,
че детекторът на лъжата е панацея от грешки при
подбора на персонала. Освен това използването на
подобни методи може да бъде оценено като наруша-
ване на закона.

Въпреки това повечето кандидати за работа (61%)
са готови да се подложат на теста с полиграф. Най-
спокойно се отнасят към такъв вариант кандидати, ко-
ито са под 24 и над 45 години. Може би, защото на тях
им е най-трудно да намерят желана работа. Само 27%
от кандидатите изобщо не са съгласни да се пробват

е мандатът, който получих от
френския народ на 6 май. Да
върнем Франция на крака със
справедливост, да открием нов
път в Европа, да допринесем
за световния мир и за опазва-
нето на планетата”, заяви сед-
мият президент на Петата ре-
публика.

Първият социалист в Ели-
сейския дворец от 17 години
насам отправи послание за
доверие до френския народ.
Той заяви, че Франция е голя-
ма страна, която винаги е отго-
варяла на предизвикателства-
та. Оланд обеща още да ръко-
води страната си с достойнство
и непринуденост.

“Днес преценявам силата на
натиска, на който е подложена
страната ни - огромен дълг,
слаб растеж, висока безрабо-
тица, засегната конкурентоспо-
собност, Европа, която се бори
да излезе от кризата”, подчер-
та Оланд пред гостите в Ели-
сейския дворец. Според него

обаче нищо не е неизбежно,
докато “сме водени от обща
воля, докато е зададен ясен път
и прилагаме цялата си сила и
активите на Франция”.

Оланд повтори, че ще при-
зове европейските партньори
на страната си да подкрепят
пакт, който да съчетава целите
за ограничаване на дефицита с
икономически стимули. Той уве-
ри, че ще предложи на евро-
пейските партньори пакт, който
свързва необходимостта от ог-
раничаване на дефицита с нуж-
ните стимули за икономиката.

За предаването на властта
Оланд, известен с прякора си
“Г-н Нормален”, беше настоял
за скромна церемония. С това
символично начало бе затвър-
ден и новият имидж на прези-
дентската институция. Четирите
деца на Оланд от бившата му
партньорка Сеголен Роаял не
присъстваха на официалната
церемония. Децата на новата
му спътничка в живота Валери
Трирвильор също не се появи-
ха в Елисейския дворец.

Бившият вече държавен гла-
ва Никола Саркози напусна
президентството, след като пре-

даде президентските пълномо-
щия на социалиста Оланд. След
като бе изпратен до стълбище-
то на президентската резиден-
ция от Оланд и Валери Трирви-
льор, Никола Саркози потегли
с кола, придружен от съпруга-
та си Карла Бруни-Саркози. В
разговора на четири очи, пред-
шестващ президентската цере-
мония, Саркози предаде на на-
следника си ядрените кодове и
му повери най-важните държав-
ни тайни. Оланд официално
встъпи във функциите си след
огласяването на официалните
резултати от изборите, подпис-
ването на протокол и връчва-
нето на огърлието на велик
майстор на ордена на Почет-
ния легион - висшето отличие
във Франция и символ на вис-
шата власт в страната.

След инаугурацията Оланд
премина в кола по булевард
“Шанз елизе”, поздравявайки
събралото се множество въпре-
ки изсипалия се вчера дъжд.
Той постави и венец на Гроба
на Незнайния воин под Арката
на триумфа. Френските медии
побързаха да обвинят Оланд,
че вече е сътворил и първия си
гаф. След встъпването си в
длъжност той отдаде почит на
Нобеловата лауреатка Мария
Кюри и на Жюл Фери, знакова
фигура на републиканската
левица и баща на задължител-
ното безплатно светско обра-
зование, който обаче е бил
твърд привърженик на колони-
ализма.

Първият работен обед на
Оланд се състоя в компанията
на изтъкнати фигури от Френ-
ската социалистическа партия,
сред които Пиер Мороа, Лоран
Фабиус, Мишел Рокар, Едит
Кресон и Лионел Жоспен. Сле-
добед Оланд отлетя за Берлин,
където разговаря с германския
канцлер Ангела Меркел, която
предварително заяви, че ще го
посрещне с “отворени обятия”.
Франсоа Оланд няма да влезе
в модела “Меркози”, а ще търси
широко разбиране за проблем-
ните въпроси сред страните
членки, твърдят в лагера на

Оланд начерта нов път
за Европа
Новият френски президент обеща да ръководи
страната си с достойнство и непринуденост

Оланд. Той първо трябва да се
заеме с решението за дългова-
та криза и да не изостава ра-
ботата по фискалния пакт и
ролята на Европейската цент-
рална банка.

До сряда вечерта трябва да
стане ясен и съставът на френ-
ското правителство, чието първо
заседание ще е в четвъртък.
Германофилът Жан-Марк Еро,
лидер на парламентарната гру-
па на соцпартията, е сочен за

фаворит за премиерския пост, а
Мишел Сапен - ключовият ико-
номически съветник на Оланд -
почти сигурно ще е министър на
финансите. В кабинета най-ве-
роятно ще намерят място и
председателката на социалис-
тическата партия Мартин Обри
и говорителят на партията Бе-
ноа Амон. В петък Оланд ще
отлети за Вашингтон, където ще
се срещне с американския пре-
зидент Барак Обама.

Н
овият държавен гла-
ва на Франция Фран-
соа Оланд заяви, че
иска “да открие нов
път” в Европа. “Това

на детектора на лъжата.
Професионалните психолози добре знаят, че да се

провери искреността и правдивостта на човек може и
чрез метода на наблюдение. Тези, които са гледали
сериала “Излъжи ме”, помнят как неговите герои с ле-
кота разобличават престъпници и лъжци, анализирайки
детайли от поведението, мимиката, жестовете, движени-
ето на очите им и други дребни признаци. Първообразът
на главния герой, американският професор и психолог
Пол Акман, по чиито книги е направен този сериал, ги
описва в многобройните си трудове подробно и точно.

- Тези методи са известни, но те изискват време и
възможности за общуване с даден човек - коментира
психологът-консултант по подбор на персонала Вале-
рия Лукянова. - А детекторът позволява направо да се
попита кандидатът за това, което вълнува работодате-
ля, и да се получи конкретен отговор, от който веднага
ще се разбере истина ли е това или лъжа, крие ли
кандидатът информация за себе си или не.

- В нашата практика детекторът на лъжата не се из-
ползва - коментира консултантът по подбор на персона-
ла в направление “Финанси” на кадровия холдинг АНКОР
Маряна Голота. - Ние обаче знаем, че много от кандида-
тите в стремежа си да поукрасят резюмето си го пълнят
с недостоверна информация. И ако вакантното място е за
висока позиция с материална или финансова отговор-
ност, само интервю и CV не са достатъчни. При трудоус-
трояването се проверяват препоръките от предишната
месторабота, което в повечето случаи позволява да се
оцени честността и порядъчността на кандидата.
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Свят

утин няма да отиде на
годишната сбирка на
Г8, която ще се състои
в края на седмицата в
Кемп Дейвид. Руският

Опасната спирала
на недоверието
Преговорите за противоракетния щит са в задънена улица

Петър БОЧУКОВ

Националната академия на науките на САЩ препоръчва
на правителството да ограничи разгръщането на системата
ЕвроПРО. Това е основният извод от доклада на Нацио-
налния изследователски съвет на академията, изготвен по
искане на американски конгресмени. Ключовият извод на
специалистите е, че няма никаква необходимост от реали-
зирането на четвърти етап на проекта. Москва оценява
този етап като сериозна заплаха за стратегическите й
сили. Първият етап на ПРО включваше дислоциране
миналата година на ракетни комплекси “Ейджис” и на
ракети прехващачи “Стандарт-3” върху кораби, а също
разполагане на радар в Турция. През втория етап до 2015
г. мобилните ракетни комплекси SM-3 трябва да бъдат
разположени в Румъния. След това до 2018 г. те ще бъдат
разположени и в Полша. Четвъртият етап предвижда до
2020 г. ракетите да бъдат заменени с по-съвършени.
Учените са убедени, че за Европа четвъртият етап е
излишен. Междувременно конгресменът демократ Денис
Кусинич заяви, че САЩ без причина провокират Русия.
Според него Русия с основание възприема плановете за
ПРО като заплаха, защото става дума за разполагане на
ракети прехващачи “близо до руските граници”.

The Wall Street Journal писа по
този повод, че на Международ-
ната конференция за ПРО в
Москва руското военно ръковод-
ство е демонстрирало пред аме-
рикански експерти компютърни
модели на хипотетична война
като нагледна илюстрация за
опасенията си. Това, както и изяв-
лението на заместник външния
министър Сергей Рябков, че Ру-
сия е готова да използва сили за
противодействие, тъй като прего-
ворите за ПРО не вървят добре,
е нещо повече от смяна на тона.
“Москва може да вземе решение
за нанасяне на изпреварващ
удар по обекти на ЕвроПРО”,
заяви  началникът на руския Ге-
нерален щаб Николай Макаров.
“Имайки предвид дестабилизира-
щия характер на системата за
ПРО, а именно - създаването на
илюзията, че може да бъде нане-
сен безнаказан разоръжаващ
удар, може да бъде взето реше-
ние за изпреварващо използва-
не на наличните средства за по-
ражение”, каза Макаров на кон-
ференцията в Москва. Според
него след завършването на тре-
тия и четвъртия етап от изграж-
дането на ЕвроПРО до 2018 г.
способността за прехващане на
руските балистични ракети ще
стане реална. А това означава,
че балансът на силите, върху
който се крепи световния мир
през последните няколко десе-
тилетия, ще бъде нарушен.

Впечатляващо е, че за първи
път от много години руски гене-
рал използва заплашителна
лексика, което говори за това как
гледат в Москва на разполага-
нето край руските граници на
ЕвроПРО. “Възможно е заплаха-
та с превантивен удар да е пре-
ход към по-твърда политика,
смята американският експерт
Ендрю Кучинс, допълвайки, че
подозренията на Москва не са
лишени от основания”.

Отговорът от НАТО на изяв-
ленията на руския генерал не
закъсня. “На предстоящата сре-
ща на Алианса в Чикаго се очак-
ва да бъде приета политическа
декларация за това, че система-
та на ПРО не е насочена срещу
Русия”, заяви заместник генерал-
ният секретар на алианса Алек-
сандър Вершбоу. Москва обаче
не крие скептицизма и недове-
рието си към подобни деклара-
ции. Русия отдавна предлага да
участва в изграждането на
съвместна ПРО, която е предназ-
начена да защитава Европа,
САЩ и самата нея от домогва-
щите се до ядрено оръжие Иран

и Северна Корея, а също и от
други държави. Още повече, че
и от САЩ се чуват гласове в под-
крепа на руската идея. Според
шефа на Агенцията по противо-
ракетната отбрана на Пентаго-
на генерал Патрик О’Райли
възможностите на американска-
та ПРО биха могли да бъдат по-
големи, ако се използват руски
радари. Това е заявил той пред
сенатската комисия. “Русия раз-
полага с технически средства,
които би могла да сподели със
САЩ и които могат да ни бъдат
от полза. На първо място това са
гигантските радари, които те
използват за своя защита. Освен
това самото географско разпо-
ложение на Русия, позволяващо
да се “наглежда” цяла Азия, ще
ни даде възможност да засечем
ракетна заплаха още в ранния
стадий”, казва американският ге-
нерал. Но във Вашингтон негли-
жират мнението на експертите с
повтаряното  многократно обяс-
нение, че ЕвроПРО не е насоче-
на срещу Русия. Новата руска
военна доктрина обаче е изгра-
дена именно на основата на
загрижеността, че експанзията
на НАТО на Изток застрашава
сигурността на страната. “Стре-
межът да бъдат предадени гло-
бални функции на силовия по-
тенциал на НАТО, реализирани
в нарушение нормите на между-
народното право, както и при-
ближаването на военната инфра-
структура на алианса до грани-
ците на Русия, е главната запла-

ха за нея” се казва в документа.
Десният германски вестник

“Die Welt” в редакционен комен-
тар неотдавна отбеляза, че НАТО
се нуждае от Русия, тъй като
преходният период, започнал с
разпадането на Съветския съюз,
не може да бъде завършен без
нейното участието. Алиансът се
нуждае от сътрудничество с
Москва на първо място, за да
осигури снабдяването и изтегля-
нето на войските от Афганистан.
Без Русия операцията ще се про-
вали. На второ място е наложи-
телното сътрудничество при
създаването на система за проти-
воракетна отбрана, която на фона
на последните събития в Иран и
Северна Корея се превърна от те-
оретически възможна в практиче-
ски необходима. Преди пет годи-
ни Путин предложи съвместна
ПРО, а Медведев преди четири
години - евроатлантическа систе-
ма за сигурност. САЩ проявиха
вежливо безразличие. Но Русия
има добра памет. През 90-те го-
дини на нея се гледаше като на
социално неблагополучна страна.
НАТО се разширяваше на Изток.
Руснаците поискаха компенсации.
Вместо това като утешителна на-
града беше създаден Съветът
НАТО-Русия и с привличането й
Г-7 се превърна в Г-8. Преходният
период, който започна с герман-
ското обединение, не е завършил.
Трябва още да се работи. “С Ру-
сия това е трудно, без Русия -
невъзможно”, заключава авторът.
Освен това без Русия не могат да
бъдат решени и други важни за
САЩ проблеми - неразпростра-
нение на ядреното оръжие, нар-
котрафика, енергийната полити-
ка, екологията, международните
финанси и т. н.

Войнствената риторика на-

последък и от двете страни при-
крива негласното споразумение
сериозните преговори за ПРО
да бъдат отложени за след из-
борите през ноември в САЩ,
твърдят оптимисти. В Москва се
надяват, че преизбирането на
Обама може да разчисти пътя
към някаква договореност, с ко-
ято да се преодолеят противоре-
чията. Но ако бъде избран ре-
публиканец и той се казва Мит
Ромни, тогава нещата ще станат
значително по-сложни. В Сеул
на срещата на върха по ядрена-
та сигурност Обама поиска тайм-
аут и пространство за маневри и
по-голяма гъвкавост заради пре-
зидентската предизборна кампа-
ния в САЩ. С Медведев се дого-
вориха експертите на двете
страни да продължат работа. За
съжаление засега няма изгледи
за компромис. Специалният
представител на САЩ Илейн
Таушър заяви, че САЩ ще из-
слушат възраженията на русна-
ците, но едва ли ще изоставят
плановете си. “В годината на
президентските избори изказва-
нето на генерал Макаров е доб-
ре дошло за Белия дом - то обез-
силва упреците към него за
отстъпчивост пред руснаците”,
подчерта тя. В крайна сметка
предложеното от Обама “преза-
реждане” в руско-американски-
те отношения засега все още
изглежда само едно добро на-
мерение, без реално съдържа-
ние. А хладината, която вее от
Москва, и “несговорчивостта на
Путин” в началото на новия му
президентски мандат, могат да
бъдат обяснени само с едно -
задънената улица, в която САЩ
вкараха преговорите за ЕвроП-
РО, поставяйки на сериозно из-
питание глобалната сигурност.

В Южна Корея Обама поиска тайм-аут от Медведев

МНЕНИЕТО НА УЧЕНИТЕ

П
президент е уведомил американ-
ския си колега по телефона, че
няма да участва и в предстояща-
та среща на Съвета Русия-НАТО.
Това далеч не означава блами-
ране, но е повод да се поставят
много въпросителни няколко
месеца преди американските
президентски избори. В какво
състояние са отношенията меж-
ду двете най-силни ядрени
държави, от които в значителна
степен зависи международния
ред и световната сигурност?
Американските медии нарекоха
новината “неочаквана” и окаче-
ствиха новия етап в отношения-
та между САЩ и Русия като
“проблемен”. The New York Times,
умувайки за причините за “не-
сговорчивостта на Путин” при-
помня, че по време на предиз-
борната си кампания, в начало-
то на годината, той е направил
“резки антиамерикански изявле-
ния” и че твърдата му позиция
говори за възможни крачки на-
зад към хладен мир в днешния
несигурен свят.

Решението на руския прези-
дент предизвика много комента-
ри. Според Марк Галеоти от Нюй-
оркския университет, възможно е
той да е обиден от подстрекава-
ните от САЩ протестни прояви в
Москва срещу неговия нов пре-
зидентски мандат. Макар и мар-
гинални, предвид руските маща-
би, те се преекспонират в много
медии, за да създадат впечатле-
ние за масово недоволство от
завръщането му в Кремъл. Спо-
ред други, с отказа си той иска
да покаже, че ще степенува важ-
ността за Русия на нейните парт-
ньори и лоялни съюзници. Путин
вероятно ще посети първо Бела-
рус, Казахстан  и Китай и едва
тогава ще разговаря с Обама на
срещата на Г-20 на 18-19  юни в
Лос Кабос - Мексико. Поканата
към него да участва в срещата
на Г-8 и на Съвета Русия-НАТО
бе отправена далеч преди избо-
рите в Русия, още миналата го-
дина. Отговорът от Москва беше,
че бъдещият президент ще се
срещне с лидерите на НАТО само
в случай, че има предвижване в
преговорите по противоракетна-
та отбрана (ПРО). Такова пре-
движване не само че няма, но
според руската страна реалнос-
тите са много обезпокоителни.

Снимки БГНЕС
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Интервю
Марио Трайков:

Необходима е нова визия за
Контролната комисия на БСП

Интервю на
Павлета ДАВИДОВА

Ще търся отговорност на всички нива при
нарушенията на устава на партията, обещава
кандидатът за председател на ОПКК

МАРИО
ТОМОВ
ТРАЙКОВ е
роден през
1960 г.
в София,
член е на
БСП от
1986 г. и е
трето поко-
ление социа-
лист. Члену-
ва в Кон-
тролната
комисия
на БСП от
2005 г.,
оттогава е
и член на
районния
съвет и
бюрото на
социалисти-
те от район
“Овча купел”

Снимка Мариета ТОМОВА

ВИЗИЯ ЗА ДЕЙНОСТТА
НА КОМИСИЯТА:

 Действена, а не само констативна дейност
 За дейност, развиваща и утвърждаваща вътрешнопартий-

ната демокрация в конкурентна политическа среда
 За висока национална, социална и партийна сплотеност и

единство
 За норми и конкретна дейност, утвърждаващи БСП като

партия на системния, на желания и очакван социализъм у нас
 За стриктно спазване на уставните норми и регламенти за

партийна работа
 За строга финансова дисциплина и публична отговорност
 За приемане на етичен кодекс съвместно с НС на БСП
 За неизбежност на санкциите при допуснати нарушения,

несъвместими с партийната нравственост
 За активни взаимодействия между Контролната комисия

в партията с други нейни органи на всички нива
 За повече публичност, гласност и прозразност в работата

на комисията
 Уставно-нравствено и юридически издържан контрол, осъ-

ществяван от ОПКК

 Г-н Трайков, какво ви
накара да се кандидатирате
за Контролната комисия в
БСП?

- Не е тайна, че едно от
най-често срещаните обвине-
ния към БСП е, че е партия на
апаратчиците. Вътрешнопар-
тийната демокрация все още
изостава, това пречи на ръко-
водството на партията в опе-
ративната му дейност. Необхо-
димо е обновление, необходи-
ма е нова визия за бъдещата
дейност на Контролната коми-
сия. Бях номиниран от много
общински конференции - от
район “Овча купел” - София,
район “Искър” - София, от об-
щинските конференции в Бур-
гас, Враца, Пазарджик, Благо-
евград и много други. Това ми
даде смелостта да предложа
своята визия за дейността на
комисията, тя се състои от 11
точки, които се надявам да
стигнат до партийните члено-
ве чрез вестник ДУМА. Кон-
тролната комисия не работи
на пълни обороти. Някои жал-
би не получават отговор, а
други се претупват в бързина-
та.

 Член сте на комисията
от 2005 г., как оценявате
дейността й до момента?

- Член съм на комисията,
след като бях избран по време
на 46-ия конгрес на БСП през
декември 2005 г., оттогава на-
сам всички ние преминахме
през наистина сложно време.
Партията се сблъска с много
проблеми, които рефлектираха
и върху дейността на Контрол-
ната комисия като голяма част
от нещата бяха решени пози-
тивно. Загубихме изборите

през 2009 г. и изборите за
местна и президентска власт
миналата година, въпреки че
до голяма част управлението
на Тройната коалиция беше
успешно. Успехите, които на-
шата партия постигна по вре-
ме на управлението си, не
предполагаха основание на
избирателите да вземат стра-
ната на ГЕРБ, което е проблем.

 Може ли комисията да
помогне за популяризирането
на публичния образ на БСП
сред обществото?

- Всички знаем, че основ-
ният проблем на партията е
демографският. Членската
маса е силно застаряваща,
около 50% от нея е над 70
години. На тези членове ние
дължим уважение и призна-
телност. Основният диапазон
между 35 и 60 години е около
22-23%, което е недостатъчно
и е тревожен факт. Трябва да

се търсят други резерви за
увеличаването на социалната
атрактивност на БСП. За
съжаление все още не е на-
мерено добро решение на
този проблем.

 Как може да се разре-
ши това?

- Това не е от компетенци-
ята на Контролната комисия, но
все пак тя е орган на БСП и не
може да е безразлична към
този въпрос. Заедно с другите
органи трябва да търсим вяр-
ното решение, за да мотивира-
ме младите хора и хората в
средна и трудова възраст - все
пак в исторически план БСП е
допринесла най-много от всич-
ки политически сили за соци-
алния прогрес на държавата и
народа.

 Какво смятате на про-
мените в дейността на Кон-
тролната комисия, ако бъде-
те избран за неин председа-

тел?
- Ако бъда избран, основни-

ят принцип ще бъде строгата
финансова дисциплина. Ще се
търси отговорност на всички
нива за нарушенията на устава
на партията.

 Има ли в момента нака-
зани от комисията ръковод-
ни органи и членове на БСП?

- От 2008 г. досега са
извършени много проверки.
Дори има членове, изключени
за нарушение на устава, напри-
мер членовете на общинската
организация на град Поморие.
Направени са проверки и на
общинските организации във
Враца, където не бяха конста-
тирани нарушения. Проверява-
на е и община Банско, където
партията беше разделена, но
смятам, че вече се е обедини-
ла около новия си председа-
тел.

 Смятате ли, че фунции-
те на комисията се засилват
- споменахте доста провер-
ки, а скоро бяха наблюдавани
и организациите в Добрич,
Монтана...

- В Монтана и Добрич Кон-
тролната комисия бе представ-
лявана от Динко Желев. Бяха
взети адекватни мерки относно
действията на партийните орга-
низации в Монтана, където

бройките на делегатите за кон-
реса бяха намалени от 32 на
30.

 Дни преди конгреса е
особено засилена надпревара-
та за лидерското място в
БСП. Как ще се отрази това
на партията?

- Въпросът не е само до това
кой да е лидер. На конгреса
трябва да бъдат приети идеи и
становища, които да бъдат на-
сочени за изборите за догоди-
на и за надпреварата с нашия
основен опонент - ГЕРБ. И два-
мата основни кандидати - и
другарят Сергей Станишев, и
другарят Георги Първанов,
имат верни и правилни идеи за
изборна победа, както и за
превръщането на БСП в първа
политическа сила на парла-
ментарните избори през 2013
г. Др. Сергей Станишев е вто-
рият след Георги Димитров,
който е избран за президент
на ПЕС, а Георги Димитров е
бил председател на Комунис-
тическия интернационал. Това
е огромна чест, достойноство и
доверие към БСП.

 Казвате първа полити-
ческа сила, това означава ли,
че очаквате след конгреса
БСП да излезе консолидирана
и готова да печели?

- Абсолютно да.

Емил Войнов:

Социалистът трябва
да бъде пример за хората

В БСП няма опасност от разединение, но тя трябва
да бъде заредена с политики за спечелване на изборите, смята
кандидатът за председател на Контролната комисия в партията

ЕМИЛ ВОЙНОВ е роден през 1959 г. От 1992
г. е работил в системата на Министерст-
вото на отбраната, началник АТЦ. Дългого-
дишен научен сътрудник в ИСП, обществе-
ник. Инженер. Завършил е ВМЕИ (днес ТУ-
София), както и икономика във ВИИ (УАСГ).
Председател е на районната организация
на БСП-Слатина в столицата.

Интервю на Мария НИНОВА

 Какво ви накара да се кандидатирате за пред-
седател на общопартийната Контролна комисия?

- Поводът беше показното отказване да бъде допус-
нат вътрешнопартиен избор за кандидата ни за прези-
дент. Искам общопартийната Контролна комисия да ста-
не действително независим контролен орган, а не
придатък към ръководните органи на партията.

 Каква оценка можете да дадете на нейната
работа?

- Има положителни неща, не може да се отрече
всичко, което е направила. Но смятам, че няма до-
статъчно необходимата политическа воля да изпълнява
действително функциите, за които е определена.

 Какво мислите за провалилите се конференции
в Добрич, Монтана, комисията свърши ли си до-
статъчно добре работата?

 - Не съм запознат достатъчно добре със случаите,
но това, което чувам, е, че е могло да се направи още.

 Какви идеи имате за промяна, ако бъдете из-
бран за неин председател?

- Смятам да създам такава обстановка в комисията,
че човек свободно и спокойно по съвест и в съответст-
вие с нормативната база да взима решения по контрол-
ната дейност.

 Комисията може ли да изиграе роля за популя-
ризирането на публичния образ на БСП в общество-
то?

- Комисията трябва да бъде пример за това как со-
циалистическата партия може да се превърне в една
партия, основана на морала. В такъв смисъл, че хората
може да не споделят възгледите ни, но социалистът със
своето поведение и постъпки трябва да бъде пример за
останалите хората.

 Според вас как ще се отрази лидерската битка
на партията?

- За мен е нормално да има лидерска битка, но тя
трябва да бъде основана на програми, на вижданията
за развитието на партията, а не на лични нападки.

 Каква трябва да излезе БСП след конгреса?
- Всички лансират тезата, че левицата трябва да изле-

зе единна след конгреса, но това вече се превърна в едно
голямо клише. Според мен няма да има опасност от разе-
динение, но трябва да бъде заредена с политики за спе-
челване на следващите избори. Трябва да намери точно
противодействие срещу сегашното управление на ГЕРБ.

в София. Трайков е сред кандидатите, номинирани за
председател на Контролната комисия на БСП.
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Общество
16

Датата

Кръстоносният поход
на експертите

ВЕСЕЛКА
ВЕНКОВА

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

Сини сълзи

Анатолий СТАНКУЛОВ

1831 - РАЖДА СЕ ДЕЙВИД ХЮЗ, ФИЗИК,
СЪЗДАТЕЛ НА МИКРОФОНА (УМИРА 1900
Г.). Британецът е автор на изобрете-

ния в областта на електротехниката.
През 1855 г. получава патент за пе-
чатащ телеграфичен инструмент.
Въвежда термина микрофон.
През 1878 г. проектира прототип
на микрофон, станал основа за
гласовата телефония.

1861 - УМИРА ИВАН ДЕНКОГЛУ, БЪЛГАР-
СКИ ВЪЗРОЖДЕНЕЦ (Р. 1781 Г.). През 1844 г.

основава в Московския университет
стипендиантски фонд, с помощта на
който получават висше образова-
ние много български младежи. Със
средства на Иван Денкоглу през
1849 г. в София е построено учи-
лище. Подкрепя материално Габ-
ровското училище, Свищовското
читалище и др. В завещанието си
оставя големи суми за софийските
училища и черкви и за други благотворителни
цели.

1921 - РАЖДА СЕ ЧАВДАР КЮРАНОВ, СО-
ЦИОЛОГ, ПОЛИТИК (УМИРА 2004 Г.). Доктор

на философските науки, професор.
Един от основателите на Клуба за
подкрепа на гласността и преуст-
ройството (1988), зам.-председа-
тел на БСП, председател на Обе-
динението за социална демокра-
ция в социалистическата партия.
Бил е представител на България в
Икономическата комисия на Ев-
ропа към ООН в Женева, зам.-
председател на Международния съвет по соци-
ални науки към ЮНЕСКО, депутат в четири НС.
Автор на научни публикации по социология на
труда.

1938 - УМИРА ИВАН МЪРКВИЧКА, БЪЛГАР-
СКИ ХУДОЖНИК ОТ ЧЕШКИ ПРОИЗХОД (Р.
1856 Г.). Рожденото му име

е Ян Вацлав Мърквичка. През
1881 г. идва в България по
покана на румелийското пра-
вителство и е назначен като
учител в Пловдив. Там 15 годи-
ни по-късно основава Рисувал-
но училище, на което става
пръв директор. Заедно с архе-
олога и нумизмат Вацлав Доб-
руски са автори на тогавашния герб на Бълга-
рия.

1955 - УМИРА СВЕТОСЛАВ ОБРЕТЕНОВ,
КОМПОЗИТОР (Р. 1909 Г.). Ком-

позира хорови песни, симфонични и
вокално-инструментални творби.
След 9 септември 1944 г. е пръв
ръководител и диригент на Държав-
ния радиохор, днес Българска хоро-
ва капела, носеща неговото име.
Диригент на хор “Кавал”. Известен с
песните “Бий врага”, “Борба за мир”, с кантатите
“Димитровска родина”, “Запей, наш бащин край”,
“Радост иде”, с ораторията “Партизани” и др.

1960 - АМЕРИКАНЕЦЪТ ТЕОДОР МЕЙМАН
ДЕМОНСТРИРА ПЪРВИЯ ЛАЗЕР. Това става

в лаборатория в Малибу, Кали-
форния. Лазерът е рубинов
кристал с оптично напомпва-
не. Първият лазер в България
е пуснат четири години по-
късно - през 1964 г. Той също
е рубинов. България има сериозен принос в
развитието на лазерната техника. У нас е пуснат
първият лазер с пари на меден бромид от акад.
Никола Съботинов.

1984 - УМИРА ЪРУИН ШОУ, АМЕРИКАНСКИ
ПИСАТЕЛ (Р. 1913 Г.). Ъруин

Гилберт Шамфороф е роден в
Бронкс в семейство на руски еми-
гранти от еврейски произход. Ста-
ва известен с романа си “Млади-
те лъвове”. Световна популярност
придобива с романите “Богат, бе-
ден” и “Вечер във Византия”.

2010 - УМИРА РОНИ ДЖЕЙМС ДИО, АМЕРИ
КАНСКИ РОК ПЕВЕЦ И КОМПОЗИТОР (Р.
1942 Г.). Рожденото му име

е Роналд Падавона. Компози-
ра рок, хард рок и хеви метъл
музика. По време на 53-годиш-
ната му активност на сцената
е вокалист на групите “Елф”,
“Рейнбоу”, “Блек Сабат”, “Дио”
и “Heaven and Hell”. Според
музикални критици “с гласа си може да обърне
и товарен влак”. На 23 октомври м.г. в Каварна
бе открит паметник на Дио (на снимката).

Отново дойде време
разделно и мечтата за сил-
на десница литна в небето
като онези големи,  сини
балони, за които патрули-
ращи милиционери питаха
откъде ги имаме. И се оп-
равдавахме гузно с роке-
рите, които първи разнася-
ха добрите вести в късната
есен на 89-а. Синята мечта
окончателно се спука като
голям сапунен мехур, през
който а-ха да провидим се-
демцветна дъга. Дойде вре-
ме не за сини, а за кървави
сълзи. Това май ще го раз-
берат само демократите... В
понеделник, изпитан в по-
литически  битки боец про-
гнозира, че важното за
България събитие няма да
е във вторник, а в края на
седмицата, защото “тогава
ще се решава най-важният
въпрос: диктатура или де-
мокрация”. Имаше предвид
конгреса на БСП.

На сълзи отдавна не
вярваме, закоравели от
партийно-мутренското ли-
цемерие. Едва предали
агенциите, че Мартин Ди-
митров е удържал дума и е

подал оставка, бламиран от
националното ръководство
на СДС, чухме: “Принцип
на ГЕРБ е да не коменти-
раме и да не се месим във
вътрешнополитически про-
блеми и решения на оста-
налите партии. И СДС, и
ДСБ са наши политически
партньори в европейската
десница, сестрински пар-
тии в ЕНП. Затова пожела-
вам успех и на СДС, и на
ДСБ.” И да не посоча чий е
цитатът ще се сетите, за-
щото само Един говори от
името на ГЕРБ, на сестрин-

ските партии, на целия по-
допечен народ. И как се
меси в работата на остана-
лите партии!

15 май не беше добър
ден за демокрацията. Още
по-малко за българската. И
ако отдавна се спори кога,
как, защо и дали е
завършил безкрайният по-
литически преход, който
дори започваме да пишем
с главна буква, вчера беше
печалното начало на окон-
чателния му безславен
край. В събота може да се
сложи и точката. А може и

запетая да върне плахата
надеждата на наивните оп-
тимисти, които още вярват,
че доброто винаги ще е с
един грам повече.

Пресилено може да ви
се стори, но дори форуми-
те в социалните мрежи вче-
ра помръкнаха. Уж добри-
те сини смърфове бяха по-
бедили злия Гаргамел, а
мирис на тамян и босилек
витаеха в думите. Жална й
майка на десницата, вай-
ката се едни, други вещае-
ха триумфа на Франкен-
щайните, трети просто на-

писаха онова, което всич-
ки се бояха да изрекат на
глас - мутрите “освободи-
ха” СДС и от Мартин Дими-
тров. Отново се сещам за
сполучливата метафора на
д-р Христо Хинков - за ку-
цащата на един ляв крак
болна България. Поне ле-
вият да остане читав. За да
е стабилна демокрацията,
трябва да ходи на двата си
крака. Десният успяха да го
изсушат. Ако и с левия
нещо се случи, ще ни оста-
не само популизмът на ед-
ноличната диктатура.

Да следиш новините от
Гърция тези дни е като
кратък курс по обучение на
политиката от бъдещето.
След като мандатът за
съставяне на кабинет мина
последователно през три
партии, най-накрая отново
се стигна до идеята да се
направи кабинет от експер-
ти, които да ръководят
страната. Можем да наре-
чем това “митът за техно-
кратизма”. В последните 20
години, но особено след
като кризата мина като
торнадо през света, идео-
логически започна да се
насажда идеята, че поли-
тиците не трябва да се за-
нимават с политика. Из-
веднъж се оказа, че един-
ствено експертите били в

състояние да придвижват
държавите напред и да се
занимават качествено с уп-
равлението. Тази идея це-
ленасочено се насажда по
целия свят, но в последни-
те години основно Европа
стана жертва на този мит.

Допреди изборите пре-
миерът на Гърция Лукас
Пападимос медийно бе на-
ричан “експерт”, а всъщност
е банкер, на когото бе по-
верено да се грижи за ин-
тересите на европейските
банки. В Италия сред сгро-
молясването на Берлускони
властта отиде в ръцете на
Марио Монти, също техно-
крат - а всъщност банкер,
поставен там по логиката
на финансовите пазари, а
не по свободната воля на
гражданите. И Пападимос,
и Монти се оказаха в топли
връзки с американската
банка “Голдман сакс” - фи-
нансова мегаструктура, ос-
новен виновник за голяма
част от кризата, която по-
пиля целия свят.

Значи уникалните “екс-
перти” и загрижените “тех-
нократи” всъщност са само
маска на чисто финансови
интереси. Всъщност идеята

за технократизма има само
идеологически измерения.
По този начин политиката
се превръща в някакъв ри-
туал, а демократичните
избори  - единствено в хо-
ливудски филм. Оказва се,
че волята на хората няма
никакво значение, защото
идеята за експертния каби-
нет винаги изплува от ме-
дийната мътилка, а знайни
и незнайни анализатори
започват да я коментират с
обожание. И никой не за-
дава въпроса за подмяна-
та. Че това е все едно бан-
ките да имат право пряко
да назначават правителст-
ва. Технократите никога не
стоят на страната на обик-
новените хора, защото те
са страж на едрите капита-
ли. Виновниците за криза-
та правят всичко възможно
чрез спуснатите отгоре ек-
сперти да замъглят всяка
своя вина и отговорност.

Описаният процес по-
ставя остро и въпроса за
свободата. Докъде се про-
стира тя? Докъдето ни ка-
жат големите европейски
банки? Докъдето започва
властта на експертите?
Въобще идеята за полити-

ка, правена от технократи,
е като идея за болница, уп-
равлявана от комендант на
концлагер.

В крайна сметка обаче
в европейските държави
все още има здрави обще-
ствени и политически ин-
стинкти. Гръцките партии
стигат до идеята за нови
избори, а не за експертен
кабинет. В същото време
ЕС рязко смекчи тона към
Гърция. Може би за други-
те европейци беше изне-
нада, че една страна отка-
за да приеме идеологията
на технократизма и зало-
жи на изпитаната стара де-
мокрация.

И добре, че този изход
все още е възможен. За-
щото в другия възможен
свят сигурно акциите на
отделните правителства
щяха да се търгуват по
борсите, брокерите да
бъдат политически инжене-
ри, а “Голдман сакс” да
изземе властта дори на
Ватикана. Нали казват, че
парите могат да бъдат и
религия?

По тази тема обаче тех-
нократите май не обичат
да говорят.



13 СРЯДА 16 МАЙ 2012

На фокус www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

мехът е естествен за нас, хората.
Той е като насъщния ни хляб! Пък
и не за единия хляб живее чо-
век! Смехът, доволството просто

КОЙ НА
БЪЛГАРИНА
МУ ЛЕЖИ
НАСЪРЦЕТО?

КОЙ НА
БЪЛГАРИНА
МУ ЛЕЖИ
НАСЪРЦЕТО?

КОЙ НА
БЪЛГАРИНА
МУ ЛЕЖИ
НАСЪРЦЕТО?

КОЙ НА
БЪЛГАРИНА
МУ ЛЕЖИ
НАСЪРЦЕТО?

КОЙ НА
БЪЛГАРИНА
МУ ЛЕЖИ
НАСЪРЦЕТО?

ухме, че 62 процента
от анкетираните от
агенция “Медиана”
смятат, че положени-

По лицата на хората е изписан животът им
Петра ТАШЕВА десет години. То не бе преход, то не бяха

кризи, то не бе чудо! Животът ни стана
тежък и мрачен и ако се смееш днес, ще
те вземат за психично увреден, за луд.

Как да се смее човек, който е без
работа, без средства за нормален, спо-
коен живот. Има един такъв виц: Питали
един човек колко процента е при тях
безработицата. Той казал, че е сто про-
цента. Как така сто процента? Ами така,
защото аз съм безработен! За мене тя е
сто процента!

Как да се засмее такъв човек?!
Как да се смеят нашите деца, които

имат по 7-8 часа скучни уроци в учили-
ще? Как да се смеят учителите? Те не са
уважавани нито от ученици, нито от роди-
тели, нито от обществото. Заплатите им
са малки, не са сигурни дали ще имат
работа, дали бюджетът на училището ще
стигне? Тъжни учители - мрачни ученици.

 Как да се засмеят пенсионерите, ко-
ито са подритвани, оставени са на жалко
и несигурно съществуване, на оцеляване
по едната случайност, по късмет?

 Как да се засмеят нашите учени,
които мизерстват с малки заплати (че и
без заплати) и властта непрекъснато им
натяква, че са излишни в живота ни, в
кризата?

 Как да се засмеят купувачите и про-
давачите по нашите пазари, които един
друг се надлъгват с вносните продукти,
с които всички ние не знаем храним ли
се, или се тровим?

 Как да се засмеят хората, като гле-
дат какво се “излива” от екраните на те-
левизорите им? Няма го добронамере-
ния, здравословния смях, който да ни
развлича, да ни разтоварва от ежедневи-
ето, да ни отпуска. Отсъства иронията.
Натъжава ни, огорчава ни подигравката,

гаврата с добрите и трудолюбивите хора.
Телевизионни водещи се подиграват с
възрастните, като че не те са им оставили
имоти, дали са си силите и здравето, за
да градят заводи, предприятия, които сега
пустеят! Няма го уважението към ума и
труда на златното поколение!

 Как да се засмеем?! На какво? На
това, че управниците ни нехаят, че ни е
трудно да си платим парното и затова
живеем на студено? Да се засмеем, кога-
то цените на храната летят нагоре, на-
последък - и на облеклото? Да се смеем,
когато пенсиите стигат само за 10 дни от
месеца! Да се смеем, когато живеем в
страх, в стрес и в срам! А без смях човек
изглежда много, много възрастен...

 По лицата на хората е изписан жи-
вотът им. Ако един народ е мрачен, зна-
чи просто животът му е труден. И няма
светлина в тунела.

За зелките, марулите и тиквите

Константин
ИВАНОВ

ропейска държава. И не
само европейска. Някои от
тях биха били дори клиен-
ти на следствието, ако си
бяха позволили действия,
които в нашия случай са
всекидневие. Като напри-
мер нареждането генерал
Танов да разкара полица-
ите ли бяха, митничарите
ли от фабриката на Мишо
Бирата. Откъдето и да го
погледнеш, то си е готов
за учебниците класически
пример за престъпление-
то “търговия с влияние”. А
тук - единствено някакви
неуловими злосторници
взривиха редакцията на в.
”Галерия”, който огласи
компрометиращите флаш-
ки. Сходен случай на кон-
сумиране на престъплени-
ето “търговия с влияние”
беше премиерското обаж-
дане да бъде назначен на
лелеяна служба “този, дето
с него ритаме мачле”. “Че
аз министри назначавам,
та един митничар ли да не
мога да назнача”, беше
железният отговор.

А гениалното прозре-
ние, че България надлеж-
но се е застраховала сре-
щу тероризъм, като на вся-
ко кьоше дими дюнерджий-
ница - несломим щит сре-
щу всякакви атентати! Де
да беше по-далновиден
Джордж Буш, та да нацвъ-
ка из Манхатън дюнерд-
жийници - кулите-близна-
ци и до днес да си се изви-
сяват на мястото си.

А скастрянето на чеш-
кия президент Вацлав Кла-
ус, че е досадил на евро-
пейските си колеги с някак-
ви там искания за гаран-
ции, та да подпишел Лиса-
бонския договор. И те, нали
не са юнаци като Бойко, й
клекнаха на тази чешка
шушумига и взеха, та да-
доха гаранциите. Добре, че
Плевнелиев  показа как
ние се гаврим с такива
мушмороци, като уж не сме
запомнили този Клаус пол-
ски президент ли беше или
чехословашки. А, да бе,

май чешки беше.
А като се отклони от

червения килим, който му
беше разстлал Путин в
Кремъл, и се шмугна в
тълпата да се здрависва с
някакъв познат - руският
премиер може да почака,
ние в Банкя не подминава-
ме приятелите заради ня-
какъв там протокол.

А всичките иди ми-доди
ми - не за това днес мачле
в Бистрица ли ще ритаме,
или тенис на вързано ще
играем - а по съдбовни за
страната проблеми. Първо
Станишев му оставил в
Белене един гьол, после не
било гьол и АЕЦ-а ще го
строим, после кака Хилари
ни каза да не го строим, но
площадката ще я използ-
ваме за друго, защото тя
си е много хубава... А шис-
товият газ - ще развиваме
този алтернативен източ-
ник на енергия, не, отказ-
ваме се, абе последно мо-
раториум, пък утре нов ден,
нов късмет. А АСТА, дето
вчера я парафирахме, ама
със симпатично мастило, та
днес избледняло. А про-
фукването на резерва и
мераците за Сребърния
фонд, а неплатените запла-
ти при растящи цени, а
фирмените дългове... Чет
нямат лупингите, салтомор-
талетата, пируетите и флик-
флаците като стил на уп-
равление на финанси, ико-
номика, здравеопазване,
образование, пенсионно
дело, та се стигне до бону-
сите за чиновниците и тю-
тюнопушенето.

Е, и? Образът му е все
така сияен, все така 51 про-
цента от народонаселение-
то му има доверие. Воисти-
на чудо като оня огън, дето

се спуска от небето в еру-
салимския храм навръх Ве-
ликден. При чудесата оба-
че логика няма и не трябва
и да се търси, чудесата се
раждат от вярата и се под-
хранват от нея. Особено от
сляпата вяра и именно в
тази насока трябва да ди-
рим някакво обяснение на
чудото с Бойковия рейтинг
на фона на ускореното ни
движение към национална
катастрофа.

Аналогия на подобна
популярност и всенародна
любов може да намерим
чак в далечната 1277 г. -
преди повече от 7 века.
Тогава, поради комплекс от
причини, българското на-
селение е доведено до от-
чаяние. И ето ти, че на
сцената се появява свина-
рят Ивайло, който оглавява
народното недоволство.
Става и цар, жени се за
Мария Кантакузина, вдови-
ца на цар Константин Тих,
и царува до 1279 г. Ивайло
е известен с прякора
Бърдоква, което означава
“зелка”, “маруля”. Предпо-
лага се, че така подигра-

вателно са го наричали бо-
лярските кръгове, защото
като беден отрок свинар се
е прехранвал със зеления
- зеле и марули. И тук сти-
гаме до ключа, открехващ
ни вратата към причината
за популярността на Ивай-
ло. “Несъмнената харизма
на Ивайло, качествата му
на водач и военачалник са

подкрепени с известна на-
четеност, ярко слово, уме-
ние да въздейства върху
разнородни обществени
среди”, пише един от из-
следователите му Пламен
Павлов. И продължава, че
е съществувала “представа
за Ивайло като за човек,
който наистина притежава
дар да “говори” със светии-
те и да получава “знаци” от
Провидението”. Заменете
името “Ивайло” с “Бойко
Борисов” и ще видите, че
цитатът сякаш е писан за
настоящия ни премиер.
Известна начетеност (“Ви-
нету”), ярко слово (“трън да
завъртиш у дома, женски
гащи няма да закачиш”),
умение да въздейства
върху разнородни общест-
вени среди (академици,
железничари, сполетени
от наводнение селяни, син-
дикални конгресмени, без-
сребърници от ОЦК
Кърджали) - всички го по-
срещат с бурни, нестихва-
щи аплодисменти, преми-
наващи в овации, и искат
да се снимат с него за спо-
мен. “Говори със светиите и
получава знаци от Прови-
дението”. Какви ти тук све-
тии, Той направо си говори
с Шефа им, както неведнъж
е давал да се разбере.

Единственото размина-
ване е, че Ивайло си носи
прякора Бърдоква от зел-
ките, с които се е хранел, а
Бойко се подвизава в ин-
тернет форумите с прозви-
щето “Боко Тиквата”, а спо-
ред собствените му твърде-
ния е тичал на улицата с
филия хляб, намазана с мас

- какъв ти тук зеленчук,
какви ти тикви.

Ако използваме съвре-
менна лексика, и Ивайло
преди 735 години е имал
висок рейтинг, като Бойко.
Излиза, че на българина
през вековете най са му
били по сърце вождове
като Ивайло свинаря и
Бойко пожарникаря.

С
са потребни на хората. Човешкият жи-
вот е немислим без усмивки, без хубав,
здрав смях!

Смехът е здраве! Тази стара истина
я знаем много добре всички. Лекарите
и психолозите дори имат и лечебен спо-
соб - смехотерапия. Така - със смях, те
лекуват, подобряват здравословното
състояние на пациентите си. А една из-
точна мъдрост гласи, че раят за хората
е там, “където има ромон на вода, звън
на пара и смях на мома”!

Само че у нас изчезна СМЕХЪТ! Из-
чезна от живота ни, изчезна от лицата ни.
Изгуби се смехът ни вече повече от два-

Ч
ето в страната е зле и ще
става още по-зле. Разоча-
рованите от ГЕРБ пък са
58 процента, а по-рано са
били само 14%, доверието
в правителството се е сри-
нало от 53 на сто на 22%.
Единственото, което стои
почти непокътнато, е рей-
тингът на Бойко Борисов.
Според изследване на
НЦИОМ от началото на ап-
рил премиерът има подкре-
пата на над 51 процента от
интервюираните. И това
ако не е чудо, здраве му
кажи. Аномалия, по-голяма
от аномалиите на земното
магнитно поле - за тях уче-
ните са намерили все пак
обяснение. А, иди търси
обяснение как става така,
че разочарованите от
ГЕРБ, чийто вожд е Бойко,
са вече 58%, доверието в
правителството, чийто пре-
миер е пак той, е едва 22%,
62 процента оценяват като
лошо положението в стра-
ната, която от 3 години се
управлява от герберите во-
главе с Бойко, а в същото
време Неговият образ сияе
все така ярко на политиче-
ския ни небосклон.

Не са в състояние да го
помрачат и десетките га-
фове, за всеки един от ко-
ито би бил осмян, обруган,
разпънат на кръст и би се
простил с поста си всеки
премиер в сестринска ев-
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България, в днешна Европа, а
и в нашия объркан свят. Ако до-
пусне празнословия, баналнос-
ти и котерийни, групови игрич-
ки да заглушат дължимия об-
щопартиен политически разго-
вор и не оцени, че се намира-
ме в кризисна точка, в която се
сменят обществени тенденции
и модели. Както и да бъдат опи-
свани сегашните кризисни про-
цеси, ясно е, че нещата просто
не могат да продължават така.
Само че до днес не съм чул
ляв политик да каже учтиво, на-
пример на Симеон Дянков: “Ва-
шата икономическа доктрина,
така както сте я утвърждавали
в десетки други държави и как-
то се опитвате трета година да
я натрапвате тук, просто се про-
вали”.

Икономическата промяна -
на Стария континент и извън
него, е неизбежна. Колко дълбо-
ка и колко умна ще бъде тя,
зависи от всички днешни евро-
пейци, включително и от бълга-
рите. Тук е и новият,

„ужасен шанс”
за левите сили

и за БСП в частност - под нати-
ска на кризисните развития, на
фона на разгръщащите се соци-
ални катастрофи в Южна Евро-
па, да предефинират социално-
икономическите си платформи,
да наложат алтернативната си
социално-икономическа визия.
По конкретно БСП днес има
реални възможности да стане
активен участник в едни от най-
значимите промени от послед-
ните десетилетия.

Кризата в еврозоната е ло-
кална проява на глобалната
икономическа криза; продукт е
на глобалното подвеждане, на-
ложено от рейгънизма и татчъ-
ризма преди три десетилетия,
според което хората съществу-
ват заради банките, борсите и
бюджетите, а не обратно.

Социално-икономическата
криза се задълбочава и поста-
ви ЕС на жизнен кръстопът.
Съюзът ще оцелее, ако се про-
мени. Четвърт век т.нар. “евро-
пейски социален модел” е под-
ложен на всекидневна ерозия.
Това не е Европа, от която има-
ме нужда. Въпросът е, че посо-
ката на полезните промени не
е станала безспорна. Обратно -
натрапването на диагнозите за
дълговата криза, без анализ на
човешкото й измерение, иден-
тифицира блока на неразбира-
щите или на тези, които не ги
устройва адекватния анализ.
Усилията да се подписват пак-
тове за стабилност и да се на-
бират стабилизационни фондо-
ве не са излишни, но с тези
мерки не биха могли да се ре-
шат перспективно базисните
проблеми. Изправени сме пред
системна криза на един полити-
ко-икономически режим, опи-
ращ се на неолибералните дог-
ми. Спестява се анализът, защо
и как държавите от Стария кон-
тинент изпадат в дългови кризи.
Системната криза изисква ре-
шения, засягащи самата същ-
ност на системата. Очевидно
има проблем при диагностици-
рането. Кризата не може да е
продукт на прекомерното пре-
разпределение, както се внуша-
ва. Коренът на проблема не е в
това, че държавата “искала да
харчи” и трябвало да бъде ра-
зумно ограничавана. Само че
бюджетни ограничения винаги
са съществували - откакто има

Ще заобиколи ли
конгресът кризата?
Вместо на вътрешнопартийни форумът трябва да даде
отговор на национални и общоевропейски проблеми

Мирослав
ПОПОВ

парламенти и финансови мини-
стри.

Сегашната кризата бе про-
изведена в банковата, във фи-
нансово-кредитната система,
която три десетилетия живее в
“неофициален развод” с т.нар.
“реална икономика”.

Проблемът е в модела, кой-
то фактически отхвърля основ-
ни групи публични ангажимен-
ти на държавата, като институ-
ция на обществото. Неолибе-
ралната държава

не се интересува от
благосъстоянието

на гражданите си. И дълговата
криза в момента е зле прикрит
продукт на неолибералното
възприятие и рефлексия на све-
та. Тя е продукт на сегашния
ултрапазарен модел, при който
“големите пари” могат да се пе-
челят не толкова с конкурентни
производства, стоки и услуги,
предложени на пазара, а пре-

димно с финансови спекулации.
Модерните форми на финансо-
вите спекулации обаче имат
една принципна характеристика
- печалбите остават за “играча”,
загубите се разпределят върху
цялото общество. Властващите в
нашия свят не искат държавата
да харчи за полезни за хората
неща - за здравеопазване и
образование, за трудова и соци-
ална осигуреност, за култура и
национално сплотяване.

Неолиберализмът преживя
невероятен възход през измина-
лите десетилетия. Един от него-
вите любими шлагери бе дере-
гулацията. Неолиберализмът се
наложи под благовидното було
на защита на хората от свръхре-
гулациите - “Дайте свобода на
предприемчивите!” Начинът, по
който бе “дадена свободата” в
страни като България, бе откро-
вено прокриминален.

По своята същност неолибе-
рализмът е антисоциален.
Днешната световна криза е
продукт на наложения през по-
следните десетилетия на света
икономически модел (изкуша-
вам се да напиша “режим”). Де-
финирайки го като “неолибера-
лен”, описваме най-важната му
характеристика, но той има още
редица други - антидемократи-
чен, авторитарен, социално не-
отговорен, манипулативен,
свръхегоистичен и т.н. Неолибе-
ралната икономическа полити-
ка не е само политика на все-
властието на пазара, тя е поли-
тика на подчиняване на демо-

крацията на пазара. Лицемерни
са всички жалби, че например
някакви хора “продали гласа си”
на избори. Защото много преди
това други хора са утвърждава-
ли, че всичко е за продан, че
всяко нещо струва толкова, кол-
кото някой е готов да плати за
него, и т.н. Конгресът трябва да
се произнесе еднозначно -
българският преход бе опоро-
чен, объркан, сгрешен поради
многопосочния натиск той да се
натика в “прокрустовото ложе”
на неолибералната догматика.
(Това е митичното коварно лег-
ло, което режело краката на по
дългите или ги разтегляло при
по ниските.)

За нова социално-
икономическа

стратегия

Няма лесен изход от днеш-
ната ситуация, но е факт, че по-
соката на промяната се избист-
ря. Към днешна дата тя не е раз-

работена, но контурите и вече
са ясни и бяха публично очер-
тани. Не става дума за това мо-
дерният капитализъм просто да
се завърне към предходните,
предимно кейнсиянски модели
на активна икономическа поли-
тика. Нужно е в известен смисъл
“преобръщане” на досегашната
макроикономическа политика.
Тя през последните 15 години
поставя в основата си въпроса
за финансовата стабилност.
Принципната критика към все-
възможните “пактове за стабил-
ност” е, че те не приемат, че е
нужна стабилност за “човешки-
те ресурси”, иначе казано, за
хората. Днешният ляв отговор се
опира на категоричното разби-
ране, че генезисът на кризата
не е в държавните бюджети и
дефицити, които по начало са
нежелани. Проблемът не е в
това, че държавата “преразпре-
деляла много”. Социалната кри-
за е продукт на отказа на
държавата да функционира ра-
зумно, което означава да рабо-
ти за решаването на човешките
проблеми. Това е “тайната”, ко-
ято световните десничарски
медии не искат да допуснат до
обществен дебат. А държавата
съществува, за да решава чо-
вешките проблеми. И доколкото
неолибералните държави не
искат да го вършат, самата
държава се дискредитира. Ако
тя не работи за хората, нейният
“рейтинг”, както се изразяват со-
циолозите, спада. И разни хора
започват да мислят как да я

заменят - било с неправител-
ствени организации, било с
църкви -всякакви, било с “тинк-
танкове”. Но истинска демокра-
ция съществува само там, къде-
то има публична власт, произ-
ведена от суверенния народ, с
правото той да я сменя по своя
преценка. Полето на бизнеса не
е “царство на демокрацията”.
Последните три десетилетия
бяха време на респект към па-
зара и презрение към демокра-
цията. В богатите общества тече
процес на ерозия и тих разпад
на демокрацията.

Неолиберализмът не бе на-
лаган алтруистично. Представа-
та, че смяната на икономичес-
кия режим може да стане лес-
но и без съпротива, е наивна.
Икономическите структури, ко-
ито най-много допринесоха за
предизвикването на финансо-
вата криза, най-много спечели-
ха от нея.

Изходът от глобалната и на-
ционалната криза предполага

други, много по ре-
шителни промени, не
точно в посоките, в
които обикновено ги
дефинират междуна-
родните финансови
институции и техните
национални адепти.

Политическото и
икономическото къ-
согледство и алчност,
произвели модела на
икономически преоб-
разувания, се експо-
нира в отново набъб-
налата безработица, в
близо единмилионна-
та икономическа еми-
грация и в застраши-
телната национална
депопулация, върхова
и за Европа. Освен
свръхниска раждае-
мост и сравнително
най-висока смъртност
сред 27-те членки на
ЕС България е стра-
ната с най-висока

емиграция. Това са все “разход-
ни пера”, официално невключе-
ни в икономическите разчети за
“цената на реформите”.

Неолиберализмът по съще-
ство отрича правото на труд.
Садистичното разиграване на
глобалния дъмпинг на пазара
на труда произведе социалната
маса от “работещи бедни”, кои-
то стават доминираща част от
националните електорални кор-
пуси. Обезсмислянето на право-
то на труд вкарва бедните в
трайна нищета, като едновре-
менно се разорява и средната
класа. В Източна Европа се
наложи една форма на пазарен
фундаментализъм, който факти-
чески блокира пътищата за на-
ционално стопанско възражда-
не. Неолибералният икономиче-
ски и политически режим се
прилага в по-умерени версии в
страни като Германия и САЩ.

България се нуждае от На-
ционална инвестиционна стра-
тегия, насочена към създаване
на икономически растеж, като
се опира и на вътрешни инвес-
титори. Необходима е

защита на социалното
равенство

Класическият капитализъм
през ХVIII и ХIХ век политичес-
ки се самоутвърждаваше чрез
идеала за равенството. Неоли-
бералният капитализъм - чрез
“идеала за неравенството”. За-
това в страни като България
извратеният модел на прехода

породи колосално, неевропей-
ско, социално неравенство. Не-
равенство, което просоциални-
те режими в някои днешни ла-
тиноамерикански държави кате-
горично искат да преодолеят.
Съотношението между доходи-
те на “най-горните 10%” и “най-
долните 10%”, у нас е по-лошо,
отколкото в която и да е запад-
ноевропейска държава, т.е. со-
циалните различия у нас са
много по-осезателни. Неравен-
ството има особеността да се
самовъзпроизвежда, при него
действа принципът “бедността
ражда бедност”.

Икономическата политика на
България през целия преход
може да бъде определена ед-
нозначно - непрестанно и мно-
гопосочно настъпление срещу
жизнените интереси на трудещи-
те се, растящ натиск върху се-
мейните бюджети, приватизация
и многократно поскъпване на
обществените услуги (вода, смет,
електричество, парно) в сравне-
ние с цените им преди тяхната
приватизация, които растат с
“пъти”, за разлика от доходите.
През годините на прехода се
преразпредели огромно общест-
вено богатство, като предимно
се водеше политика на задълбо-
чаване на социалното неравен-
ство. Наложен бе един мошени-
чески подход към проблемите с
аргументи, че “не е възможно
равенство между всички и във
всичко”. Абсолютно социално
равенство, както и идеално об-
щество, разбира се, никога не е
съществувало и не е възможно.
Но не в това е проблемът. Твърди
се, че когато нашата икономика
се оправи, някак закономерно
ще се решат и социалните про-
блеми. Това разсъждение създа-
ва усещане за достоверност, но
е вярно и друго - и в най-богати-
те държави има тежки социални
проблеми, които съществуваха
преди кризата, а сега са оголе-
ни и изострени. Само по себе
си националното богатство е
предпоставка, но не и гаран-
ция, че хората живеят в услови-
ята на социална сигурност. Га-
ранция е умното, целенасоче-
но, просоциално законодател-
ство, просоциалното управле-
ние и правосъдие.

Сега ПЕС търси своята нова,
обща прогресивна визия за Ев-
ропа. Според мен нужна е не
просто “повече Европа”, но и по-
умна Европа. Икономическият
аспект на демокрацията е този
- повече хора да имат по-добри
условия за живот и труд. Българ-
ската поука за ПЕС е тази - не
правете като нас; не оставяйте
неолиберални догматици да ви
съсипват икономиката, държава-
та и живота.

Европа, както и България,
трябва да се върне към човеш-
ките стойности в политиката и в
икономиката.

О
бъркването може да
се случи, ако 48-ият
конгрес не разбере
какво всъщност се
случва в днешна

Снимка БГНЕС Хората очакват от БСП да реши
проблемите, които ражда

тежката криза в страната
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

имитър Яръмов от с. Ки-
рилово, Ямболско, дой-
де в Алма матер, не
мина много време и

ние, неговите състуденти, се
убедихме в самобитния му бе-
летристичен талант. Той стана
едно от “ония щастливи изклю-
чения, когато само за няколко
години успява да заеме безус-
ловно място в младата българ-
ска белетристика”, както писа
Георги Марковски. През 1968
г. излязоха първите му книги “В строя”, и “Среднощ-
ни петли”, а две години по-късно и “Свят светува”,
след това написа още сборници с разкази и новели,
изненада ни и с романи. На днешния ден Яръма
щеше да окръгли седемдесетте, ако на 17 юли 2003
г. св. Архангел не го прибра. Нямах късмет да бъда
негов близък приятел, но колчем се срещнехме -
още като студенти, а и по-късно - в “сивото поточе”,
по софийските редакции, в които триехме пантало-
ни, имахме си тема за разговор. А тя бе “народният
живот”, както я определя днес моят приятел поетът
Андрей Андреев. Няма съмнение: той беше влюбен,
безнадеждно влюбен във всичко родно. И с оня
“народен живот”, забравен и отритнат, е проникна-
та изцяло великолепната проза на Яръма. Народо-
ведът от Тунджалъка обичаше живата старина -
народните песни и приказки, оглеждаше своя сел-
ски свят като в огледало в народоучните съчинения
на Димитър Маринов, в изследванията на Христо
Вакарелски и Анастас Примовски, влюбен бе в за-
наятчийството и се респектираше от задругата и
еснафските кодекси. Беше събрал всички томове от
“Сборник за народни умотворения, наука и книжни-
на”, търсеше и краеведски книги. Веднъж дори ми
рече: “Това, което ще остане, са селищните исто-
рии, за белетристиката гаранция няма.” Сам по-
късно се пробва в разни майсторлъци: ковеше но-
жове, плетеше върбови  кошници, ашладисваше
овошки, отглеждаше  екзотични декоративни рас-
тения в Нови хан.

  “Писа ръка Яръмова” и написа прекрасни еса-
та за душевността на българина. Остави ни “Залък
за утре”. Още тогава Ефрем Каранфилов отсече:
“Той се учи и доближава до “класиците” в тая об-
ласт - Антон Страшимиров и Иван Хаджийски.” А
Любомир Котев додава: “Така или иначе, този залък
за утре, който той ни завеща, вече ни е фатално
необходим, а утре ще е хляб наш насущний, ще ни
спасява от лъскавия, стилен, но и стерилен в някак-
ва мяра глобален свят, размиващ не само и не тол-
кова границите.” Кирил Момчилов напомни за неиз-
даден ръкопис на Митко от литературната му мла-
дост. Ръкописът се поразходил в няколко издател-
ства, но така и не стигнал до печатница. Това е
книгата “Народно природознание” или “Гласът на
кукувиците” (1970), която материализира позицията
на Яръма, че “любознателността и степента на ов-
ладяване на природата по емпирически път от на-
шия народ е неоценимо народно богатство, което
се нуждае от цялостно и компетентно изследване,
за да заеме своето място наред с фолклора и етно-
графията”. Не сторваме ли всички грях, щом такова
народополезно четиво не вижда бял свят.

  Яръма не беше от най-приказливите, но гово-
реше мъдро, търсеше дамара в мислите и приказ-
ките, често се глумеше, дори се гневяваше срещу
новите демократични нрави и първенюшките им
носители. Попитали го защо не иде да легне и той
в града на истината, а им отвръща съвсем по на-
шенски - срам го било по силна жетва да се излег-
не на плочника. Казвали му: ела, че сега се правят
списъците. Да не останеш отвън... И естествено
остана отвън парламента и политиката, за да пре-
тегля на народопсихологичния си кантар какво се е
променило в душевността на българина и да от-
крие, че троянският занаятчия някога имал верую
“Хиляда бода /с игла/ за пара” - противно а днеш-
ния мутренски идеал: “Един бод /с пистолет Мака-
ров/ за хиляда пари”.

 Той осмисляше, опитомяваше думите, понякога
правеше еквилибристика с тях. Помня словесната
му приумица “едновръздругология”. Създаде неоло-
гизмите “байганлък” и “байганене”. В архива си пазя
три ръкописа на Яръма с негови илюстрации. Еди-
ният “Индикиране на визии” е за езика на полити-
ците, които правоговора за нищо го нямат. Отпеча-
тахме го в ДУМА на другия ден след кончината му.
Другият от непубликуваните “Три, четири...” е за аб-
ревиатуристиката като езикова филоксера, а трети-
ят се нарича “Човекът прави името, но...” е за гафо-
вете с фамилните имена. В него под линия обяснява
произхода на фамилията си (тур. числ. яръм-поло-
вин): “Името Яръмов произлиза от прадядо, който в
1878 г., при отстъпление на турски военни части, е
насечен и след няколко дни умира. Неговите потом-
ци вече се наричат “на насечения, наранения, на-
половения”. Но Яръма с фамилия “половин” беше
писател и народопсихолог с извисен ръст и голям
талант. За жалост прав е проф. Симеон Янев, че
той, последният автентичен селски писател, не на-
мери своя действителен прочит.

Д

ЯРЪМАЦърквата в Батак
да остане паметник

Н

Институтът за исторически изследвания при БАН
настоява костницата да бъде опазена в памет
на мъчениците и да не се превръща в действаща черква

аучният съвет на Инсти-
тута за исторически из-
следвания при БАН е
разгледал писмо на Ми-
нистерството на култура-

та във връзка с промените, напра-
вени в църквата-костница “Св.
Неделя” в Батак. Историците от
БАН изразяват официалното си
становище, че е съвършено непри-
емвила смяната на предназначе-
нието на Старата църква в Батак
от музей в действащ храм. Науч-
ният съвет на института се обявя-
ва за запазване на автентичния
вид на този така важен историче-
ски паметник (обявен през 1977
г. за недвижима историческа и
архитектурна ценност с нацио-
нално значение. Учените настоя-
ват да се възстанови неговият
музеен статут, съобщиха от БАН.

Акад. Георги Марков:

М

Това е свято място на историята
и на паметта ни като народ

иналия вторник ни поискаха
становище дали църквата в
Батак да остане като исто-
рически паметник, или да

стане действаща. Аз внесох въпро-
са в научния съвет и казах на коле-
гите, че институтът не може да се
спотайва, когато става дума за та-
кава памет. Вече има експертно
мнение на Министерството на кул-
турата да бъде запазено това свя-
то място като музей на мъченици-
те. Но митрополит Николай упорст-
ва и иска църквата да стане дейст-
ваща. Бях в Батак преди три седми-
ци и не споделям вътре да се про-
меня интериорът. Като влезе човек
в черквата, трябва да усети Април-

ското въстание. Това е паметник -
не са паметник разни позлати, тро-
нове и неща, които преди ги е ня-
мало. А в съседство до тази малка
църквица батачани след Освобож-
дението правят една нова, по-го-
ляма черква и там днес се отслуж-
ват съответните служби.

Мнението ни е, че черквата
трябва да се запази като паметник
на мъченичеството. Костницата е
запазена, но сега правят промяна
вътре, поставят костите в някакви
позлати, параклис, слагат някакъв
трон, прегради. Дядо Николай е
склонен към промени и аз се учуд-
вам на това, понеже църквата все
пак е консервативна институция.
Влече го обаче блясъкът и това не
е съвсем по християнски. Според
него аз не правя разлика между
кости и мощи, той си знае негова-
та. Но трябва да се чуе по този
въпрос мнението на учените, защо-
то става дума за свят паметник на
историята, не толкова за църковно
дело.

 Но въпреки мнението на Мини-
стерството на културата, хората се
стъписват, когато се изправи Нико-
лай; вече цял месец има експертно
становище, но след него има
мълчание и всичко продължава

както преди. Но все пак Николай
трябва да спази експертното ста-
новище.

Нямаме много такива автентич-
ни свидетелства на историята на
България. Знаете псевдотеориите,
с които някои нагло се опитваха
да внушат, че не е имало кланета
в България. Има костница и на
Шипка, и там имахме преди 4-5
години пререкания с Галактион.
Той тогава бе започнал да прави
на това място “весели” обреди.
Храмът-паметник на Шипка,
храмът-паметник “Св. Александър
Невски” в София са изградени в
памет на загиналите, там не може
да стават сватби и кръщенета.
Помня, че преди няколко години
тогавашният шеф на Първа частна
банка си направи сватба в “Св.
Александър Невски”. Там само цар
Борис III се е венчавал, само за
монарха се е допускало.

Според мен митрополитите ни
прекалено се увличат по блясъка,
по светското. Занимават се с Ма-
дона, с лейди Гага и не знам с
какво. Мисля, че църквата има и
други, по-благородни задачи в на-
шето болно общество.

Записа Велиана Христова

Ще осребрим ли лишенията?

Димитър
БЪЧВАРОВ*

ÿ‡ÌÒÓ‚ÂÚÂ ‰‡ ÒÂ ÒÙÓÏË‡ Ô‡‚Ë-
ÚÂÎÒÚ‚Ó ‚ √˙ˆËˇ, ÍÓÂÚÓ ‰‡ ÓÒË„ÛË
ÔÓ-Ì‡Ú‡Ú˙¯ÌÓ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡ ÒÔÓ‡-
ÁÛÏÂÌËÂÚÓ Ò ÍÂ‰ËÚÓËÚÂ, ÍÎÓÌˇÚ Í˙Ï
ÌÛÎ‡. Œ˜ÂÚ‡‚‡ ÒÂ ÌÂ„‡ÚË‚ÂÌ ÒˆÂÌ‡ËÈ
Á‡ √˙ˆËˇ Ë Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌÓÚÓ È ËÁÎËÁ‡ÌÂ
ÓÚ Â‚ÓÁÓÌ‡Ú‡, ÍÓÂÚÓ ˘Â ‰Ó‚Â‰Â ‰Ó
ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌË Ò˙ÚÂÒÂÌËˇ ‚ Ì‡¯Ëˇ Â„Ë-
ÓÌ, ÌÂ ÚÓÎÍÓ‚‡ Á‡ Ò‡Ï‡Ú‡ Â‚ÓÁÓÌ‡ Ë
≈— Í‡ÚÓ ˆˇÎÓ. “Ó‚‡ ·ÂÁÒÔÓÌÓ ˘Â Á‡-
ÒÂ„ÌÂ ÓÍÓÎÌËÚÂ ÒÚ‡ÌË, ÍÓËÚÓ ËÏ‡Ú „Ó-
ÎÂÏË ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ‚˙ÁÍË Ë ÒÚÓÍÓ-
Ó·ÓÓÚ Ò √˙ˆËˇ.

 ‡Í‚Ó ÔˇÍÓ Ë ÌÂÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚ÂÌÓ
ÒÎÂ‰‚‡ Á‡ ¡˙Î„‡Ëˇ, ‡ÍÓ ÚÓÁË Ì‡È-ÎÓ¯
ÒˆÂÌ‡ËÈ ÒÂ ÒÎÛ˜Ë? Œ˘Â Ú‡ˇ Ì‡‰ÂÊ‰‡,

*¿‚ÚÓ˙Ú Â ˜ÎÂÌ Ì‡ Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌÓÚÓ ˙ÍÓ‚Ó‰ÒÚ‚Ó Ì‡ ƒ—¡

ÒÚ‡·ËÎËÁË‡ ‡ÈÓÌ‡ Ë ÒÎÂ‰ ‚ÂÏÂ, ÍÓ„‡ÚÓ √˙ˆËˇ ÒÂ Ò˙‚ÁÂÏÂ
Ë ËÁÎÂÁÂ ÓÚ ÚÂÊÍ‡Ú‡ ÂˆÂÒËˇ, ‰‡ ÒÚ‡ÌÂ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ÒÚ‡·ËÎÌÓÒÚÚ‡.

«‡ÚÓ‚‡ ÓÚ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ ÒÂ ËÒÍ‡ ˇÒÌ‡ ÔÓÎËÚËÍ‡, ÔÂ‰‚‡-
ËÚÂÎÌË ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ, ‚ÌËÏ‡ÚÂÎÌÓ Ì‡·Î˛‰ÂÌËÂ Ì‡ „ÓÎÂÏËÚÂ
Ú˙„Ó‚ÒÍË ÙËÏË, ·‡ÁË‡ÌË ‚ √˙ˆËˇ Ë ÔÓÍË‚‡˘Ë Â„ËÓÌ‡,
ËÁËÒÍ‚‡ ÒÂ ÔÓÎËÚËÍ‡ Á‡ ÔË‚ÎË˜‡ÌÂÚÓ ËÏ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌÓ ‚ ¡˙Î„‡-
Ëˇ, ÒËÎÌ‡ ‚ÓÎˇ Á‡ ËÁÚ˙Í‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÂ‰ËÏÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ ÒÚ‡·ËÎ-
ÌÓÒÚÚ‡, ÍÓˇÚÓ ‚ÒË˜ÍË ÒÏÂ ÔÎ‡ÚËÎË Ò ÏÌÓ„Ó „ÓÎÂÏË ÊÂÚ‚Ë.

ÕÂ ‚ËÊ‰‡ÏÂ ÌËÍ‡Í‚‡ Â‡ÍˆËˇ ÓÚ ÒÚ‡Ì‡ Ì‡ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ
ÔÓ ‚˙ÔÓÒ‡ Ë Ò˜ËÚ‡ÏÂ, ˜Â ÚÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ Â‡„Ë‡ ‡‰ÂÍ‚‡ÚÌÓ Ì‡
Ò˙·ËÚËˇÚ‡ - ÌÂÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚ÂÌÓ Ë Ò ËÌËˆË‡ÚË‚Ë. Œ˜‡Í‚‡ÏÂ ‰ÂÈ-
ÒÚ‚Ëˇ!

 ‡Í‚ÓÚÓ Ë ‰‡ ÒÚ‡ÌÂ ‚ √˙ˆËˇ Ó·‡˜Â, ÌÂ ·Ë‚‡ ‰‡ Á‡·‡‚ˇÌÂ,
˜Â Ú.Ì‡. „˙ˆÍË ·‡ÌÍË Ò‡ ·˙Î„‡ÒÍË, Ò‡ÏÓ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌËˆËÚÂ ËÏ
Ò‡ „˙ˆÍË ÎËˆ‡ Ë ‡Á˜ËÚ‡ÏÂ ¡Õ¡ ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊË ‚ÌËÏ‡ÚÂÎÌÓÚÓ
ÒË Ì‡·Î˛‰ÂÌËÂ Ë ÍÓÌÚÓÎ, Á‡ ‰‡ ÌˇÏ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ Á‡ Ô‡ÌËÍ‡
Ë ·ÂÁÔÓÍÓÈÒÚ‚‡. ¿ÍÓ Ë ÚÓ‚‡ ìÒÂ ÓÚË„‡Âî ÓÚ ·˙Î„‡ÒÍ‡ ÒÚ‡Ì‡,
ÏÓÊÂ ‰‡ ‰Ó‚Â‰Â Ë ‰Ó ÌˇÍÓË ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌË ÒÚ‡ÌË.

ÕÂ ·Ë‚‡ ‰‡ ÒÂ ÔÓÔÛÒÍ‡ Ù‡ÍÚ˙Ú, ˜Â ≈— Í‡ÚÓ ˆˇÎÓ ÒÂ
ÔÓ‚‡ÎË Ò ‡ÁÂ¯‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ „˙ˆÍ‡Ú‡ ÍËÁ‡. œÓ‚‡ÎË ÒÂ ÌÂ
˜ÂÁ ÓÔËÚËÚÂ ÒË Á‡ ÔÓÏÓ˘, ‡ ÒÂ ÔÓ‚‡ÎË ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË. œÓ-
ÎËÚË˜ÂÒÍËˇÚ ÔÓ‚‡Î Â ÔÓ-„ÓÎˇÏ ÓÚ ˜ËÒÚÓ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ëˇ, ‰˙Î„Ó-
‚Ëˇ Ë ÚÂıÌË˜ÂÒÍËˇ. ¬ ÚÓÁË ÒÏËÒ˙Î ‚ ˆÂÎËˇ ≈‚ÓÔÂÈÒÍË Ò˙˛Á
ÔÂ‰ÒÚÓË ÏÌÓ„Ó ·˙ÁÓ Ë ‡‰ÂÍ‚‡ÚÌÓ ‰‡ ÒÂ ÔÓÚÛ¯Ë ÍËÁ‡Ú‡.
ÕÂ Ò‡ÏÓ ÔÓ ÎËÌËˇ Ì‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËÚÂ ÏÂÍË, ÌÓ Ë Ì‡ ÔÓÎËÚË-
˜ÂÒÍËÚÂ, Á‡ ‰‡ ÌÂ Ì‡ÒÚ˙Ô‚‡ ÔÓ-Ì‡Ú‡Ú˙¯Ì‡ ‰ÂÒÚ‡·ËÎËÁ‡ˆËˇ Ì‡
Â‚ÓÁÓÌ‡Ú‡, ‰‡ ÌÂ ÒÂ Û‚ÂÎË˜‡‚‡Ú ÎËı‚ËÚÂ ÔÓ ‰˙Ê‡‚ÌËÚÂ
Ó·ÎË„‡ˆËË, ÔÓ ·˙‰Â˘ËÚÂ ‰˙Î„Ó‚Â. œÂ‰ÒÚÓˇÚ ËÌÚÂÂÒÌË Ò˙·Ë-
ÚËˇ, ÍÓËÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡Ê‡Ú ‰‡ÎË ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ó ≈— ËÏ‡ ÁÂÎÓÒÚÚ‡ ‰‡
ÔÂÒÂ˘ÌÂ Ú‡ÍË‚‡ ÍËÁË.

ЯРЪМАЯРЪМАЯРЪМАЯРЪМАЯРЪМАЯРЪМА

˜Â ÌˇÍ‡Í˙‚ ‡ÁÛÏ ˘Â Ì‡‰‰ÂÎÂÂ ‚ „˙ˆÍËÚÂ Ô‡ÚËË Ë ÌˇÏ‡ ‰‡
ÒÂ ÒÚË„ÌÂ ‰Ó ‚‡Ë‡ÌÚ‡ Ò ÌÓ‚Ë ËÁ·ÓË, ÍÓÈÚÓ ˘Â ÔÓÒÚ‡‚Ë Ì‡
ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ËÁÔËÚ‡ÌËÂ ÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ „˙ˆËÚÂ ‰‡ ÔÓÍË-
‚‡Ú Á‡‰˙ÎÊÂÌËÂÚ‡ ÒË.  ‡ÍÚÓ Ë Ì‡ ≈— - ‰‡ Ú˙ÒË Â¯ÂÌËˇ Á‡
ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ Ì‡ ‰˙Î„Ó‚‡Ú‡ ÍËÁ‡ ‚ Ú‡ÁË ÒÚ‡Ì‡.

¿ÍÓ ‚ÒÂ Ô‡Í ÒÂ ÒÚË„ÌÂ ‰ÓÚ‡Ï, ¡˙Î„‡Ëˇ Úˇ·‚‡ ÒËÎÌÓ,
ÌÂÔÓÒÂ‰ÒÚ‚ÂÌÓ Ë ˇÒÌÓ ‰‡ ‰ÂÏÓÌÒÚË‡ Ò‚ÓˇÚ‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚‡
ÒÚ‡·ËÎÌÓÒÚ Ë ‰‡ ‰‡‰Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ ‰‡ ÒÚ‡ÌÂ ˆÂÌÚ˙ Á‡ ÒÚ‡·Ë-
ÎËÁ‡ˆËˇ, Á‡ ÂÒÚ‡·ËÎËÁ‡ˆËˇ Ì‡ ‡ÈÓÌ‡. —Â„‡ Â ÏÓÏÂÌÚ˙Ú ¡˙Î„‡-
Ëˇ ‰‡ ÓÒÂ·Ë ÛÒËÎËˇÚ‡ Ì‡ ÌˇÍÓÎÍÓ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚‡ ÔÓÂ‰ - ‰‡
ÒÂ ÔÓ‰‰˙Ê‡ ÌËÒ˙Í ‚˙Ì¯ÂÌ ‰˙Î„ Ë ÒÚ‡·ËÎÌ‡ ‚‡ÎÛÚ‡. ¡˙Î„‡Ëˇ
Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔË‚ÎÂ˜Â ËÌ‚ÂÒÚËˆËË, ‰‡ ËÁ‚ÎÂ˜Â ÓÚ ÚÓ‚‡ ÔÓÎÁË, ‰‡
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Проф.
Чавдар
НИКОЛОВ
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Простите формулки и митовете, колкото
и добре понякога да звучат, могат
единствено да изглеждат като обясне-
ние на живота, да наподобяват такова
обяснение, без да са верни. С други
думи, те го докарват максимум
външно, на лустро. Принципът на съвре-
менната нашенска телевизионна журна-
листика “За всяка глупост микрофон”
обективно е в състояние малко да
промени същността на контекста.

Когато Лепа Брена пя на
ушенцето на Бойко Борисов...

Костюм каре с риза райе и
вратовръзка на цветя...
Костюм каре с риза райе и
вратовръзка на цветя...
Костюм каре с риза райе и
вратовръзка на цветя...
Костюм каре с риза райе и
вратовръзка на цветя...
Костюм каре с риза райе и
вратовръзка на цветя...

о БНТ наскоро безалтер-
нативно чухме сентенци-
ята, че песните на леви-
те на Запад били песни

литическите.
Интелигентските, студент-

ските и ученическите среди,
особено тези от езиковите гим-
назии, в София и в по-големите
градове неусетно някакси се
бяха оказали под “силно запад-
но идеологическо влияние”, те
се кефеха главно на рок и поп.
От Елвис нататък процесът на-
бра инерция, а след дихотоми-
ите “Бийтълс - Стоунс” и
“Пърпъл - Зепелин” стана
напълно необратим и неуправ-
ляем. Младежта с променлив
успех се опитваше да си пуска
дълги коси, бакенбарди и бра-
ди и напълно отказваше да пее

песни в прослава на
партията и комсомола

По цели нощи се будуваше
и се правеха записи от грамо-
фон на магнетофон, оттам от
магнетофон на магнетофон,
мултипликационно. Съответно
“терените” бяха озвучавани из-
ключително с въпросната за-
падняшка музика. Именно тя
беше, както впоследствие се
изрази президентът Обама,
sound track-ът на нашето поко-
ление. И ако не на абсолютно
цялото, то поне на, нескромно
казано, по-просветената, по-
напредничавата част от него.

Кой какво обаче чуваше или
успяваше да чуе в тази музика,
в рокендрола, казано в прием-
ливо изчерпваща съдържание-
то частност? Мелодията и
ритъмът бяха безспорно за и на
всички. Но текстът, където ес-
тествено след love най-често
фигурираха freedom и peace,
проникваше, така да се каже,
на доста различна дълбочина.
Поради езиковата бариера, но
и заради философската и смис-
лова неравностойност на от-
делните произведения и групи
словесното послание до-
статъчно обичайно изпълнява-
ше ролята просто на елемент
от музикалния фон. Алтернатив-
ният вариант бе възпитателно
еволюциониращото въздейст-
вие на въпросния музикален
жанр, преживяно и изпитано не
без последствия все пак, слава
Богу, от мнозина у нас.

Последните днес са както
леви, в европейския смисъл на
думата, така и десни, пак в
същия смисъл. Но това няма
определящо значение, в него
няма също и драма. Защото
щом в различни, достатъчно
широки слоеве на обществото
се споделят едни и същи базо-
ви демократични и морални

ценности, то разполага с по-
требната база за прогрес. Ви-
зираното по-горе внушение “че
рокендролът в България е на
десните”, което се опитаха да
ни направят по така наречена-
та обществена, а по същество
държавно-правителствена те-
левизия, е перфидно и перверз-
но. То собствено не беше и
чиста проба внушение, а откро-
вен опит за грабеж, за присво-
яване на историята и

идентичността на
едно цяло поколение

Защо?
Политически дясното у нас

през годините на прехода бе
етикетно узурпирано от крайно
нагли, безскрупулни и неграмот-
ни примитиви. “Дясно” по тукаш-
ните ширини есенциално, като
утвърдено разбиране, вече се
явява ни повече и ни по-малко
всевластната неприкрита дикта-
тура на олигархията.

За да не се отклоним излиш-
но в текста, дайте да се запита-
ме основното. Слуша ли българ-
ската олигархия рокендрол?

Не се движа лично във
въпросната оптимално неприят-
на среда, а напротив, умишле-
но стриктно и с непрязън я от-
бягвам. Но, от друга страна,
тайната на нейния произход е
публична, многократно е кон-
статирано своебразното амал-
гамно фундаментално триедин-
ство от бивша номенклатура,
дребни ченгета и мутри.

Номенклатурата, както е
казано, кожата си мени, но
нрава си не. Тя слушка, папка и
се урежда колективно и глав-
ното поединично. Семантиката
и семиотиката на рокендрола й
е последна грижа. Шегата, коя-
то навремето германската рок
звезда Удо Линденберг си на-
прави в песен с Ерих Хонекер,
че въпреки всичко, независимо
от идеологическите предписа-

ния и правила, последният

нахлузвал дънки и се
криел в тоалетната

за да слуша тайно рок, не е
нищо повече от една ефектна,
вдигнала навремето много шум,
гротескна измислица. Номенк-
латурата най е навикнала да
се пази да не каже нещо из-
лишно и да не направи нещо
погрешно, като по този начин
евентуално да си навреди на
абонамента за кьорсофрите,
погледнати в най-широкия
възможен спектър. Ясно е така
защо наскоро в името на “пра-
вилния произход” едно партий-
но функционерско семейство от
тоталитарното минало за пред
публиката по “новодемократич-
ному” бе набързо официално
префасонирано на “учителско”.

Какви ти там свободи и све-
товни несправедливости биха
заинтригували номенклатурата
и потомците й ? В името на
собствения рахат с ентусиазъм
бива подкрепяна всяка война,
това поне два пъти вече го ви-
дяхме в съвсем неотдавнашни
години.

Дребните ченгета, органи-
чески включващи също всякак-
ви иначе така наречени салфет-
ки, куки информатори и еле-

ментарни доносници-провока-
тори от обслужващата сфера,
доказано не притежават худо-
жествен и идеен вкус. За него
именно навремето помежду си
се майтапехме, че се ограни-
чава в съчетаването на костюм
каре с риза райе и вратовръзка
на цветя. И в този определящ
сегмент на съвременната оли-
гархия, следователно, не се
забелязва помен от рокендрол.

Мутрите пък са най-ясни:
черни костюми с бели чорапи,
черни големи коли, манекен-
ки, плюс Лепа Брена, Ивана и
Цеца. Техен ли е рокенд-
ролът? Та те и по джиесемите
си пускат вече само чалга. И
даром да им го даваш рока,
няма да го щат.

Пък и ние, които пълнехме
площадите в зората на демо-
крацията, пълнехме и пълним
стадионите на Deep Purple,
Whitesnake, Uriah Heep, ZZ Top,
AC/ DC, Rammstein... не възна-
меряваме по никой начин на
въпросната сбирщина да й го
отстъпваме рокендрола. Заина-
тили сме се, значи няма! Неза-
висимо дали сме леви, десни
или центристи. Най-напред и
преди всичко сме се научили
да бъдем свободни хора, не-
вписващи се в отгоре задава-
ни ни схеми.

Когато
рокендролът

беше млад...

П
на десните у нас. Убеден съм,
че днес няма нужда в поредно
търсене на доказателства кой
кой е, с кого е дружал, какво е
чел, какво е слушал и какво е
приказвал, да се разровим из
таваните и да извадим на бял
свят този път старите магнето-
фонни ленти, вече далечни
предшественици на касетките
и на сидитата. Старите момче-
та и без туй добре знаят за
какви политически некоректни
неща пее Джон Ленън в
“Imagine” и доколко всичкото
това, заедно със сексуалната
революция, въобще може да
стане дясно и да се тълкува
като дясно, даже в тукашния
свят на кривите огледала.

В музикално отношение
България винаги е била и ве-
роятно ще бъде

балкански тюрлю
гювеч

През шестдесетте и седем-
десетте години на вече отми-
налия век бившите “буржоазни
бабета” с шапки пълнеха сало-
ните на симфонични концерти
и операта, довоенното поколе-
ние различаваше джаз и суинг,
с удоволствие танцуваше танго
и знаеше припеви от италиан-
ската естрада. Чиновниците
пееха в хор по екскурзии стари
градски песни. В провинцията,
по селата припяваха на Лили
Иванова от телевизора и си
пускаха по радиото главно на-
родна музика. Обслужващият
персонал се прехласваше по
“сръбско” и “гръцко”. Офицери-
те, завършили академии из
Съветския съюз и оттам в пове-
чето случаи обзаведени със
съпруги, въздишаха на чашка
при “Березы, березы” и “Смуг-
лянка молдованка”, но слушаха
и знаеха наизуст също песните
на Висоцки, както “блатните” и
сатиричните, така даже и по-
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 Какво си спомняте от послед-
ното ви посещение в България?

- Познавам от много години ва-
шата страна. България винаги ме е
очаровала. Колкото пъти пътувам до
страната ви, всеки път забелязвам
една променяща се държава. Тя не
може да бъде подмината от процеса
на глобализацията. В България от-
крих прекрасни места, предимно по
Черноморието, но съм посещавал и
други градове - Русе, Варна и некол-
кократно София. Обожавам София,
но не защото е столица, а защото е
изпълнена с много живот. Този град
е изключително интересен и пред-
почитам да се разхождам в него,
което ми доставя огромно удоволст-
вие.

 Как оценявате публиката ни?
- Гениална е. Публиката е отлич-

на. Тя трепти, вибрира. Бих я срав-
нил с усещането, когато слушам на-
пример впечатляващите български
хорови състави. В публиката ви има
нещо латиноамериканско. Това са
хора, които чувстват и усещат, без
да се налага да се замислят дълго
време над тези емоции. Аз нямам
никакви пречки да общувам с нея.

 В този смисъл тангото се
превръща в мост между аржентин-
ската и българската култура...

- Да, при това не само защото е
танго. Музиката е универсалният
мост между народите. От малък пея
и съм израснал на сцената. Светов-
ния си дебют направих през 1987 г.,
когато отпътувах от Аржентина. За-
белязах, че навсякъде музиката до-
минира. Тя е езикът, на който споде-
ляме всичко. В случая говоря за тан-
гото, което смятам за истински вла-
стно и мощно заради неговата чув-
ственост. Така че тангото има собст-
вена власт, но над него стои като
цяло музиката.

 Как се роди името “Тангиси-
мо”?

- “Тангисимо” се роди съвсем ес-
тествено, когато с китариста Людо-
вик Мишел създадохме самия състав.
Дълго мислихме около името. В него
искахме задължително да присъства
думата “танго”. В началото смятахме,
че не е нужно да поставяме супер-
лативи и можехме да подходим
скромно. Един ден обаче решихме,
че тази идея не е добра и затова
стигнахме до името “Тангисимо”. То
ни позволява да изпълняваме танга
от различни епохи. Така че “Танги-
симо” обединява тангото не само в
хронологично, но и в музикално от-
ношение. Мисля, че точно това име
ни позволява всичко.

 Как привлякохте цигуларя
Светлин Русев към вашия ан-
самбъл?

- Чрез приятелството. Светлин
винаги е обичал да свири с “Танги-
симо”. Той е в състава ни от доста
дълго време. Неговата кариера е
изключително успешна, календарът
му е запълнен с различни изяви и
имаме удоволствието да работи с
нас, когато наистина е свободен. Но
винаги, когато открие пролука сред
своите дати с ангажименти, той ни
информира и пристига. Тъй като Свет-
лин е българин, на него тази музика
му говори повече, приляга му добре.
Неговите интереси не се състоят
само в класическия репертоар, а и в
по-популярните мотиви, като се има
предвид, че класическо и популярно
не са напълно несъвместими. Докато
свири, той изпитва удоволствието,
което и ние изпитваме, когато сме
заедно с него на сцената. Затова
бихме желали да свири по-често с
нас. От неговите интерпретации съм
чувал и български творби, които не
са толкова далеч от духа на тангото.

Хосе Луис Барето:

България
винаги ме е
очаровала
Чувството е ключът към правилното
изпълнение на тангото, споделя
известният уругвайски певец

Интервю на Георги МИТОВ-ГеМи

Публиката на Европейския музика-
лен фестивал ще се потопи на 18
май в страстните ритми на аржентин-
ското танго, както ДУМА писа. На
сцената в зала “България” цигуларят
Светлин Русев отново ще излезе с
ансамбъл “Тангисимо” и уругвайския
певец Хосе Луис Барето. Шест
години след концерта си в София те
отново ще са заедно на столичната
сцена. По този повод Хосе Луис
Барето даде интервю пред радио
Алма Матер-Класик ФМ, което
колегите ни предоставиха за публи-
куване в ДУМА.

Стилът, разбира се, е различен. Все
пак Светлин е класически музикант,
подвластен на различни музикални
стилове, с които не среща затрудне-
ния. Именно това го отличава като
голям музикант.

 Наближава датата на концер-
та ви в София - 18 май. Въпреки че
публиката познава вашия стил, с
какво ще я изненадате?

- Не, това няма да издам сега.
Все едно да отпечатам нова книга и
да ви разкажа нейния край. Със си-
гурност ще има изненада и нека
публиката се подготви за нея. Засе-
га друго няма да разкривам.

 За какво разказват тангата,
които ще изпълните в България?

- Всички универсални и силни по
своята същност теми - любовта,
страстта, но също меланхолията,
живота и смъртта. Ще пея за всички
силни усещания. Например, ще
изпълня песен на Карлос Гардел,
която по невероятен начин описва
любовта. Предвидил съм и една
тъжна тема на Астор Пиацола, по-

светена на кончината на неговия
баща, която бих определил като спо-
мен за бащата. Лудостта също присъ-
ства в “Балада за един луд” - танго,
което Пиацола създава през 1969 г.
Предателството е част от класичес-
ките танга на Катуло Кастийо, които
ще прозвучат. Репертоарът е изклю-
чително богат.

 Какъв е езикът на тангото -
лунфардо, арабалеро?

- Всичко зависи. Обикновено не
всичко е на лунфардо - има само
няколко думи. Ако надникнете в мо-
дерното звучене, като това на Пиа-
цола или на Орасио Ферер, тексто-
вете са с повече думи на лунфардо,
включително и измислени думи от
поета Ферер. Бих казал, че винаги
има думи на лунфардо.

 Тангото се свири. Тангото се
танцува. Кои обаче са особености-
те при пеенето на танго? Как се
постига драматизмът, меланхоли-
ята и заедно с тях страстта и
горещата емоция, характерни за
тангото?

- Музикалната основа е една и
съща - танго със своя специфичен
размер 2/4. Този синкопиран ритъм
се поема от инструменталните орке-
стри, танцовите двойки, както и от
певеца на сцената. Пеенето носи в
себе си хармонията и ритъма на тан-
гото и изпълнителят е задължен да
ги представи добре. От всичко това
се получава “микс”, който трябва да
бъде поднесен на публиката. При
всички случаи тангото е интимна,
дълбока, градска музика, която все-
ки човек би могъл да съпреживее. Тя
е доста отдалечена от това, което
някои наричат днес “популярна му-
зика”.

 Необходима ли е специална
подготовка на гласа, преди да бъде
изпълнено едно танго?

- За да ви отговоря, ще ви кажа,
че има едно нещо, което бих нарекъл
“почерк”. Този “почерк” например е
едно малко движение на ръката на
даден музикант. Когато един пианист
иска да изпълни музиката на Шопен,
той трябва да усвои своето “рубато”.
Не може да се свири Шопен така,
както се изпълнява Бах или Моцарт
- това е стил! В тангото имате синко-
пиран ритъм и съответно - свободата
да пеете. Изпълнителят не може
непрестанно да пее винаги спрямо
темпото. Моментите, които изискват
стриктно следване на музикалния
текст се редуват с моменти на пълна
свобода. Всичко зависи от това, кое-
то желаете да внушите чрез песен-
та. Културата придава стила на тан-
гото. Ако някой се учи да пее танго
и бъде задължен да направи даден
ефект, ще се получи нещо фалшиво
като резултат. Певецът трябва да
усеща. Именно чувството е ключът
към правилното изпълнение на тан-
гото.

 Според вас добрият певец на
танго трябва ли да бъде и добър
актьор?

- Аз предпочитам актьорската
игра на сцена, тъй като иначе би
изглеждало сякаш слушате звукоза-
пис у дома. Ако влезете в театралния
или музикалния салон и видите да-
ден артист, очаквате той да се вжи-
вее в образа си. Актьорското май-
сторство при изпълнение на танго е
фундаментално. В противен случай е
по-добре да се приберете у дома и
да си пуснете диска на уредбата.

 За това е нужен талант...
- Да, абсолютно вярно.

 Какъв съвет бихте дали на
онези, които сега започват да
пеят танго?

- Да изучават тангото и да го пеят
от сърце. Трудно е да се дават съве-
ти. Според мен обаче всяка произ-
несена дума, всяка изпълнена нота
трябва да носи смисъл. Това бих ка-
зал на онези, които сега започват да
пеят танго. Слушайте и другите пев-
ци на танго. Впоследствие ще преот-
криете собствения си почерк като
артист.

œÛ·ÎËÍ‡Ú‡ ‚Ë Â
ÓÚÎË˜Ì‡. “ˇ
ÚÂÔÚË, ‚Ë·Ë‡.
¡Ëı ˇ Ò‡‚ÌËÎ Ò
ÛÒÂ˘‡ÌÂÚÓ, ÍÓ„‡ÚÓ
ÒÎÛ¯‡Ï Ì‡ÔËÏÂ
‚ÔÂ˜‡ÚÎˇ‚‡˘ËÚÂ
·˙Î„‡ÒÍË ıÓÓ‚Ë
Ò˙ÒÚ‡‚Ë. “Ó‚‡ Ò‡
ıÓ‡, ÍÓËÚÓ
˜Û‚ÒÚ‚‡Ú Ë ÛÒÂ˘‡Ú,
·ÂÁ ‰‡ ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ‰‡ ÒÂ
Á‡ÏËÒÎˇÚ ‰˙Î„Ó
‚ÂÏÂ Ì‡‰ ÚÂÁË
ÂÏÓˆËË

,,,,,,Снимка “КАНТУС ФИРМУС”
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очаквайте

Култура

енителите, които сле-
дят творчеството на
Цветан Лазаров и не-
говите изяви под те-
петата, ще забележат,

Столичната
библиотека показва
стари и редки
издания

Столичната библиотека
представя днес стари и редки
издания, които тя съхранява.
Проявата е в рамките на Наци-
оналната библиотечна седми-
ца. Ще бъде показано как се
осъществява процесът на ди-
гитализация на писменото
книжно наследство. За седма
поредна година Българската
библиотечно-информационна
асоциация организира до 18 май
Национална библиотечна сед-
мица, в която са включени раз-
нообразни инициативи на биб-
лиотеките в страната. Целта
е да се привлече вниманието
на законодателната, изпълни-
телната и на местната власт,
както и на обществеността
към библиотеките - като хра-
нилища на книжовното култур-
но наследство на нацията,
съобщи БТА.

Филм за Иван Ненов
в Дома на киното

Точно в деня, когато се
навършват 110 години от рож-
дението на великия български ху-
дожник и скулптор Иван Ненов, в
Дома на киното на 17 май,
четвъртък, от 19 ч. ще се състои
премиерата на биографичния
филм за него. Прожекцията на
лентата “Момчето пред прозо-
реца” на режисьора Владимир
Ангелов съвпада и с голямата
ретроспективна изложба на ху-
дожника в Софийската градска
художествена галерия, която
продължава до 10 юни.

Млади автори
рисуват „Моето
време, моето място”

Изложбата „60 години със Софийската
градска художествена галерия”
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Изложбата “Моето време, мо-
ето място” представя резулта-
тите от работата на осем мла-
ди художници, които правят сво-
ите първи професионални
стъпки в публичното простран-
ство. Изявата е част от худо-
жествено-образователната
инициатива “Паралелни стъпки,
паралелни пространства”, чия-
то идея е да подпомогне обра-
зователната система в сфера-
та на изкуството с неформални
образователни алтернативи. Ра-
ботите са изработени в рамки-
те на пленер, осъществен през
април в Националната гимназия
за приложни изкуства “Тревнен-
ска школа” в Трявна. Участват
дипломанти от Тревненската и
Троянската художествена гим-
назия. Подборът на участници-
те е извършен на два уъркшопа
за извеждане на проектни пред-
ложения, проведени месец по-
рано в двете художествени
училища. Изложбата “Моето
време, моето място” се открива
на 18 май от 18 ч. в столичната
галерия “Проф. Васил Геров”
(НДФ “13 века България”, пл.
“Проф. Васил Геров” 1).

÷‚ÂÚ‡Ì
À‡Á‡Ó‚

С хоризонт на събитията

гостува в „Аспект”
Нарисуваната картина е миналото
на художника и бъдещето на
зрителя, твърди творецът

Веселка ВЕНКОВА и резултат на чувства и раз-
мисъл, а в него се пречупват
възприятията на автора. То е
рефлекс на това, което му се
случва в реалния живот, в
него художникът изгражда
свят, затворен в рамките на
картината.

Извън тази рамка е зри-
телят, който се опитва да
проникне в света на картина-
та, да разкрие замисъла на
автора и от този момент на-
татък реалните събития, по-
родили дадено произведе-
ние, нямат значение. Авторът
не може да контролира “хо-
ризонтът на събитията” в
мисълта на зрителя. Двата
свята - на твореца и възпри-
емащия произведението, се
срещат само чрез творбата.

Щом авторът нарисува кар-
тината, тя се превръща в обект
и принадлежи на зрителя,

твърди Лазаров. Нарисуваната
картина е миналото на худож-
ника и бъдещето на зрителя. А
двете страни с удоволствие
разсъждават как би реагирал
другият, какво би помислил или
направил. Въпросите как и защо
се съсредоточават върху карти-
ната, а техните нюанси зависят
от светоусещането на конкрет-
ния човек, обяснява философия-
та на гостуващия творец гале-
ристката Олга Петрова.

Върху такива научно-фи-

лософски проблеми е разми-
шлявал Цветан Лазаров, до-
като е подготвял картините
за изложбата в “Аспект”,
където картините му ще ос-
танат до 11 юни. Двадесети-
ната платна са обединени от
обикнатата от Лазаров топла
гама и населени с неговите
полуреални, полуефирни
женски образи, преплитащи
топлотата на чувствата с
хладната премереност на ге-
ометричността.

Ц
че закачките му с физиката
продължават. Миналата годи-
на творецът предизвика пуб-
ликата с “Флуктуация на ва-
куума”, а изложбата си, която
се открива на 17 май в плов-
дивската галерия “Аспект”, е
нарекъл “Хоризонт на съби-
тията”. Поетично и философ-
ско мото на пръв поглед, но
всъщност се оказа физичес-
ки термин.

От двете страни на всяко
произведение на изобрази-
телното изкуство стоят два
субекта - автор и зрител.
Платното е реално, обектив-
но съществуващ факт, но то е

първия конкурс за абсурдна
пиеса на името на Наум Шо-
пов участват 75 творби, съоб-
щи БТА. Необикновено голе-
мият брой на текстовете е
стреснал журито, което раз-
полага само с една седмица,
за да ги прочете. Победите-
лят ще стане ясен на 21 май
в Благоевградския театър -
инициатор на конкурса. На-
градата е статуетка от Кольо
Карамфилов, 3000 лв. и по-
становка на отличената пие-
са в Благоевградския театър.

Председател на журито
беше бележитият актьор
Наум Шопов, който до по-
следния момент бе между
най-ревностните поддръ-
жници на новаторската идея.
Организаторите променят
названието на конкурса,
който вече не се нарича
“Носорог”, а носи името на
големия артист.

Останалите членове на
журито са режисьорката Ли-
лия Абаджиева, журналистът
Бойко Василев и писателят
Румен Леонидов. На сайта
Факел.бг. ще бъдат публику-
вани пиесите в конкурса.

С неповторим концерт-спектакъл тромпетистът Михаил Йосифов
и неговият секстет ще възродят за нов суинг живот обичани стари
градски и естрадни песни от близкото и по-далечното ни минало.
Концертът, който е в рамките на Салона на изкуствата, е на 17 май
от 20.30 ч. в зала 3 на НДК.    Наред със свежите и завладяващи суинг
версии на популярни песни на бащата на българската забавна музика
Йосиф Цанков (чийто внук Велислав Стоянов е тромбонистът на Михаил
Йосифов секстет),  и на любими естрадни класики, ще прозвучат и автор-
ски композиции на Мишо Йосифов, някои от които, представени за пръв
път пред публика. Музикантите от секстета на Михаил Йосифов ще Swing-
ират България заедно с днешните владетелки на суинга - дамското трио
“Sentimental Swingers”,  Милица Гладнишка и Емил Минчев. До М. Йоси-
фов секстет на сцената ще застанат още трима инструменталисти -
Димитър Льолев, Кирил Зафиров и Тодор Бакърджиев. Билети се прода-
ват на касата на НДК и в мрежите на Eventim,  Ticketstream&Ticketpro.

Два български
филма с награди
в Париж
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Два български
филма с награди
в Париж
Актьорът Христо Шопов спече-
ли награда на Филмовия
фестивал на Югоизточна
Европа (SEE a Paris south east
Еuropean film festival) за ролята
на хирурга Филип Богатев във
филма “Love.net” на Илиян
Джевелеков. Радостина Нейко-
ва и Владислав Будинов
получиха за “Пътуване” награ-
дата за най-добър анимационен
филм, съобщи Вести.бг.
Фестивалът, който се фокусира
върху балканското кино, се
организира за поредна година
в Париж - в културния център
“Л’Eнтрепо”, в сърцето на
Монпарнас. Събитието, което е
под егидата на ЮНЕСКО,
включва игрални, анимационни
и документални филми. В
състезателната програма са
били 13 филма от всички
балкански страни, които пред-
ставят най-доброто от продук-
цията си за последната година.

Христо Шопов в “Love.net”

Първи конкурс
за абсурдна
пиеса на името
на Наум Шопов

„Swing-ирай България” с
Михаил Йосифов и приятели

В
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о четете утре

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т

- Намерих си портфейл!
- Твой?
- Не, с пари!

АЛБЕНА СТАВРЕВА, актриса
Проф. ВЛАДИСЛАВ ИКОНОМОВ,
кинорежисьор и преподавател
ГРИГОР ДИМИТРОВ, тенисист
ДАНИ МИЛЕВ, композитор
Проф. ДИМИТЪР ДЖЕРОВ,
хирург ортопед
ЕРТАН КАРА, бизнесмен и политик
ИВЕЛИН НИКОЛОВ,
народен представител
СТАНИСЛАВ ЯНЕВСКИ, актьор

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐ

16
Св. преподобни Теодор Освещени (IV).

Св. преподобни отци, избити в манастира
“Св. Сава”. Св. Райко Шуменски

Теодор, наричан още Освещен, за-
щото единствен в целия манастир имал
свещенически сан, бил един от любими-
те ученици на Пахомий Велики. От ранни
години той горял от любов към Бога и
14-годишен дошъл в Тавена при препо-
добни Пахомий, желаейки да служи на
Господа. Великият подвижник го приел,
като видял в него истинско призвание
към монашески живот. И момъкът, укре-
пен от Божията благодат, с радост пона-
сял всякакви трудове и лишения и от ден
на ден преуспявал по пътя на светостта.
По-късно - след смъртта на свети Пахо-
мий, Теодор станал игумен на Тавена и
другите му обители. Починал около 360 г.
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ладежкото театрално
студио “Камбана”
през 2012-а отбеляз-
ва 30-годишен юби-

Òåàòðàëíèòå êàìáàíêè
óäðÿò 30 ëàçàðíèêà
4 дни на 3 сцени в София възпитаници на студиото
ще демонстрират таланта си пред публика

Десертът на празника ще
бъде “Театър от деца за
деца” - традиционният вече
фестивал, организиран от Арт
студио “Камбана”. Това ще е
петото поред издание, което
ще събере млади почитатели
на театъра и таланти от цяла
България. 4 дни на 3 сцени в
София артисти на възраст от
6 до 30 години ще демонст-
рират таланта си пред публи-
ка. Участниците са от Варна,
Враца, с. Долни Цибър, Ка-
занлък, Кнежа, Перник и Со-
фия. Фестивалът ще про-
дължи от 30 май до 2 юни.

Основател на Арт студио
“Камбана” е актрисата Снежи-
на Казакова. Тогава тя обяс-

нява начинанието си така:
“Започна се с любов: любов
към децата; любов към театъ-
ра; любов към познанието;
любов към природата; любов
към красивото; любов към му-
зиката и към всичко, което да
извиси човека над делнично-
то, дребното, пошлото... А как
ще свърши? Така, както е
било! До последни сили!”

Думите й се оказват про-
рочески, защото смъртта я
застига на сцената. Студиото
наследява нейната най-голя-
ма дъщеря - куклената актри-
са Екатерина Казакова. Теат-
ралните камбанки стават част
от школите към читалище
“Братя Миладинови”. Под ней-

но ръководство се поставят
над 40 постановки по пиеси
на Софокъл, Шекспир, Деян
Дуковски, Валери Петров, Сте-
фан Цанев, Маргарит Минков,
Панчо Панчев. Артистите уча-
стват и печелят награди в пре-
стижни театрални фестивали у
нас и по света. Студиото е сред
учредителите на Българската
асоциация на аматьорските
театри - БААТ. Възпитаници на
студиото шестват успешно
вече и на професионална сце-
на. Сред тях са Весела Каза-
кова-Угринска, Александра
Анева, Ива Гочева, Христо
Терзиев, Петьо Петков-Шайба-
та, Михаил Петров, Филип Гу-
ляшки, Камен Марин и др.

ще след първото представяне на но-
вия проект на Графа “Дим да ме
няма” на Годишните музикални на-
гради на БГ Радио парчето се
превърна в тотален хит и заля ин-
тернет сайтовете. Десетки хиляди

Представителите на силния
пол вдъхват повече доверие на
жените, ако носят вратовръзка,
сочи ново проучване. Оказва се,
че жените се възхищават не
само на дебелината на порт-
фейла, но и на мъже със сти-
лен аксесоар на врата. В
света на любовта, както й в
този на бизнеса от реша-
ващо значение са детай-
лите. Мъжете ще спечелят
много както в личен, така
и в професионален план,
ако се обличат официално.
Луксозната вратовръзка е си-
ноним на успех, власт и богат-
ство. От модела и цвета на този
аксесоар може да се
разберат характерът

Тези, които обичат да правят упраж-
нения за добра форма, ще бъдат прият-
но изненадани от появата на нова тен-
денция - виртуален фитнес. Според ек-
сперти идеята е много добра, защото
благодарение на тренировките през
скайп, който може да се включи вкъщи,
на работа или на брега на морето, се
избягва скуката във фитнес залите.

Упражненията, извършвани с по-
мощта на виртуален инструктор, дават
възможност на хората да се справят с

тежкия график, който не им позволява
да отделят много време за тренировки.
Така фитнес маниаците лесно ще се бо-
рят с излишните килограми дори от
офиса. Освен това всички желаещи ще
могат да се възползват от виртуалните
уроци по пилатес и аеробика.

Поразителната черно-бяла снимка на Мадона, на
която певицата позира гола с цигара между устните
си, бе купена за почти 15 хил. паунда, съобщи бри-
танската преса. Приходите от продажбата на фотогра-
фията се оказаха почти 3 пъти над очакваната цена.
Кадърът бе заснет през 1990 г., когато изпълнителка-
та бе изрусена и носеше тъмен грим. Снимката е
черно-бяла, но това допълнително подчертава гърдите
на звездата, която лежи на легло с бели чаршафи.
“Това не е просто черно-бяла фотография. Това е
абсолютно зашеметяващ имидж в изключително
красив тон на сивото”, обясни представител на
аукционната къща преди търга.
По ирония на съдбата новината за продажбата на
снимката на пушещата Мадона идва само седмици,
след като звездата хвана дъщеря си Лурдес с
цигара на обществено място.

Компания за видео-
игри заведе дело сре-
щу певицата Бионсе
Ноулс с искане за
обезщетение от 100
млн. долара. От Gate
Five твърдят, че звез-
дата не изпълнила до-
говор за $20 млн. за
участие в предложе-
ната й виртуална за-
нимавка, наречена
Starpower: BeyoncA~©.
Адвокатите на 30-го-
дишната певица обаче
настояват, че тя имала
опцията да се откаже
от договора, след като
открила, че компания-
та не е заделила не-
обходимия бюджет за
създаването на про-
дукт на нейно име.

ВИРТУАЛЕН
ФИТНЕС БОРИ
СКУКАТА

ВРАТОВРЪЗКАТА ЗАСИЛВА
ДОВЕРИЕТО МЕЖДУ ПОЛОВЕТЕ

на човека и неговият социален
статус.

Мъжете, които обичат да за-
лагат на сигурно както в легло-
то, така и в кариерата, носят
райета или шарени вра-

товръзки. Заемащите ръко-
водни постове обичат ярките
цветове, които привличат вни-

манието към тях. Ленените
подсказват за слабост на ха-
рактера, незрялост и мързел.
Ако възелът е много силно

стегнат до яката на ризата, това
е знак за голяма увереност.

Мъжете, които слагат
една и съща вратовръзка
на работа и на светски

мероприятия, са невнима-
телни, но съвестни натури.

ианистът Мартин
Иванов от Русе ще
е един от участни-
ците в тазгодишно-

Съдят Бионсе за 100 млн. долара
От фирмата обаче

са на мнение, че имен-
но Бионсе нечестно се
е отказала от споразу-
мението само 3 дни,
преди да подпише
официален договор.
Ищците смятат, че в
резултат на действи-
ята на певицата са
загубили милиони
долари и били при-
нудени да уволнят
70 служители.

Съдия Чарлз Ра-
мос решил да
даде ход на де-
лото, тъй като Би-
онсе трябвало да
предупреди компа-
нията, преди да се
откаже от договора.
Певицата, която е омъ-

жена за рапъра Джей
Зи и през януари роди
първото им дете, отказ-
ва коментар по случая.

РУСЕНСКИ ПИАНИСТ СВИРИ НА
ОТКРИВАНЕТО НА ВИЕНСКИЯ БАЛ

те на невежеството”, като
откриването ще бъде на
площада пред кметство-
то. Най-напред ще звучат
фанфари, след което ще
се представят дебютанти-
те под звуците на “Поло-
нез” от Фредерик Шопен.
Творбата няма да е в тра-
диционната си версия за
оркестър, а в оригинала
за пиано. Специално за
тази цел на площада ще
бъдат подредени 20 чер-
ни рояла “Стейнуей”, ко-
ито символизират 20-те
години от провеждането
на Виенския бал. Те ще
са поставени по цялата

дължина на червения ки-
лим и на тях ще свирят
20 пианисти.

Един от тях е именно
русенецът Мартин Ива-
нов, студент във Виен-
ската консерватория.
Българинът, който е но-
сител на множество меж-
дународни награди, е
бил избран за участие
след специална селек-
ция и по препоръка на
известен мениджър.

Роялите ще са номе-
рирани от 1 до 20 и ще се
продават. Част от прихо-
дите ще бъде дарена за
борба със СПИН.

Платиха 15 хил. паунда
за гола снимка на Мадона

О
потребители са гледали съвместната песен на
Влади Ампов, Бобо и Печенката. Сингълът е по
музика, текст и аранжимент на Графа и е сме-
сица от рага и хип-хоп с дъб степ елементи.

Идеята за “Дим да ме няма” хрумва на авто-
ра по време на Jim Beam Tour 2012. На всеки
концерт Графа изпява част от песента, за да
разбере дали публиката ще я приеме. “Фено-
вете не просто я харесаха,
те направо
полудяваха
- веднага
започваха
да я пеят с
мен, а след
концертите
всички ми
казваха, че
вече им е в
“списъка с
л ю б и м и ” !
Радвам се,
че експери-
ментът ми се
оказа успе-
шен и хора-
та възприеха
много лесно
“Дим да ме
няма”, въпре-
ки че не е съвсем типична песен за мен”, спо-
деля Влади Ампов за новия си сингъл. Видео-
клипът към парчето, изпълнявано от Графа,
Бобо и Печенката, вече е готов. Режисурата
отново бе поверена на Васил Стефанов и не-
говия екип.

„Дим да ме няма”
на Графа се превърна
в тотален хит
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в тотален хит
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М
лей. Празненствата ще бъдат
белязани на 19 май, събота, с
истински театрални маратони,
в които артистите ще изигра-
ят част от пиесите от своя ре-
пертоар. Ще се завърнат там,
откъдето са тръгнали бивши
възпитаници на студиото,
сред които има и известни
актьори. Домакин ще бъде
читалище “Славянска бесе-
да”. Всички бивши и настоя-
щи възпитаници ще празну-
ват на 26 май в Арт клуб ре-
сторант “Жреци на музите” в
Студентски град.

П
то издание на Виенския
бал, който ще бъде открит
тържествено на 19 май в
австрийската столица.
Бляскавото събитие е под
егидата на кмета на Вие-
на, а сред гостите ще са
редица холивудски звез-
ди и световни знаменито-
сти като Антонио Банде-
рас, Максимилиан Шел,
Бил Клинтън и др.

Виенският бал ще
премине под мотото “Да
се преборим с пламъци-
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Памет

то своите леви идеи, кои-
то е наследил от дедите
си. Той приема съхранява-
нето на тези политически
идеали като лично при-
звание, като активен
продължител на борчес-
ките традиции за социал-
на и човешка справедли-
вост в неговия род - в бун-
тарските корени за по-
справедлив свят, сплетени
в революционния гр. Бра-
цигово. Там, в бедно мно-
годетно семейство, се
раждат дедите му - братя-
та Георги, Кирил, Христо
и Милуш. Недоимъкът не
сломява духа на родолю-
бивите им родители Ека-
терина и Константин. Този
дух е най-ценното богат-
ство, което завещават на
синовете си. Той ще им
помага да израснат като
личности, да се отличават
с прогресивните си идеа-
ли и с широките си кул-
турни интереси. Фамилия-
та е известна с любовта
си към творчеството на
видните руски и български
писатели. В семейството
се устройват често общи
четения на
Грибоедов,
Крилов, Го-
гол, Некра-
сов, Тургенев.
На почит са и
родните кла-
сици Петко
С л а в е й к о в ,
Христо Ботев,
Иван Вазов и
К о н с т а н т и н
Величков. Че-
тиримата братя
стават отрано
социалисти и
поемат по труд-
ния път на бор-
ба срещу силни-
те на деня.

През 1904 г.
Христо Гюлеме-
тов-Чибис, като
работник в
държавния раз-
садник в Плевен,
попада в среда
на тесни социали-
сти. Сред тях са твърди
борчески личности като
Тодор Луканов, Йордан
Йорданов, Вълчо Иванов,
Ламби Кандев и др. Хри-
сто завършва плевенско-
то средно земеделско
училище, но и получава
незаменима подготовка
като социалистически
деец. През 1908 г. Чибис
поставя началото на
първата партийна група в
Брацигово на БРСДП
(т.с.), към която е създа-
ден и просветен кръжок.
Взема активно участие в
местните избори и през
декември 1919-а е из-
бран за първи кмет на

Брациговска
искра
Хуманни послания с аромат
на хляба ни насъщен - такъв
е достойният живот на
братята Христо, Милуш
и Кирил Гюлеметови
Брациговската общинска
комуна.

В книгата “Страници
из революционното дви-
жение в Брацигово 1878-
1925”, издадена през
1955 г., Христо Гюлеметов
споделя: “Под развятото
червено знаме на общи-
ната, на първото заседа-
ние новоизбраният об-
щински съвет обявява
Първи май за местен офи-
циален празник. Вземат
се строги мерки по охра-
ната на общинските гори.
Прекратени са всички
спорове със съседните
общини. Пристъпва се
към евтино и качествено
продоволствие на населе-
нието чрез кооперация
“Освобождение”. Приема
се проектобюджет на ос-
новата на народните
принципи и широките по-
требности на население-
то. Този проектобюджет
срещна злобната съпро-
тива на окръжния управи-

тел и министерството на
полицията - пише Христо
Гюлеметов-Чибис. - Той
бе многократно връщан и
отново представян за
одобрение... Той бе за-
черкван с червения мо-
лив на окръжния управи-
тел, поправян и допълван
от бюрократите... Накрая
идва финансов инспектор,
който запечатва касата
на общината, огражда се
с реакционерите и “заха-
паните” от комуната
кръчмари, предприемачи,
едри търговци, лихвари и
др.” Най-същественото
обвинение в ревизионния
акт е, че “кметът и помощ-

никът му приели делата
на Брациговската общи-
на, преди да дочакат “ви-
сочайшо утвърждение”. В
този акт смелите комуна-
ри са обвинявани, че
били похарчени 8000 лв.
за поправка на чешмите,
че бирникът закупил за
600 лв. един вол, чието
месо било раздадено
безплатно на бедните
вдовици и инвалиди по
списък, че бил даден без-
платно дървен материал
за поправка на местните
училища и т.н. След акта
в общината нахлува отде-
ление въоръжени войни-
ци, които откарват кмета
в затвора “Таш капия”.

През есента на 1923 г.
Чибис отива в София. За-
почва работа като дома-
кин в стъкларска работил-
ница. Членува в партийна-
та организация със секре-
тар Яко Доросиев. През
Септемврийското въста-
ние е арестуван. По вре-
ме на терора през 1925 г.
е задържан в Дирекцията
на полицията. Неговият
активен борчески живот,
изпълнен с

непримиримост
към страданията

на отрудените хора и към
задълбочаващото се со-
циално неравенство, пре-
минава през суровата не-
легална съпротива, кили-
ите на Централния затвор,
стачките, демонстрациите
и сблъсъците с полицията.
След 9 септември 1944 г.

Христо Гюлеметов-Чибис
е народен представител
във ВНС, работи в Минис-
терството на земеделието,
заема различни отговор-
ни длъжности. На 12 но-
ември 1953 г. с Указ на
Президиума на НС е удо-
стоен със звание “Заслу-
жил селскостопански дея-
тел”. Носител е на орден
“Девети септември 1944 г.”
- I степен.

По пътя на безстраш-
ните революционери и
борци за народна спра-
ведливост върви и него-
вият брат Милуш Гюлеме-
тов. Мизерията и недо-
имъкът го принуждават да
напусне родния си град,
ненавършил 19 години.
Съдбата му е да бъде
вдъхновен и пламенен
водач на онеправданите.
Грижата за насъщния го
отвява като обрулен лист

по неравни друмища и
незнайни краища. На-
всякъде среща от упор
хорската мъка и човешки-
те страдания, плод на без-
жалостната експлоатация
на богатите. През 1919 г.
Милуш е приет за член
на БРСДП (т.с.) и скоро
се утвърждава като неин
безкористен и активен
деятел. Включва се актив-
но в стачката на желез-
ничарите и телеграфопо-
щенците. Съдейства на
стачния комитет, осигуря-
ва му телефонни и теле-
графни връзки. С това си
навлича гнева на прави-
телствени чиновници и на
5 януари 1920 г. е увол-
нен. Официалната власт
го вписва в черния списък
на неблагонадеждните.
Полицията го преследва
и Милуш е принуден да
се укрива. През 1923 г.
участва в Септемврийско-
то въстание. Арестуван е
в Пещера. На два пъти е
извеждан на разстрел. За-
почва работа, пак е увол-
нен... Като резултат от не-
прекъснати преследва-
ния и системен тормоз по-
лучава порок на сърцето.
Трудоустроен е и се пре-
мества в Пловдив. Става
председател на Спортен
клуб “Шипка” и разгръща
широка дейност. След
1941 г., пенсионер с раз-
клатено здраве, се връща
в родния Брацигово. Под-
помага отряд “Антон Ива-
нов” с брашно и хранител-
ни продукти чрез Милко
Чешеранов от Пловдив.
Милуш Гюлеметов умира
на 2 юни 1945 г. като член
на РК на БКП и завеж-
дащ контролно-ревизион-
ната комисия.

Третият брат - Кирил
Гюлеметов, роден на
11.05.1883 г., е един от
първите разпространите-
ли на социалистическата
просвета в Брацигово.
Утвърждава се като един
от пионерите на проле-
тарската поезия у нас.
Той е сред първите, кои-
то редом с Димитър По-

лянов въвеждат образа на
работника в поезията ни.
Издава две стихосбирки,
пише разкази, стихотво-
рения в проза и сатирич-
ни творби, превежда
творби от Хайне и Лер-
монтов. Младият творец е
принуден да полага нео-
бикновени усилия, за да
стопи леда на обществе-
ното безразличие и да
утвърди името си.
Завършва Лозаро-винар-
ското училище в Плевен,
след това е учител. Още
като ученик идеите на
социализма стават част
от него. Убеден социа-
лист, той е и пламенен
патриот. Умен, благоро-
ден, отзивчив, той е в
центъра на културния жи-
вот на Брацигово. Отли-
чава се с

развитото
си чувство
за доблест

с високите си граждански
добродетели. Читалищен
и театрален деец, редак-
торът на ръкописния пе-
риодичен лист “Брацигов-
ски глас” върви по трънли-
вия път на литературното
поприще.

На 16 октомври 1905 г.
Кирил Гюлеметов из-
вършва смела и дръзка
постъпка, оказала се по-
вратна точка в живота му.
В кафенето на една от
реакционните партии той
сваля с бастуна си току-
що окачения портрет на
княз Фердинанд и го
стъпква. “Вие хвърляте в
забрава ония, които изгни-
ха за свободата на роди-
ната - обръща се той към
групата посетители в ка-
фенето. - Вместо пред
Ботев, Левски, Караджата
вие се прекланяте пред
този чужденец, който
нищо добро не е напра-
вил пред нашия народ.” За
дръзката си постъпка пла-
ща скъпо. За него няма
място в Брацигово. Увол-
нен е и трябва да търси

друг източник за изкарва-
не на прехраната си.

През 1908 г. младият
писател се озовава в сто-
лицата. Четири години
изпитва остри лишения,
но твори. Коректорската
работа в Държавната пе-
чатница му дава възмож-
ност да опознае отблизо
работническата среда.
Намира добри приятели
сред младите печатари, с
някои от които споделя
творческите си планове.
Сътрудничи на сп. “Наро-
ден живот”, “Нова мисъл”,
“Българска сбирка”,
“Илюстрация Светлина” и
др. С група млади писа-
тели се включва в редак-
тирането на сп. “Темену-
га”. Творческото му раз-
витие е прекъснато от
Балканската война. По-
етът Кирил Гюлеметов е
хвърлен в пламъците й
като редник от 27-ми Че-
пински полк. Подобно на
останалите

прогресивни
хора от

онази епоха

той гледа на огнената
стихия като на продълже-
ние на Освободителната
война, която ще открие
свободен простор за по-
робените братя отвъд
Пирин. Смъртта покосява
светлите мечти и блянове
на талантливия писател и
лирически поет. На 15
март 1913 г., на фронта
при Булаир, Кирил Гюле-
метов измръзва безна-
деждно по време на пост
в тежката зимна виелица.
Двата му крака са ампу-
тирани, но напразно. По-
етът умира във военната
болница в Узункюприя.

Днес комунистът То-
дор Кънев с вълнение си
спомня и разказва за сво-
ите достойни родови
предци - за братята Хри-
сто, Милуш и Кирил. Като
техен потомък той пази
завинаги спомен в сърце-
то си за тези истински
хуманисти, влюбени в
идеите на социализма и
първи негови пропаган-
датори в родния му Бра-
цигово. Животът на тези
големи българи е вдъхно-
вяващ пример, който ос-
ветява трънливия път и на
нашето съвремие. Затова
нека да приемем непри-
миримия им дух, с който
са закърмени от люлката,
в своите души и да съжи-
вим тяхното съзидателно
дело. Хуманните им по-
слания и днес още имат
дъхавия аромат на хляба
наш насъщен - без дав-
ност във времето и грани-
ци в пространството.

Кирил Гюлеметов

Свободолюбивият дух на Брацигово е жив и днес

Йонко
БОНОВ

Т
одор Кънев е
убеден кому-
нист и днес от
сърце и душа
споделя откри-

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

на 16 май 2012 г. се навършва една година без

От семейството

√≈Œ–√»  Œ—“Œ¬
роден в гр. Смолян през 1921 г.

Липсваш ни!
Загубихме един

изключителен, всеотдаен
човек, с безкрайно

добро сърце.
Дълбок поклон пред

светлата му памет!
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Северозападна България ще духа умерен
западен вятър, а в Източна България все
още от юг. Ще превалява, но в югозападна-
та част от страната преди пладне ще има и

временно спиране на валежа и разкъсване на об-
лачността. В северозападните райони след пладне,
но по същото време в най-южните планински райо-
ни се очакват и по-интензивни превалявания.
Вятърът през деня в цялата страна ще стане уме-
рен, в Дунавската равнина и временно до силен от
запад. Ниски дневни температури, максимални
между 16 и 21°. Атмосферното налягане, макар и
повишавайки се, ще остане по-ниско от средното.
Над планините ще се задържи предимно облачно,
билата ще са с мъгла. Ще продължи да превалява.
По-интензивен ще бъде валежът в сутрешните часо-
ве в Централна Стара планина, а след пладне над
южните планински райони. Вятърът ще стане силен
от запад, по Старопланинското било до бурен. На
1200 м н.в. дневна температура около 11°, на 2000
м около 5°. По Черноморието ще е облачно и през
по-голямата част от деня ще превалява.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.48936

GBP
2.40881

CHF
1.62796

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък в западната половина от ДунавскатаВ четвъртък в западната половина от ДунавскатаВ четвъртък в западната половина от ДунавскатаВ четвъртък в западната половина от ДунавскатаВ четвъртък в западната половина от Дунавската
равнина ще продължи да духа умерен вятър отравнина ще продължи да духа умерен вятър отравнина ще продължи да духа умерен вятър отравнина ще продължи да духа умерен вятър отравнина ще продължи да духа умерен вятър от
запад-северозапад, ще преобладава облачно време,запад-северозапад, ще преобладава облачно време,запад-северозапад, ще преобладава облачно време,запад-северозапад, ще преобладава облачно време,запад-северозапад, ще преобладава облачно време,
но без валежи. В североизточните райони ще имано без валежи. В североизточните райони ще имано без валежи. В североизточните райони ще имано без валежи. В североизточните райони ще имано без валежи. В североизточните райони ще има
разкъсана облачност, вероятността за валежиразкъсана облачност, вероятността за валежиразкъсана облачност, вероятността за валежиразкъсана облачност, вероятността за валежиразкъсана облачност, вероятността за валежи
през деня също е малка. През нощта срещу петъкпрез деня също е малка. През нощта срещу петъкпрез деня също е малка. През нощта срещу петъкпрез деня също е малка. През нощта срещу петъкпрез деня също е малка. През нощта срещу петък
и в петък валежите ще обхванат по-голяматаи в петък валежите ще обхванат по-голяматаи в петък валежите ще обхванат по-голяматаи в петък валежите ще обхванат по-голяматаи в петък валежите ще обхванат по-голямата
част от страната, значителни ще са в югоиз-част от страната, значителни ще са в югоиз-част от страната, значителни ще са в югоиз-част от страната, значителни ще са в югоиз-част от страната, значителни ще са в югоиз-
точните райони. Вятърът ще бъде от север-точните райони. Вятърът ще бъде от север-точните райони. Вятърът ще бъде от север-точните райони. Вятърът ще бъде от север-точните райони. Вятърът ще бъде от север-
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Á‡ ÒÂ·Â ÒË, Á‡‡-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
— ÓÚ„Ó‚ÓÌÓ ÓÚÌÓ-
¯ÂÌËÂ Ë ÔÓ‚Â‰Â-
ÌËÂ Í˙Ï ÒÂÏÂÈÒÚ-
‚ÓÚÓ Ë Ó·Í˙ÊÂÌË-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕÂ ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡ÈÚÂ
Ì‡ ÎÓ¯ËÚÂ ÏËÒÎË
‰‡ Ì‡Ô‡‚Îˇ‚‡Ú
ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂÚÓ ‚Ë,

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÌÂÒ ˘Â ÔËÍÎ˛-
˜ËÚÂ Ò ‚˙ÔÓÒ,
ÍÓÈÚÓ ‚Ë Ò˙Á‰‡‚‡-
¯Â Ì‡ÔÂÊÂÌËÂ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ÃÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò ˘Â
‡·ÓÚˇÚ ÔÓ ÒÎÛÊÂ·-
ÌËÚÂ ÒË ‡Ì„‡ÊËÏÂÌ-
ÚË Ë Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ,

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
–‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ ÎË˜ÂÌ
‚˙ÔÓÒ ˘Â ÔÂÏË-
ÌÂ ÔÂÁ ÌÂÓ˜‡Í‚‡-
ÌË ÚÛ‰ÌÓÒÚË, ÌÓ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¬˙ÁÏÓÊÌÓ Â ‰‡ ÒÂ
Á‡ÚÛ‰ÌËÚÂ ‚
ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡ Á‡-
‰‡˜‡, ÍÓˇÚÓ Ó·ÏËÒ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌËÂ, ÍÓÂÚÓ ˘Â ‚Ë ÔÓ„˙ÎÌÂ
ËÁˆˇÎÓ.

‚ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ Ó˜‡Í‚‡ ‚ÌË-
Ï‡ÌËÂÚÓ ‚Ë.

Ë Ì‡˜ËÌËÚÂ, Á‡ ÒÔ‡‚ˇÌÂ Ò ÔÓ-
·ÎÂÏËÚÂ ‚Ë.

‰Ë ÍÓÂÚÓ ˘Â ‡·ÓÚËÚÂ Ò Û‰-
‚ÓÂÌË ÒËÎË.

Ì‡ÎÓÊÂÚÂ ÒË ‰‡ ÒÚÂ ÔÓÁË-
ÚË‚ÌË.

ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ‰ÌË, ˘Â
‚˙ÁÓ·ÌÓ‚ËÚÂ ÒÚ‡Ë ‚˙ÁÍË.

ÚÂ Ò‡ÏË. œÓÒÎÂ‰ÌÓÚÓ Â Ï‡ÎÍÓ
‚ÂÓ Ú̌ÌÓ, ÌÓ ÌÂ Â ÌÂ‚˙ÁÏÓÊÌÓ.

ÂÚÓ ‚Ë ˘Â ÒÂ Á‡ÂÏÂÚÂ Ò ÌÂ˘‡-
Ú‡, ÍÓËÚÓ Ò˜ËÚ‡ÚÂ, ˜Â Ò‡ ‚‡ÊÌË.

ÔËÍÎ˛˜‚‡ÈÍË „Ë ÒÔÓÂ‰ Ó˜‡Í-
‚‡ÌËˇÚ‡ ÒË.

ÎˇÚÂ ÓÚ ‰˙Î„Ó Ë ÚÓ‚‡ ‰‡ ÓÚÌÂÏÂ
„ÓÎˇÏ‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ ‰ÂÌ  ̌ ‚Ë.

Á‡Ô‡ÁÂÚÂ ÔËÚÂÒÌÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÒÂ·Â ÒË.

¬ŒƒŒÀ≈…
¿ÍÓ ÒÚÂ Ì‡·Î˛‰‡-
ÚÂÎÌË, ÏÓÊÂ ‰‡ ÛÒ-
Ú‡ÌÓ‚ËÚÂ ÔÓ‚ÚÓÂ-
ÌËÂ Ì‡ ÒËÚÛ‡ˆËË ÓÚ

ÏËÌ‡ÎÓÚÓ, ÍÓËÚÓ ˘Â ‚Ë ÔÓ‰-
ÚËÍÌ‡Ú Í˙Ï ‡ÁÏË¯ÎÂÌËˇ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò

 ÛÎÚÛ‡ - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ

ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ÕÂ‰ÂÎˇ ı 3/Ô/
13.40 ≈‚Ó‚ËÁË  ̌ 2012: ìÀ˛·Ó‚ ·ÂÁ

„‡ÌËˆËî/—ÓÙË Ã‡ËÌÓ‚‡/
14.05 »Ì‰Ë  ̌ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓË  ̌ -

Ú‚ ÙËÎÏ /121 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
14.50 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /108 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2979 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - Û·ËÍ‡

Ì‡ œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.00 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ -/17 ÂÔ./
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00  ‡ÔËÚ‡ÌÒÍ‡Ú‡ ‰˙˘Âˇ - 4-

ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /»Ú‡ÎËˇ,
2010„./

22.00 ŒÚÍËÚÓ - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - Û·ËÍ‡

Ì‡ œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
216

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì ÓÏ¯ËËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

14
15.00 ìÃ‡ÎÍË Á‡È˜ÂÚ‡ Ë „ÓÎˇÏÓ

˘‡ÒÚËÂî - –ÓÏ‡ÌÚË˜ÂÌ,
√ÂÏ‡ÌËˇ, –ÂÊËÒ¸Ó: —ÚÂ-
Ù‡Ì ƒÊÓÌ‡Ò, ¬ ÓÎËÚÂ: “ËÎ
 Â˜Ï‡

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ.36
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 79
21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 3, ÂÔ. 11
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚ËÌ‡î

/Ô./ - ÒÂË‡Î 8, ÂÔ. 8
00.00 ìŒÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî - ÒÂË-

‡Î, ÒÂÁÓÌ 6, ÂÔ. 17
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡ÍÚË-

Í‡î /Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 4,
ÂÔ. 6

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ‚Ë-
ÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ
21.00 ìƒ‡ ÚË Ô‡‰Ì‡Ú 100 ıËÎˇ‰Ë

ì - Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 12 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì24î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 8 ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬ /Ô/

06.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ Ò˙ÒÂ‰ÒÍË
‰Âˆ‡î - ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî/Ô./- ÒÂË‡Î, ÂÔ.
1

09.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî /Ô./- ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 2

10.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î /Ô./ - ÒÂË‡Î,
Ò.4, ÂÔ. 12

11.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî/Ô./ - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 9

12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 11

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì√‡ÙËÎ‰î /Ô./-  ÓÏÂ‰Ëˇ,
—¿Ÿ, 2004 „., –ÂÊËÒ¸Ó:
œËÈÚ ’˛ËÚ, ¬ ÓÎËÚÂ: ¡Â-
ÍËÌ Ã‡ÈÂ, ƒÊÂÌËÙ˙ ÀÓ‚
’˛ËÚ, —ÚË‚˙Ì “Ó·ÓÎÓ‚ÒÍË,
¡ËÎ Ã˙Ë

16.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î - ÒÂË‡Î, Ò.4,
ÂÔ. 13

17.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî- ÒÂË‡Î, ÂÔ.
10

18.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 2
19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî - ÒÂË‡Î,

Ò.2, ÂÔ. 12
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-

‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 3

22.00 ì¬ÛÎÍ‡Ìî - “ËÎ˙, ≈Í¯˙Ì,
—¿Ÿ, 1997 „.

00.05 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî/Ô./ - ÂÔ. 9
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ФУТБОЛ

гледайте

кратки

ì¿î √–”œ¿,
XXVIII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

резултати

◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ¬Ë‰ËÏ‡-
–‡ÍÓ‚ÒÍË 2:1 0:1 √.»‚‡ÌÓ‚
(35) 1:1 –. ÕËÍÓÎÓ‚ (44) 2:1 ¿Ú. »ÎËÂ‚ (79); —Î‡-
‚Ëˇ - —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ 2:0; ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ÀÓÍÓ —Ù 1:1;
ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ 3:1; ÃËÌ¸Ó - ÷— ¿ 2:0;
¡ÓÚÂ‚ ¬ - ÀÓÍÓ œ‰ 1:1; ÀËÚÂÍÒ -  ‡ÎË‡Í‡ 5:0;
ÀÂ‚ÒÍË - ¡ÂÓÂ 2:0

 1. ЦСКА 28 21 3  4 56:17 66
 2. ЛУДОГОРЕЦ 28 20 4  4 68:16 64
 3. ЧЕРНОМОРЕЦ 28 16 8  4 52:20 56
 4. Локо (Пд) 28 17 5 6 41:32 56
 5. Левски 28 18 2  8 48:27 56
 6. Литекс 28 16 8  4 50:22 56
 7. Славия 28 15 5  8 41:33 50
 8. Черно море 28 14 4 10 41:24 46
 9. Миньор 28  8 10 10 33:38 43
10. Берое 28  9 7 12 28:34 34
11. Монтана 28  8 6 14 26:46 30
12. Ботев Вр 28  6 7 15 26:41 25
13. Локо Сф 28  4 8 16 22:47 20
14. Видима 28  3 5 20 16:51 14
15. Калиакра 28  2 5 21 24:70 11
16. Светкавица 28  1 5 22    7:61   8

’’I’ Í˙„, Ò˙·ÓÚ‡, 16.30: ÷— ¿ - ÀËÚÂÍÒ
(ÔÓ ¡Õ“1); —Î‡‚Ëˇ - ÃÓÌÚ‡Ì‡; —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ -
◊ÂÌÓ ÏÓÂ; ¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË - ÀÂ‚ÒÍË; ¡Â-
ÓÂ - ¡ÓÚÂ‚ ¬; ÀÓÍÓ œ‰ - ÃËÌ¸Ó;  ‡ÎË‡Í‡
- ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ; ◊ÂÌÓÏÓÂˆ - ÀÓÍÓ —Ù

Лудогорец фаворит
за купата

Лудогорец беше обявен за фа-
ворит от букмейкърите във фина-
ла за Купата на България по фут-
бол срещу Локо Пд. Спонсорът на
“А” група “bet-at-home.com” даде
коефициент 1,80 за успех на “орли-
те”. Ставката за “смърфовете” е
3,65. Равенството в редовното
време е оценено на 3,30. “bet-at-
home.com” ще раздаде бонус от 10
ваучера по 100 лв., ако носителят
на купата бъде определен след
изпълнение на дузпи.

Шотландия, Уелс
и Ирландия искат
Евро 2020

Ръководствата на футболните
асоциации на Шотландия, Уелс и
Ирландия обмислят да подадат
съвместна заявка за домакинство
на Евро 2020. Шампионатът на Ев-
ропа през 2020 г. ще се проведе в нов
формат - в него за втори път след
Франция 2016 ще участват 24
отбора. Крайният срок за подаване
на заявки е 15 май. Досега канидида-
тура е подала само Турция.

76 ранени след
изпадането на
Карлсруе

76 души са ранени при възник-
налите безредици на “Вилдпаркща-
дион” след изпадането на Карл-
сруе от Втора бундеслига в Трета
лига. Местният тим завърши 2:2 с
третодивизионния Ян Регенсбург
в реванша на баража. Първата
среща в Регенсбург завърши 1:1 и
тимът от Бавария спечели промо-
ция за Втора бундеслига. 18 от
ранените са полицаи, а 73-ма са
получили медицинска помощ на мя-
сто. 103-ма хулигани пък са били
арестувани.

ПО ТВ+
КУПА НА

БЪЛГАРИЯ
ФИНАЛ

19.00 Локо
Пд -

Лудогорец
ПО ЕВРОСПОРТ
18.45 ЕП до 17 г. (Финал)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
ШАМПИОНСКА ЛИГА НА АЗИЯ
14.00 Джонбук Мотърс (РКор) -

Кашива Рейсол (Яп)
ПО НОВА СПОРТ

22.00 Стоук Сити - Болтън (П)

Суперкупата
в Бургас за 4 г.

Снимка ГОНГ.БГ

Даксон да Силва и почетният президент на Локо Пд
Христо Бонев са доволни, че бразилецът се размина с

наказание за положителната допинг проба след полуфинала
за Купата на България с Литекс

Даксон се размина с порицание, ще играе на финала днес

Г
резидентът на
ПФЛ Стефан Кап-
ралов обяви офици-
ално, че Бургас ще
е домакин на ма-

Дисциплинарната коми-
сия към Българския олим-
пийски комитет наказа бра-
зилския халф на Локо Пд
Даксон да Силва с порица-
ние за употребата на про-
тивоалергичен крем със
забранената съставка ур-
базон, заради което той
даде положителна допинг
проба след полуфинала за
купата с Литекс.  Така Дак-
сон ще може да играе на
финала за купата довече-
ра. “Решението на ДК на
БОК е порицание за състе-
зателя Даксон да Силва
без спиране на състезател-
ните му права. Това озна-
чава, че той има право да
вземе участие в мача Локо
Пд - Лудогорец”, заяви
шефът на комисията Нико-
лай Маринов.

човете за Суперкупата на
България следващите 4 го-
дини.

„Има договорка този мач
да е в Бургас. Очакваме фор-
малното одобрение на 21
май от Изпълкома на БФС.
Борислав Михайлов е инфор-
миран и възприе тази идея”,
обяви Капралов на прескон-
ференция преди финала за
Купата на България. Мачът
Лудогорец - Локо Пд е дове-
чера от 19.00 ч. и ще бъде
излъчен само по ТВ+.

„Искам да благодаря на
всички партньори за органи-
зирането на мача. Органи-
зацията е перфектна и се на-
дявам да не се стигне до кон-
фликти. Нека феновете под-
крепят отборите и нивото на
отношението им към футбо-
ла да се подобрява всеки
ден. Убеден съм, че решени-
ето за Суперкупата е пра-
вилно. Надявам се, че Из-
пълкомът ще подкрепи ини-
циативата. Така ще може да
се подготвим. Може да отде-
ляме и средства за органи-
зация на допълнителни со-
циални дейности. Сигурен
съм, че насладата и удовол-
ствието от двубоите в Бургас
ще е на високо европейско
ниво. За мен е по-важно
Бургас да се представи ус-
пешно като домакин и гости-
те да се почувстват комфорт-
но. Нямам фаворит в този
мач”, заяви кметът на Бургас
Димитър Николов.

Форматът на турнира за
Купата на България може да
бъде променен, ако Из-
пълкомът на БФС вземе ре-
шение за намаляване броя
на отборите в първенството.
Това обяви мениджърът на
ПФЛ Атанас Караиванов на

ПРЕДИ ФИНАЛА

ЕМИЛ ВЕЛЕВ, треньор на Локо:
“Играем с хита на първенството. Те

заслужено трябва да станат шампиони.
Тренираме и дузпи, може и това да се
случи. Искам да си пожелая за Суперку-
пата пак да сме 2-та отбора. Според мен
ще бъде труден мач. Надявам се на наша-
та многобройна публика, която ще бъде
около 8-9 хиляди. Това ще бъде най-голе-
мият ни коз. Не оставям на 2-ро място
желанието и мотивацията на моите футбо-
листи да се представят по най-добрия
начин и да спечелим този трофей. Подгот-
вяме се нормално. Даскон има право да
участва, ако го пусна. Нямаме кадрови
проблеми. Готвим се сериозно. Имаме
добри български съдии, не трябва да ги
нападаме, защото виждаме какво става в
Европа. За мен е по-важно да върнем
публиката на стадиона. Виждам го това в
последните месеци в Пловдив. Както и в
Разград, колко хора идват на мачовете.
Направи се база. Това е уникално. Смя-

ТОНЕВ ВОДИ НА
„ГЕРЕНА” И КУМЕЦА СИ

там, че съдията ще греши. Дано не са
нарочни и фатални отсъжданията му.”

ИВАЙЛО ПЕТЕВ, треньор на Лудого-
рец:

“Нападките срещу нас са целенасоче-
ни. Ние го знаем, както и играчите. Не сме
по-различни от миналия полусезон. Имах-
ме малшанс в някои от мачовете, но това
е част от футбола. Някои, като загубят, не
могат да издържат на напрежението. 2-та
най-добри отбора ще се изправят в спор
за купата. Това ще е доста тежък турни-
рен двубой, в който ще търсим от самото
начало да вкараме гол и да реализираме
нашите идеи, за да може след края на
мача да се поздравим с успех. Ще имаме
по-малко публика, но тя е ентусиазирана и
се надявам да ни помогне. Всички са
налице. Нямаме контузени. Най-важното
е, че сме спокойни. Единственият по-го-
лям проблем е възстановяването на игра-
чите. Първо ще търсим да спечелим купа-
та, а после шампионата.”

пресконференцията преди
финала за Купата на Бълга-
рия в Бургас. “Промяната на
регламента на турнира за

Купата на България е
обвързана с евентуална про-
мяна в шампионата. Фор-
матът може да бъде проме-

нен, тъй като се очаква на
21 май да бъде намален
броят на отборите в “А” гру-
па”, обясни Караиванов.

Н

наче от Левски са на път да си осигурят
услугите на доста класен играч за но-
вия сезон. Според кипърски медии
халфът на сензацията в Шампионската

а “Герена” изглежда са се свършили лев-
скарите, та се налага изпълнителният ди-
ректор Иво Тонев да внедрява треньори и
ръководители от Локо Сф на ключови по-

зиции. След като доведе Дончо Донев за шеф на
скаутската мрежа, а Ясен Петров за старши тре-
ньор, човекът на Бойко Борисов, който държи
цялата власт в Левски, ще вкара в треньорския
щаб на бъдещия треньор Илиан Илиев друг “ло-
комотивец”- Христо Коилов, твърди Livesport.bg.
Иво Тонев е кум на Коилов, което засилва мне-
нието, че в Левски с всеки изминал ден се наста-
нява шуробаджанащината. По настояване на ос-
вободения спортен директор Георги Иванов-Гон-
зо пък настоящият помощник-треньор - Ивайло
Петров-Пифа, също остава в щаба на Илиан
Илиев. Гонзо пък е кум на Ивайло Петров.

Хиляди фенове отпразнуваха с Манчестър Сити титлата
на Англия, която “гражданите” спечелиха за 3-ти път

в историята си и първа след 44 години

И
лига този сезон Апоел Никозия-Марсиньо е
пред преминаване при “сините”. Трансферът
на бразилеца е твърде възможен, защото го
представлява кипърският импресарио Кара-
бидас, довел и португалеца Кристовао Рамос
на “Герена”.

Марсио Иванилдо да Силва-Марсиньо е на
31 години и от 2010 г. е в Апоел, за който има
58 мача и 9 гола (този сезон 25 мача и 2 гола,
от които 11 срещи са в Шампионската лига).

Атакуващият халф започва кариерата си в
бразилския Сао Каетано през 2001 г. и играе
там до 2003 г. Следва един сезон под наем в
гранда Сантос, където играе в 28 мача. После
е продаден на португалския Маритимо, къде-
то за 4 сезона има 140 мача и 17 гола.

МАН СИТИ СПЕЧЕЛИ НАД
60 МЛН. ОТ ТВ ПРАВАТА

Английският шампион Ман-
честър Сити взе 60,6 млн. лири
само от тв права. “Гражданите”
триумфираха драматично с тит-
лата за първи път от 44 години
и спечелиха рекордната за стра-
ната сума. Опашкарят Уулвър-
хемптън пък се утеши с 39,1 млн.
За разлика от другите европей-
ски шампионати, в Англия пари-
те се разпределят по-равномер-
но между всички клубове.

В Испания грандовете Барсе-
лона и Реал М прибират по-го-
лямата част от парите, платени
от телевизиите за пряко преда-
ване на мачовете. Броят на

излъчените директно двубои
също оказва влияние върху на-
трупаните суми в края на сезона.
Тотнъм спечели 57,4 млн., оста-
вайки 4-и, но с общо 23 излъче-
ни мачове.

Алън Пардю от Нюкасъл
спечели наградата за ме-
ниджър на сезона в Англия. 50-
годишният специалист беше
удостоен с приза заради петото
място на “черно-белите” в анг-
лийската Висша лига. Пардю
беше предпочетен за №1 пред
Роберто Манчини (Манчестър
Сити), Пол Ламбърт (Норич) и
Брендън Роджърс (Суонси).

Снимка БГНЕС
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Снимки БГНЕС

Иво Тонев
води кумеца си
за шеф
в Левски

гледайте

Стр. 23

ПО БНТ СВЯТ И БНТ2
БАСКЕТБОЛ

17.25 Ямбол - Левски
ПО ФИЛМ +

ТЕНИС
13.00 Турнир в Рим

(мъже)

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

11.15 Турнир в Рим (жени)
КОЛОЕЗДЕНЕ

15.45 Джиро д’Италия (XI етап,
Асизи - Монтекатини Терме)
1.00 Обиколка на Калифорния,

Сонора - Кловис (IV етап)
СКОКОВЕ ВЪВ ВОДА

20.45 ЕП (10 м кула, жени)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

ТЕНИС
12.00, 17.00 и 22.00

Турнир в Рим (жени)

илвано Пранди отказа да
поеме националния отбор на
България по волейбол. Ита-
лианският специалист полу-
чи покана от ръководството

Пранди отказа
да води тима
Жеков също обмисля да бойкотира националите по волейбол

щи”, каза Пранди. Професора, както
италианецът е известен, бе уволнен
през 2010 г. заради слаби резултати и
мястото му зае именно Стойчев.

Разпределителят Андрей Жеков също
може да се откаже от националния от-
бор. Плеймейкърът е огорчен от изгонва-
нето на Стойчев. Има вероятност повече
от волейболистите да бойкотират първа-
та тренировка в “Арена Армеец”, която не
се знае и кой ще я води. Твърде е веро-
ятно със задачата да се заеме досегаш-
ният помощник на Стойчев Георги Пет-
ров, който през сезона изведе Левски
Волей до Купата на България.

Суперзвездата на тима Матей Казий-
ски също до утре ще обяви дали остава.
Българите са на крачка от Олимпийски-
те игри в Лондон, след като в последна-
та интерконтинентална квалификация
приемат националните отбори на Фран-
ция, Египет и Пакистан и победителят
ще спечели последната квота.

“Неприятна ситуация се получи с
неяснотата около Матей и Андрей!
Всички ние и аз като капитан на Бълга-
рия, трябва да запазим целостта на
отбора, защото на всички е ясно, че
заедно сме по-силни и ако искаме да
побеждаваме, трябва да сме обедине-
ни. Не знам дали аз съм човекът, който
трябва да ги убеждава да останат в
националния ни отбор. Стимулът са
милионите фенове и многото хора, кои-
то ги обичат. Аз съм само един приятел
и съотборник. След няколко месеца
няма да бъда в отбора, така че ако те
не го направят за себе си, заради
възможността да отидат на Олимпиада
и заради многото фенове и любители
на волейбола, които ги обичат, не смя-
там, че аз ще успея да ги убедя!”, каза
капитанът Владимир Николов. Той е в
Италия заедно със съотборника си Вик-
тор Йосифов и ще се завърнат за трени-
ровката утре.

С
на федерацията да замени Радостин
Стойчев, който беше натирен след не-
успеха на “трикольорите” в квалифика-
цията за Олимпийските игри в “Арена
Армеец”, но не я прие.

“Взех необратимото решение да от-
клоня поканата на БФВ да бъда тре-
ньор на мъжкия национален отбор.
След няколкото дни, през които обмис-
лих, си дадох сметка, че липсват мини-
мални условия за взаимодействие и
взаимно единомислие, което не ми поз-
волява да упражня по разумен начин
моята работа. Благодаря на всички,
които се обърнаха към мен с признание
и пожелавам на българския национа-
лен отбор моето най-сърдечно “in bocca
al lupo” (късмет) за бъдещите им сре-

Българският национал Валери Божинов, който изпадна с Лече от Серия А,
ще поддържа форма с Левски за контролите с Холандия на 26 май и с

Турция в Залцбург 3 дни по-късно. Той обаче е собственост на
португалския Спортинг и няма шанс да премине при “сините” за новия сезон

Александър Коста-
динов бе определен за
главен съдия на наже-
жения сблъсък между
лидера ЦСКА и шампи-
она Литекс от ХХIХ кръг
на “Виктория футболно
първенство”, който ще
се играе в събота от
16,30 ч. на стадион
“Българска армия” и ще
бъде предаван по БНТ1.
Темата за съдийството
у нас разбуни духовете
в последно време. Днес
шефът на Съдийската
комисия Коце Костади-
нов даде наряда на ед-
нофамилника си. Нико-

Дербито в румънското първенство между Оце-
лул и Васлуй ще се ръководи от Николай Йорда-
нов с помощници Веселин Мишев и Венцислав
Гаврилов. Триото свири и “вечното дерби” Левски
- ЦСКА (1:0), за което получи критики от щаба на
“червените”. Резервен арбитър ще бъде Никола
Попов. Двубоят се очаква да бъде изключително
драматичен, защото Васлуй, за който играе
българският национал Живко Миланов, е лидер в
класирането с 64 точки. ЧФР Клуж е със същия
актив и с мач по-малко. Стяуа Букурещ с Валентин
Илиев е 3-ти с 62 т. Клуж гостува на Миовени в
отложения мач снощи. Гвоздей на кръга е мега-
дербито Стяуа и Динамо утре от 21.45 ч. на стади-
она красавец “Арена Национал”, където миналата
сряда Атлетико М срази с 3:0 Атлетик Билбао във
финала на Лига Европа.

Шестима футболис-
ти пристигнаха на про-
би в Берое - 5-има с
френски паспорти и 1
португалец.

Шестимата футбо-
листи са: Маленга Нзу-
зи Мата, Махат Азрак
Ясине, Абдул Сибил,
Елвис Джуниор, Жаре-
ми и Диаго Торес.
Първите четирима взе-

Снимка ГОНГ Костадинов ще
свири ЦСКА - Литекс

лай Йорданов, който не
получаваше назначе-
ния след дербито Лев-
ски - ЦСКА (1:0), ще
свири мача Берое - Бо-
тев Вр. Останалите сре-
щи, които са по едно и
също време, са повере-
ни на Стоян Денев
(Светкавица - Черно
море), Никола Попов
(Видима - Левски), Хри-
сто Ристосков (Славия -
Монтана), Станислав
Ставров (Локо Пд - Ми-
ньор), Цветан Кръстев
(Калиакра - Лудогорец)
и Калин Людмилов
(Черноморец - Локо Сф).

Наши рефери на
дербито в Румъния

Берое пробва 5-има
французи и 1 португалец

ха участие в трениров-
ката на “зелено-бели-
те”, която проведе но-
вият старши треньор
Ивко Ганчев. Офанзив-
ният халф Маленга
Нзузи Мата вече бе на
проби в Берое по вре-
ме на първия подгот-
вителен лагер на отбо-
ра в Алания, Турция.
Тогава той дори игра

за “зелено-белите”
едно полувреме в дву-
боя с Нефтчи Баку, но
получи контузия и ста-
розагорският щаб се
отказа да го привлече.
Шестимата бяха из-
пробвани снощи в кон-
тролата с втородиви-
зионния Сливен на
стадион “Хаджи Ди-
митър”.

Джеф Скинър (вдясно) вкарва шайбата
във вратата на Беларус въпреки опита

на беларусина Андрей Михайлов да
избие от голлинията в мача от група

“А”, спечелен от Канада с 5:1 в
Хелзинки. Канада завърши първа в

групата и ще срещне на 1/4 финал
победителя от мача Словакия -

Франция в група “Б”

Китайският
екипаж Вей Дон

Уан (вляво) и
Дао Кун Ден се
състезават на

Световното
първенство по

ветроходство в
клас 470 в
Барселона,
което е и

олимпийска
квалификация за

Лондон 2012

Стойка Петрова (51 кг) се
класира за четвъртфиналите на
Световното първенство по бокс
за жени в Кинхуангдао, Китай,
и взе олимпийска квота. 26-го-
дишната Петрова спечели убе-
дително срещу Сара Урамун
(Фр) с 21:15 (4:2, 5:3, 5:4, 7:6) и
в спор за медалите ще се качи
на ринга срещу 35-годишната
Ана Каролина Михалчук (Пол).

Деница Елисеева (60 кг) от-
падна на осминафиналите след
загуба с 14:17 (4:4, 3:2, 4:4, 3:7)
от румънката Михаела Лакатуш
и не успя да си осигури квота
за Игрите в Лондон.

И ПЕТРОВА
ЩЕ СЕ БИЕ
В ЛОНДОН

Русия без загуба на
световното по хокей

Отборът на Русия остана
единствен без загуба на светов-
ното първенство по хокей на лед.
“Сборная” отнесе Италия с 4:0 в
последния си мач от група “Б” в
Стокхолм. Павел Дацюк (11) откри.
Евгени Кузнецов и Евгени Бирю-
ков се разписаха във втората
част, а Александър Попов оформи
резултата в края на мача. Русия
ще играе с Норвегия или Чехия на
1/4 финалите утре, а Италия
завърши последна в групата и
изпада във Втора дивизия.

Гимнастичка от
ансамбъла се контузи

Гимнастичката от ансамбъла
Елена Тодорова ще участва с кон-
тузия на европейското първенст-
во от 30 май до 3 юни в Нижни
Новгород, Русия. Тя изпитва болки
в крака, но ще стисне зъби, за да
може тимът ни да се представи на
ниво на континенталния шампио-
нат.  “При Елена това е стара
травма, но сега кракът я боли. Тя
има още от девойка проблем с
кръста и тазобедрената става.
След европейското ще я лекуваме”,
каза старши треньор на ансамбъла
Илиана Раева. Капитанката Ми-
хаела Маевска, която претърпя
операция на коляното, вече е
добре и тренира на 100%. Българ-
ският ансамбъл няма да участва
на Световната купа в Ташкент,
Узбекистан, този уикенд. На тур-
нира ще участват само Сара
Стайкова и Румяна Георгиева.

Даниел Иванов-Аоияма запи-
са седмата си победа на летния
турнир “Нацу башьо”. В десетия
ден от надпреварата в токийския
дворец “Кокугикан” той пребори
бразилеца Кайсей и запази тео-
ретични шансове за Купата на
Императора.  Калоян Махлянов-
Котоошу записа 4-а загуба, след
като бе избутан от глинения кръг
от временния лидер Кисеносато
с хватката “йоритаоши”. Единст-
веният действащ “Йокодзуна” Ха-
кухо прекъсна черната си серия
и надигра сънародника си Каку-
рю и се изравни с Котоошу с по
6 бели точки и 4 черни.

АОИЯМА ПРЕД
КОТООШУ
И ХАКУХО


